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Prvi šolski dan 
1. september je svojevrstna prelom

nica v koledarskem letu, predvsem za 
učence, pa tudi za njihove starše. Pred
vsem starši učencev, ki vstopajo v prvi 
razred, so v tem času nekoliko potrti, 
saj vstop otroka v šolo pomeni nekako 
konec razposajenega otroštva. Skrbi 
jih za otroke, kako- bodo sprejeli novo 
okolje, kako se bodo vključili v novo 
družbo, sprašujejo se, kakšne bodo uči
teljice otrok. Jih bodo znali na prave 
načine vzpodbuditi v njihovi ustvar
jalnosti? Starše tudi skrbi, kako bodo otroci sprejemali nova 
znanja. Skrbi pa nimajo samo tisti starši, ki bodo prve dni 
otroke spremljali v prvi razred, ampak tudi vsi ostali, pa 
naj gre za osnovnošolce ali srednješolce. Do konca osnovne 
šole morajo učenci zbrati dovolj točk, da se lahko vpišejo v 
srednjo šolo, dijaki pa na želeno fakulteto. Šola ni zabava, 
pa še draga je, ugotavljajo starši v zadnjih avgustovskih dneh. 

Letošnji 1. september zaznamuje prelomno šolsko leto v 
zgodovini slovenskega šolstva. Skladno z zakonom bodo 
osnovne šole uvedle program devetletnega izobraževanja v 
1. in 7. razredu. Postopna prenova slovenskega šolstva se je 
začela pred štirimi leti, leta 1999, ko so lahko starši otroke 
prvič vpisali v devetletno osnovno šolo. Takrat je Slovenija 
med zadnjimi evropskimi državami začela opuščati v tem 
prostoru stotridesetletno tradicijo osemletke. Prenova po
meni tako zgodnejše šolanje šestletnikov kot tudi reformo 
samega sistema izobraževanja: leta 1999 so se vpisali prvi 
šestletniki in nekateri učenci so začeli z izobraževanjem v 
sedmem razredu devetletke. Osemletka bo počasi usihala 
do šolskega leta 2008/2009, ko bo v vseh osnovnih šolah le 
še devetletni program. 

Devetletka pa je v Sloveniji še vedno uganka. Nekaj nove
ga vedno vzbuja vprašanja. Je dobro, da gredo otroci že leto 
prej v šolo? Učitelji, ravnatelji, ministrstva ponujajo odgo
vore, obljubljajo, da je vse dobro pripravljeno, da se otroci v 
prvem razredu igrajo in da je vse skupaj zelo podobno mali 
šoli, starši še vedno nekoliko dvomijo in ugotavljajo, da gre 
za šolski sistem že pri tem, da morajo otroku v prvem razre
du devetletke že napisati opravičilo za njegov izostanek. 
Odgovore na vprašanja, kaj je dobro in kaj ne, bo, tako kot 
pri usmerjenem izobraževanju, pokazal čas. 

Od ponedeljka 
ob Mariborski 
Nova obvozna cesta ob gradbišču na Mariborski bo močno razbremenila 

osebni promet 
že v ponedeljek zjutraj bo 

osebni avtomobilski promet 
lahko znova stekel po Mari
borski cesti v Celju. 

Novico so potrdili tudi na 
Darsu, kjer so se zaradi priča
kovanega močnejšega prometa 
ob začetku šolskega leta odlo
čili za še eno obvozno cesto 
ob gradbišču podvoza pod Ma
riborsko cesto. Obvozno ce
sto so speljali tik ob hotelu Štor-
man in ob upravni stavbi Mer
kurja, cesta nato prečka Savinj
sko progo in se na Maribor
sko priključi za nekdanjimi 
skladišči Kovinotehne. 

Prihodnji teden naj bi se na 
gradbišču Mariborske ceste 
pričela tudi arheološka izko
pavanja, saj so prav na me
stu, kjer naj bi v kratkem pri
čeli kopati gradbeno jamo, ta
ko imenovani keson, našli po
membne ostanke starorimske 
Celeie. Po prvih izračunih naj 
bi izkopavanja trajala vsaj 
dva meseca, kar utegne za-
vleči dela v začetek leta 2004. 

Delavci CM Celje so cesto 
že pričeli asfaltirati, medtem 
ko so sodelavci Slovenskih že
leznic na križišču s progo že 
montirali avtomatske zaporni
ce s pripadajočo svetlobno sig
nalizacijo. V dneh do nedelje 

Včeraj zjutraj so delavci C M Celje zaključevali gradnjo ustroja nove obvozne ceste, ki bo omogočila 
dvosmerni osebni avtomobilski promet ob gradbišču. 

bodo poskrbeli še za vse cest
ne in prometne označbe in za 
prehod čez progo. Za nedeljo 
je napovedan komisijski og
led obvoznice ob gradbišču in 
če bo ta uspel, bodo cesto sa
mo za promet z osebnimi av
tomobili odprli že v ponede
ljek zjutraj. 

Obvozna cesta ob gradbišču 
je bila že pred začetkom grad
nje tretje faze Mariborske ce
ste različica, ki jo je Dars kot 
največji investitor najbolj za

govarjal. Ko so se odločili za 
obvoz preko Teharij, je bilo vi
deti, da so namero opustili, tu
di zato, ker so na to rešitev imeli 
pripombe lastniki zemljišč ob 
hotelu Štorman, Kovintradeu 
in Merkurju. Ko so ta obvoz 
načrtovali, je bilo govora o sko
raj 150 milijonov tolarjev dra
gi naložbi, ki ji je ceno dvigo
val predvsem prehod čez že
leznico z avtomatskimi zapor
nicami, kakršne zahtevajo pred
pisi o železniškem prometu. 

Osebni avtomobilski promet se 
je tako v glavnem preusmeril 
na Kersnikovo in Čopovo uli
co, tovorni promet pa preko 
Teharij. V času dopustov več
jih prometnih zastojev, razen 
ob jutranjih in popoldanskih 
konicah, ni bilo. Povsem dru
gačna pa bo podoba od septem
bra naprej, zato se nove obvoz 
ne ceste lahko res veselimo, še 
zlasti ker je pred vrati tudi Med
narodni obrtni sejem. 

BRSli 

Pametni 
Rimljani 

Celjski kralj nepremičnin 
Aleksander Jančar dejstvo, da 
Rimljani v jami, nad katero bo 
stal njegov Maksimiljan, niso 
pustili arheoloških ostankov, 
pripisuje njihovi neizmerni 
modrosti. Pri čemer se ne moti 
prav dosti. Verjetno so pred
videvali, kaj bi čakalo njiho
vo delo, če bi se nadenj spra
vila največja celjska sodobna 
umetnika, ki sta na pragu sred
njeveškega mesta zasnovala 
ogromno vesoljsko ladjo. 
Menda na mestu nekdanjih 
»ruševin«, kot so poimenova
li nekdanjo stavbo Zamorca... 

Kličejo dež 
Vročina in suša sta ob vsej 

škodi v kmetijstvu dodobra 
najedli tudi živce občanov. Pa 
se rešitev tegob ponuja kar sa
ma od sebe. Pred leti Parni 
valjak nikakor ni spravil sku
paj štiri ali petkrat napoveda
nega koncerta Na špici. Vsa
kič je deževalo. Letos se zgod
ba ponavlja z grajskimi veče
ri v organizaciji Fit medie. Ko 
napovedo prireditev na gra
du - dežuje. Od petih dosedaj 
pripravljenih večerov je kar 
štirikrat ponagajal dež. Torej?! 
Sponzorirajmo še več grajskih 
večerov Fit mediji in zagoto
vo nas bo odrešil dež... 

Spočetje Maksimiljana 
Pričelo se je postavljanje temeljev za gradnjo objekta Maksimiljan na mestu nekdanjega 

Zamorca 
Pred dobrimi desetimi dne

vi so se začele uresničevati 
sanje celjskega kralja nepre
mičnin in lastnika družbe 
Eurocomp Aleksandra Jan
čarja, ki je pred približno le
tom dni celjsko javnost pre
senetil z idejo, da bi na me
stu, kjer je še pred nekaj me
seci stal objekt Zamorc, po
stavil sodobno zgradbo z 
imenom Maksimiljan, ki bo 
združevala poslovne in sta
novanjske prostore. Jančar 
je moral za to, da je lahko 
porušil kulturno-zgodovin-
sko pomemben objekt in pri
dobil vsa potrebna dovolje
nja za gradnjo, prebroditi 
marsikatero oviro. 

Kmalu zatem, ko je druž
ba Eurocomp pridobila vsa 
potrebna dovoljenja za grad
njo Maksimiljana (najdlje so 
čakali na gradbeno dovolje
nje, ki ga je UE Celje izdala 
pred začetkom poletja), je ve
lenjski Vegrad pričel z grad
njo stavbe, ki bo po mnenju 
Aleksandra Jančarja pomem
bno zaznamovala arhitektur
no podobo knežjega mesta. 
Načrt za objekt, ki bo tudi po 
mnenju Jančarja izstopal iz 

celjske arhitekture, je izdelal 
celjski arhitekt Nande Korp-
nik. »Potem ko prva zasnova 
objekta pri Celjanih ni bila 
najbolje sprejeta, smo se sku
paj z arhitektom odločili za 
nekoliko drugačen izgled ob
jekta,« je povedal Jančar in do
dal, da je Maksimiljan zasno
van na temelju zanimanja za 
povečanje števila stanovanj v 
centru Celja. »V objektu bo 
26 stanovanj velikosti od 40 
do 80 kvadratnih metrov, dve 
stanovanji bosta luksuzni. 
Nasproti Vrtnice bo ločen 
vhod v poslovni del objekta. 
V pritličju bo predvidoma 
osem lokalov, v vogalnem de
lu je predvidena kavarna, za 
katero iščemo lastnika oziro
ma najemnika, v štirih nad
stropjih pa bodo pisarne in 
drugi poslovni prostori.« 

Kot je povedal Jančar, bo 
celotna naložba skupaj z na
kupom zemljišča presegla mi
lijardo tolarjev. Površina ob
jekta znaša okoli 5500 kva
dratnih metrov, prostore v ob
jektu, ki naj bi bil pod streho 
do letošnje zime, prevzem pa 
bo predvidoma opravljen pri
hodnje leto poleti, pa bo mo-

Tako bo izgledal Maksimiljan, poslovno-stanovanjski objekt ob vhodu v staro mestno jedro, ki ga Aleksander | 
Jančar postavlja na mestu, kjer je nekoč stal Zamorc. Nadomestil ga bo sodobni, skoraj že vesoljski objekt, 

ki bo, kot je obljubil Jančar, obranil mestno čitalnico. 

goče kupiti ali vzeti v najem, 
je še povedal Jančar, ki je v 
svojem »nepremičninskem 
spomeniku«, kot je že pred 
meseci obljubil, predvidel tu
di prostor za čitalnico. »Do
govoril sem se z založniki, ki 
so pripravljeni brezplačno od
stopiti knjige za čitalnico in 
zanjo bo v Maksimiljanu na 

voljo tudi primeren prostor. 
Čitalnico nameravamo,ponu
diti občini, kot smo obljubi
li, in če bodo na MOC poka
zali zanimanje zanjo, bo za
gotovo zaživela,« je povedal 
Aleksander Jančar, ki ga je 
najbolj skrbelo, da bi arhitekti 
v gradbeni jami odkrili are-
hološke ostanke, kar bi grad

njo Maksimiljana zagotovo 
upočasnilo. »Na srečo se to 
ni zgodilo,« je še dodal Alek
sander Jančar, ki ima v načr
tu še gradnjo petih modernih 
stolpnic na Dečkovi cesti, s 
katerimi namerava Celjane 
presenetiti v bližnji prihod
nosti. 

ALMA M. SEDLAR 



AKTUALNO 3 

Zajedalski 
preplah v 
gozdovih 

paradi suše in vročine so se razmnožili podlubniki in 
^uprizorili« najhujši povojni napad na iglavce v sloven-
^ skih gozdovih I 
j Po spomladanski kata-
r̂ofi s pozebo in hruševim 

jžigom v sadovnjakih, se 
(daj napoveduje še kata-
itrofa v gozdovih, med ig-
avci. Suša in visoke tem-
lerature so letos namreč 
lOČno prizadele tudi slo-
enske gozdove, ki so jih v 
|ravi avgustovski eksplo-
pji napadli podlubniki, kot 
Krokovno imenujejo luba-
larje. Ti so v Sloveniji do 
(0. avgusta načeli že bhzu 

120 tisoč kubičnih metrov 
;sne mase . Med najbolj 
groženimi drevesnimi vr-
(tami sta smreka in jelka, 
flajhuje je na Kočevskem, 
le na drugem mestu pa je 
eljska regija, pri čemer bi 
|b upoštevanju z gozdovi 
^raslih površin lahko prav 
âše območje razglasili za 

pa/bolj ogroženo. 
V 'huje je v gozdovih okoli 

. Spodnji Savinjski do-
okolici Slovenskih Ko-

jic in na Kozjanskem, kjer 
ak sreči ni veliko smrek. Hi-
erin močan napad podlub-
likov je strokovne službe pre-
«netil, pravi vodja celjske or

ganizacijske enote zavoda za 
gozdove, Miran Orožim. Še 
v začetku poletja ni nič kaza
lo na kakšen povečan ali ne
normalen razvoj podlubni-
kov. Toda suša in vročina sta 
oslabili obrambno sposob
nost dreves, ki so v idealnih 
vremenskih razmerah za raz
voj lubadarja postala lahek 
plen te drobne ličinke. 

Kako hitro so podlubniki 
napadli, pove podatek, da je 
bilo do avgusta napadenih le 
okoli 2.500 kubičnih metrov 
lesne mase, v avgustu pa so 
odkrili žarišča tega drevesne
ga zajedavca že na 10 tisoč 
kubikih' lesa. 

Podlubniki napadajo sa
mo iglavce in brest. Brestov 
podlubnik je že skoraj uničil 
naše brestove gozdove. 

»To pomeni, da se nam pri
pravlja najmočnejši povojni 
napad podlubnikov. Doslej 
smo imeli letno na celjskem 
območju do največ 20 tisoč 
kubikov napadene lesne ma
se, kar pa bo preseženo, saj 
dobivamo dnevno podatke o 

več kot tisoč novih kubikov 
napadenih dreves,« je pove
dal Orožim. Še hujši napad 
podlubnikov je pričakovati 
naslednje leto. 

Kako se 
ubraniti 

Trenutno je najpomem
bneje, da čim prej ugotovijo 
žarišča podlubnikov in jih za-
trejo. Klasičen način zatira
nja je z ognjem, vendar v tem 
trenutku ta, zaradi izjemne 
ogroženosti naravnega oko
lja pred požari, skoraj nik
jer ne pride v upoštev. 

Drug način je seveda škrop
ljenje s fungicidi, ki pa se mu 
v gozdarstvu skušajo čim bolj 
izogibati. Škropivo je namreč 
strup, ki sicer zatre škodljiv
ce, a tudi škodi naravi. Ne 
le, da so z gozdovi povezana 
tudi številna zajetja vode, ki 
bi jo strupi onesnažili. Tudi 
izkoreninjenje lubadarja ne 
bi bilo modro. Podlubniki so 
namreč pomemben člen v na
ravni prehranjevalni verigi. 
Z njimi se hranijo ptice in 
zato je cilj gozdarjev, da šte
vilo podlubnikov ohranjajo 

na primernem številu, da ne 
prihaja do nihanj v popula
ciji, zlasti do namnožitev, ki 
prinašajo škodo. 

Sekati 
pravočasno 

Zelo pomembno je stro
kovno ravnanje z obolelimi 
drevesi, zato v Zavodu za goz
dove posebej opozarjajo last
nike, naj ob odkritju žarišč 
poiščejo njihovo pomoč. 
»Pomembno je namreč, da 
obolelo drevo posekamo v 
pravem času, kar je edino lah
ko učinkovito. Lubadar je naj
bolj občutljiv, ko je še v fazi 
ličinke. Takrat zadostuje že, 
da se olupi lubje in visoke 
temperature ličinke scvrejo. 
Tak postopek, če je izvršen v 
zadostnem obsegu, opravi že 
tri četrtine vsega potrebne
ga. Po prvem resnem dežju 
pa priporočamo kurjenje seč
nih odpadkov, lubja in vej, 
samo v najnujnejših prime
rih pa tudi škropljenje s fun
gicidi, po navodilih službe.« 

Najhujši napadi so na 
najboljših rastiščih, kjer so 
drevesa na nek način »scr-
kljana«, najmanj odporna 
na vročino in sušo ter naj
manj prilagojena, zato naj
prej podležejo napadom 
podlubnikov. 

In kako gozdarji odkrije
jo podlubnike? Na drevju se 
pokažejo nenormalni znaki. 
Pojavijo se majhne okrogle 
luknjice na deblu in vejah, 
dobro vidne le na gladkem 
lubju, drugače skrite pod lu
skami lubja. Pojavi se črvi-

na, ki je dobro vidna na lub
ju, na Ušajih in mahu, ki po-
rašča deblo ter na korenin
skem vratu. Okoli luknjic se 
nabira smola, včasih se celo 
cedi po deblu. Odpadati prič
nejo še zelene iglice, lubje 
odstopi in odpade z debla, 
ko je krošnja še zelena, kroš
nja posivi in iglice odpadejo 
šele spomladi. 

»Gozdarji najprej iščemo 
črvino. Če jo odkrijemo pra
vočasno, je drevo še možno 
rešiti. V tem primeru imamo 
14 dni možnosti za ustrezno 
ukrepanje,« svetuje Orožim. 

Škodaje 
nepopisna 

Pri žariščih, ki so večja od 
70 do 80 kubikov, kar je prib
ližno tretjina hektarja gozda,. 
bo treba stvari reševati z no
vo sadnjo. Hektar novo zasa
jenega gozda pa stane od 700 
do 800 tisoč tolarjev. »V na
slednjem letu bo treba zasa
diti okoli 10 hektarov novih 
površin, s čimer bomo obli

kovali nova jedra, z drugimi 
drevesnimi vrstami,« pravi 
Orožim in opozarja lastnike 
gozdov tudi na preventivne 
ukrepe. Gozdarji najbolj pri
poročajo sonaravno sajenje 
dreves, torej mešani gozd brez 
prevelikih površin iste dreve
sne vrste in pa izvajanje pri
merne gozdne higiene ob seč
njah. To pa pomeni odstra
njevanje sečnih odpadkov, ve
jevja, odpadlega lubja... 

Za konec le še dva podat
ka. Najhuje je napaden gozd 
v Ločah pri Poljčanah, kjer 
bo treba narediti golosek na 
dveh hektarjih smrekovega 
gozda. 

In še - posajena smreka ali 
jelka rabi za rast vsaj 40 let, 
listavci 60, da pridejo do de
beline, ki je že primerna za 
posek. Najbolj gospodarno 
pa je sekati drevesa v staro
sti od 70 do 100 let. 

Škoda v slovenskih gozdo
vih je neopisljiva. 

BRANKO STAMEJČIČ 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Zrela samica lubadarja pre
vrta luknjo v lubje in med 
lesom in lubjem naredi ma
terinski rov, v katere
ga zalega jajče
ca. Raz
vijejo se ^ 
ličinke, \ , 
ki se pre
hranjujejo z 
lesom. Pri veliki količini 
ličink lubje enostavno odpade, li
činke pa prekinejo tokove hranil
nih snovi v drevo in to se posuši. Po 20 do 22 dneh iz 
ličink nastanejo novi hrošči in zgodba se ponovi. 

Zrele samice lubadarja izležejo svoja jajčeca v lubje iglavcev, ko se izležejo ličinke pa se zanje začne velika 
pojedina, po kateri ostanejo posušena, mrtva drevesa. 

^ î̂ kovnjaki celjske enote Zavoda za gozdove zaskrbljeno spremljajo napade podlubnikov, vodja enote 
Miran Orožim (desno) pa najhujši napad podlubnikov napoveduje šele prihodnje leto. 

Tabela prikazuje količine napadenih (levi stolpec) in že saniranih iglavcev po območnih enotah Zavoda za 
gozdove Slovenije na dan 18. avgusta. 



4 TEMA TEDNA 

Draga brezplačna šola 
Najcenejši je nakup rabljenih učbenikov - Vse več otrok uporablja knjige iz učbeniških skladov v zadnjih dneh se je po

večal obisk v knjigarnah. 
Starši, učenci in dijaki že 
nakupujejo učbenike, de
lovne zvezke in ostala uč
na gradiva, kar nekaj pa je 
takih, ki bodo z nakupi po
čakali do septembra. Ved
no več otrok si knjige izpo
sodi v šoli, vse bolj pa je po
pularen tudi nakup rablje
nih knjig, ki zmanjša stroš
ke tudi za tretjino. Kako dra
ga je sicer naša »brezplač
na« šola? 

Cene učbenikov, delovnih 
zvezkov in ostalih učnih gra
div se po zagotovilih pristoj
nih niso bistveno spremeni
le od lani. Za učbenike, ki 
so edini na trgu, je zavod za 
šolstvo odobril minimalno 
zvišanje, ki pa ne bo prese
glo 3,8 odstotka. Cene učbe
nikov za strokovne predme
te za srednje šole pa se bodo 
zvišale za največ 5 odstotkov. 
Kot je povedala Jasna Tome 
iz Mladinske knjige Celje, 
imajo trenutno v knjigarnah 
že večino knjig. »Na zalogi 
imamo vse knjige, ki so pri 
založnikih že izšle, pričaku
jemo pa še nekatere knjige 
in delovne zvezke, ki so v po
natisu oziroma so letos pr
vič potrjeni kot dovoljeni šol
ski učbeniki.« 

Kljub temu je celotni zne
sek, ki ga morajo starši od

šteti za vse, kar potrebuje šo
lar na začetku šolskega leta, 
kar zajeten. Poleg tega se jim 
lahko zgodi, da knjige, ki jih 
kupijo, niso uporabne. Pri
haja namreč do zmede, saj 
so nekateri učbeniki dvojni, 
za osemletko in za devetlet
ke. Veliko učbenikov je no
vih ali prenovljenih, kar po
meni, da je razmeroma ma
lo knjig, ki si jih šolarji lah
ko sposodijo od prejšnjih ge
neracij. Njihovi starši pa mo
rajo zato (pre)globoko seči 
v denarnice. V lanskem šol
skem letu so tako uvedli 225 
novih učbenikov za osnovne 
in srednje šole, letos pa je ta
kih 153. Za skoraj vsak pred
met od prvega do devetega 
razreda devetletke je na vo
ljo več učbenikov, ti se med 
seboj bolj razlikujejo v ceni 
kot po vsebini, od posamez
nega učitelja pa je odvisno, 
katere knjige bo zahteval od 
svojih učencev. Tako mora
jo na primer starši prvošolč-
kov za najcenejši komplet uč
benikov in delovnih zvezkov 
odšteti okoli 9.700 tolarjev, 
za najdražjega pa celo enkrat 
toliko. Tema dvema znesko
ma je treba prišteti še nekaj 
tisočakov za ostale potrebš
čine, kot so šolska torba, pe-
resnica, zvezki, pisala in po
dobno. Cene šolskih torb se 
gibljejo med štirimi in dvaj

setimi tisočaki, zvezki pa sta
nejo od 150 do približno 500 
tolarjev. Celotna košarica šol
skih potrebščin za prvošolč-
ka ima tako vrednost med tri
desetimi in štiridesetimi ti
sočaki, medtem ko je lani za
dostovalo okoli trideset tiso
čakov. 

Razlike med rabljenimi in 
novimi učbeniki so v ceni, 
ta pa se določi gleda na ohra
njenost knjige. Rabljeni uč
beniki so v povprečju za 
tretjino cenejši od novih. 

Še bolj grozljive so cene 
učbenikov in delovnih zvez
kov za višje razrede - te se 
gibljejo okrog 50.000 tolar
jev. Daleč najdražji so učbe
niki za sedmi razred devet
letke. Najdražji komplet, 
vključno z izbirnimi predme
ti in atlasi, stane približno 78 
tisoč tolarjev, najcenejši pa 
okoli 58 tisočakov. Če zane
marimo izbirne predmete in 
nemščino kot drugi tuji je
zik, pa znaša komplet naj
dražjih učbenikov okoli 
64.000, najcenejši pa prib
ližno 53.000 tolarjev. 

Rabljeno -
obrabljeno 

Kljub minimalnemu zviša
nju cen so knjige za večino 
staršev še vedno predrage. 

Prav zato se vse več učencev 
in dijakov odloči za nakup 
rabljenih knjig. S prodajo teh 
se v Celju že nekaj let ukvar
ja Knjigarna in papirnica An
tika. Trenutno je po besedah 
Andreja Lebiča največje pov
praševanje prav po rabljenih 
knjigah. »Vsi bi želeli rablje
ne učbenike. Osnovnošolci so 
mogoče še navajeni novih 
oziroma imajo bolje organi
zirano prodajo po šolah, 
medtem ko srednješolci spra
šujejo večinoma po rabljenih 
knjigah. Vendar se vseh uč
benikov ne da dobiti rablje
nih, prav tako je potrebno ku
piti tudi nove delovne zvez
ke.« V Antiki prodajajo rab
ljene osnovnošolske, srednje
šolske in tudi nekatere viso
košolske učbenike in priroč
nike. Sprejemajo vse še ve
ljavne učbenike, odkupijo pa 
tudi različne priročnike, ki 
so še vedno uporabni za uče
nje. Učbenike dijaki in učen
ci v knjigarno Antika prina
šajo že od junija, še vedno 

pa jih lahko prinesete od po
nedeljka do petka med 8. in 
18. uro in ob sobotah od 9. 
do 12. ure. 

Učbeniški 
skladi 

Osnovne in nekatere sred
nje šole imajo ustanovljene 
tudi šolske učbeniške skla
de. Tako si bodo učenci in 
dijaki učbenike lahko sposo
dili kar v šoli, letna izposoj-
nina pa bo znašala največ tret
jino cene novega učbenika. 
Za komplet učbenikov, ki v 
povprečju znaša 40 tisoč to
larjev, bodo starši odšteli le 
okoli 13 tisoč tolarjev. Če 
uporabnik ob konca leta vr
ne poškodovan ali uničen uč
benik ali ga ne vrne, mora 
zanj plačati odškodnino, ki 
jo določi šola. Ob koncu le
ta pa lahko učbenike otroci 
tudi odkupijo. 

Učbenike si lahko v osnov
nih šolah tako sposodi več kot 
80 odstotkov vseh učencev. 
V srednjih šolah učbeniški 

Na šolah skušajo pon 
gati tudi otrokom iz soci 
no šibkejših družin in ji 
delno ali v celoti regresii 
ti plačila za učbenike in ( 
lovne zvezke. Takih otn 
je bilo lansko leto v osne 
nih šolah okoli 6,5 odsti 
kov. 

sklad še ni obveze 
kljub temu pa ima kar ' 
odstotkov vseh srednj 
šol. Tam si učbenike sp 
sodi dobrih 56 odstotki 
dijakov. Lansko leto so § 
le z izposojevalninai 
zbrale več kot milijardo t 
larjev. Tako lahko šole; 
same ohranjajo učbeniši 
sklade, le delno jim pom 
ga šolsko ministrstvo. Izl 
tošnjega proračuna je n 
nistrstvo za šolstvo, znane 
in šport za učbeniške skl 
de namenilo le 120 mi 
Jonov tolarjev. 

BOJANA AVGUŠTINČK 
MAŠA BOH NE 

Varna pot v šolo 
Previdno zaradi povečanega števila rumenih rutic na 

cesti 
v začetku lanskega šol

skega leta sta se v sedmih 
prometnih nesrečah hudo 
poškodovala dva otroka, 
trije so se lažje ranili, pet 
nesreč pa so povzročili otro
ci. Da bi se izognili udelež
bi otrok v nesrečah, se po
licisti na prve šolske dni že 
pospešeno pripravljajo, to
da brez večje previdnosti 
voznikov, jim bo to težko 
uspelo. 

»Že ves avgust pregledu
jemo prometno signalizaci
jo, predvsem v bližini šol in 
vrtcev ter o nepravilnostih 
obveščamo pristojne službe, 
da napake odpravijo,« pravi 
načelnik Urada uniformira
ne policije PU Celje Bojan 
Vrečic. Tudi letos gre za 
skupno preventivno akcijo 
policije, ZŠAM-a, avtošol ter 
svetov za preventivo in vzgo
jo v cestnem prometu. Ak
tivneje pa naj bi se letos v 
aktivnosti vključil tudi Rdeči 
križ Slovenije. Že v tem ted
nu so začeli z akcijo Hitrost 
ubija, policiste pa je moč v 
tem času pogosto opaziti v 
stanovanjskih naseljih. Tam 
se, sodeč po statističnih po
datkih, predvsem v popol
danskem času, zgodi največ 
nesreč, v katerih so udele
ženi otroci. 

Vsako leto prometni po
licisti predavajo prvošolč-

kom o prometni varnosti, jih 
popeljejo po poteh, ki vodi
jo v šolo in iz nje. To bodo 
storili tudi letos. Prvošolč-
kom bodo delili tudi poseb
no pobarvanko, ki jih bo na 
zabaven način seznanila z os
novnimi pravili obnašanja v 
prometu »Pobarvankam je 
priložen še posebni kupon-
ček, kjer sta dve nagradni 
vprašanji. Pravilne odgovo
re morajo otroci poslati na 
PU Celje in z žrebom bomo 
določili osem nagrajencev,« 
razlaga Vrečic. 

Osnovne šole na Celjskem 
sp vse v bližini večjih pro
metnic, na večjo previdnost 
je dobro opozoriti predvsem 
pri IV. OŠ, kjer je v bližini 
Dečkova cesta, ter pri I. OŠ, 
kjer bo zaradi zaprtja Ma
riborske večja gneča v 
Vrunčevi ulici. 

»Seveda bodo naši polici
sti tudi letos preverjali 
opremljenost z rumenimi ru
ticami, odsevnimi telesi in 
pravilno hojo po cesti. Večji 
poudarek pa bodo dali nad
zoru enoslednih vozil.« Vre
čic ima v mislih predvsem ob
jestno vožnjo z motorji in 
skuterji, ko se mladi požviž
gajo na pravila in čelado. O 
nepravilnostih bodo pisno 
obveščali šole oziroma star

še otrok. Koliko bo to zale
glo, pa je drugo vprašanje. 

Radarski nadzor je že sko
raj standard na naših cestah, 
bolj pozorni pa bodo morali 
biti tudi vozniki avtobusov, 
ki bodo prevažali otroke v šo
le. Policisti bodo pod drob
nogled vzeli tehnično brez
hibnost vozil, pod nos pa jim 
bodo večkrat pomolili tudi 
alkotest. 

Prometna varnost naj bi 
bila letos nekoliko boljša, 
kot lani, pravijo na polici
ji. Na celjskih cestah je do 
sredine avgusta umrlo 20 
oseb, v enakem obdobju la
ni pa 29. Otroci in mlado
letniki so bili v prvih sed
mih mesecih letos udeleže
ni v 159 nesrečah. Dva otro
ka sta umrla, deset jih je bilo 
huje, več kot sto pa lažje 
ranjenih. 

In da ne bo kdo mislil, da se 
policisti zganejo le ob začet
ku novega šolskega leta, je tu 
še kup aktivnosti, ki jih izva
jajo skozi vse leto. Mentorjem 
prometne vzgoje so vedno na 
voljo za svetovanja in preda
vanja otrokom, na cestah, ki 
so glede varnosti problematič
ne predvsem za najmlajše, pa 
so po žepu kar nekajkrat uda
rili prehitre voznike. 

SIMONA ŠOLINIČ 

V šolo brez učbenikoil 
Učenci in dijaki oziroma 

njihovi starši se v teh dneh 
odpravljajo še po zadnjih 
nakupih učbenikov in de
lovnih zvezkov, čeprav ne
katerih stvari v knjigarnah 
v tem trenutku ni mogoče 
dobiti. 

Medeja Podvratnik, po-
slovodkinja v knjigarni 
DZS: »Na zalogi imamo vse 
učbenike in delovne zvezke, 
ki so v prodaji. Manjka pa še 
precej stvari. Približno 20 
odstotkov učbenikov za tuje 
jezike, nižje razrede in sed
mi razred devetletke še ni
smo dobili, drugo pa večino

ma je. Mislim, da manjkajo
čih stvari do prvega septem
bra še ne bo mogoče kupiti, 
tako da bodo šolarji nekaj ča
sa brez knjig. Vprašanje je, 
kdaj jih bomo dobili. 

Cene učbenikov in delov
nih zvezkov so previsoke, 
medtem ko ni velike (ali ce
lo nobene) razlike v ceni v 
primerjavi s preteklimi leti. 
Precej visoke so cene za tujo 
literaturo.« 

Kresnici Šajb, kupec : 
»Cene so kar primerne, jezi 
me le to, da nekaterih učbe

nikov in delovnih zvezkov ni 
na zalogi. Nekaj si jih bomo 
sposodili v šoli, kupili bomo 
samo delovne zvezke in zvez
ke. Ni mi všeč, da so vsako 
leto nove knjige, ki jih mo
ramo kupiti, ceneje bi bilo, 
če bi si jih lahko sposodili.« 

Eva Cotič, kupovalka: 
»Imam že vse učbenike za 2. 
letnik gimnazije, dva mi 
menda še manjkata. Nekaj 
knjig imam rabljenih, nekaj 
pa novih. Njihove cene so kar 
visoke, lahko bi bilo cene
je.« 

Stane Privošnik, kupec: 
»Cene šolskih potrebščin so 
kar malo pretirane. Zvezki 

so še po normalni ceni, ui 
beniki so pa predragi. Vel 
ko stvari si bomo sposodi 
ali kupili rabljene knjigf 
Ni mi všeč, da so vsako if 
to novi učbeniki, vsebina) 
pa v bistvu vedno ista. S tei 
se namreč vse tudi draž 
Knjigarne so kar dobro z 
ložene « 

Jasmina Skale, kupoVJ 
ka: »Imam že skoraj vse u 
benike in delovne zvezke. V: 
sem kupila, ker si jih ne ifl 
reš sposoditi, kajti vsi jih hf 
nijo za maturo. Šolske P 
trebščine se mi zdijo kar df 
ge.« 

BOJANA AVGUŠTINČI Î 
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Prilagojen urniic 
llV. Osnovne šole 
I, Osnovne šole so večino-

pripravljene na novo 
l^lsko leto, le na I V . Osnov
ni šoli bodo morali pouk ne-
Iĵ gliku prilagoditi, kar so na-
[^ovali že konec minule-
ijj3 šolskega leta. 
f fja IV. Osnovni šoli na Deč-
pMi cesti v Celju so letos za-
leli z investicijo za adapta
cijo celotnega objekta in pri-
lobitev dodatnih prostorov 
elovadnice. Š o l o b o d o ob
javljali v treh fazah. Vred-
lost vseh treh faz s telovad-
uco j e okvirno 400 milijo-
lov tolarjev in 150 milijo-
lov tolarjev za opremo. V le-
BŠnjih poletnih počitnicah 
o se lotili prve faze rekon-
trukcije šole za približno 
50 mihjonov tolarjev. Prva 
aza zajema pripravo novih 
irostorov za devetletko v pr-
lem nadstropju in prenovo 
iihinje, jedilnice, kabineta 
2 gospodinjstvo in učilnice 
2 tehniko. Na Mestni obči
li Celje so nam povedali, da 
lela potekajo po načrtih in 
laj bi bila končana do 8. s e p -
embra. Učilnice za prvi raz-
ed naj bi bile končane že ko-
lec tega tedna. 

Na OŠ Frana Kranjca na 
folulah v Celju so med po-
[čitnicami sanirali del stre
he nad računalniško učil-
luco in tako na novo pre
dli dve tretjini šole. Prav 
lako so uredili skupne pro-
tore in učilnice za izvaja
nje devetletke za prvi raz
red. Vrednost del so ocenili 
na 20 milijonov tolarjev. Na 
Osnovni šoli Lava so preu
redili učilnice za potrebe de
vetletke, vrednost del pa je 
15 milijonov tolarjev. Še na 
lekaterih drugih šolah so 
»pravili nujno potrebna 
KicUževalna dela. 

Ker prva faza prenove IV. OŠ prvi dan pouka še ne bo končana, bodo nekoliko prilagodili urnik. 

Prva faza zajema tudi grad
njo prizidkov (prenova hišniš-
kega stanovanja in povezava 
z novo telovadnico), v okvi
ru katere naj bi pridobili nuj
no potrebne tri učilnice. Ta 
del naj bi bil po ponedeljko
vem dogovoru zaključen do 
jesenskih počitnic, zaradi če
sar so morali tudi nekoliko 
prilagoditi urnik. Premalo 
prostora je trenutno tudi za 
normalen pouk športne vzgo
je, tako da bodo del pouka 
izvajali na atletskem štadio
nu Kladivar, pri čemer jim 
je pomoč zagotovila Mestna 
občina Celje. 

Ravnateljica IV. osnovne 
šole Celje Nevenka Matelič 
- Nunčič pravi, da so že ju
nija, ob koncu šolskega leta, 
seznanili starše in pridobili 
njihova soglasja, da večina 

otrok v prvem tednu septem
bra odhaja v šolo v naravi, 
večinoma v objekte Centra 
obšolskih in šolskih dejavno
sti. Na šoli v prvem tednu os
tanejo vsi novinci - prvi raz
red osemletke in devetletke 
ter četrti razredi, ki gredo v 
šolo v naravi v drugem ted
nu septembra, prav tako tu
di učenci sedmega razreda, 
ki gredo v šolo v naravi v tret
jem tednu septembra. Učen
cem, ki zaradi finančnih te
žav v šolo v naravo ne bi mo
gli iti, so obljubil pomoč. V 
tem trenutku gre za 20 učen
cev. Del pomoči je obljubila 
Mestna občina Celje, del sred
stev pa bodo namenili iz ak
cije zbiranja starega papirja. 
V ponedeljek so tudi vsem 
učencem oziroma njihovim 
staršem poslali pisna obve^ 

stila, kako bo izgledal prvi 
teden novega šolskega leta, 
prav tako pa tudi vsa potreb
na obvestila v zvezi s šolo v 
naravi. Pouk bo torej vse tri 
tedne v septembru potekal po 
predvidenih načrtih, edina te
žava je ta, da prvi teden, ver
jetno pa tudi drugi teden sep
tembra, še ne bo delovala šol
ska kuhinja, kar pomeni, da 
bodo učencem zagotavljali 
prilagojeno malico, kosil pa 
ne. 

Tako učenci kot tudi zapo
sleni na šoli se bodo morali 
nekoliko prilagoditi na spre
membe, glede na to, da bo 
na šoli gradbišče celo leto. 
Vsekakor bodo poskrbeli tu
di za posebne varnostne ukre
pe. 

SIMONA BRGLEZ 
Foto:G.K. 

V Celju je prva šla v pre
novo II. OŠ Celje in to v šol
skem letu 1999/2000, tako 
s L, kot tudi 7. razredom de
vetletke. Z vpisom šestlet-
nikov so ji sledile OŠ Lju-
bečna (2000/2001), OŠ Fra
na Roša (2001/2002) in I. 
OŠ Celje ter III. OŠ Celje 
(2002/2003). V tem šol
skem letu tako prehajajo v 
devetletko s prvim razredom 
še IV. OŠ Celje, OŠ Frana 
Kranjca, OŠ Hudinja in OŠ 
Lava, s sedmim razredom pa 
vse celjske šole, razen II. OŠ 
Celje, ki je to opravila leta 
1999/2000. Tudi OŠ Glazi-
ja, to je šola s prilagojenim 
programom, letos pričenja 
z devetletnim izobraževa
njem.Prag devetih celjskih 
osnovnih šol bo 1. septem
bra prestopilo 3862 učen
cev. Od tega jih bo 546 pr-
vošolcev: 386 v devetletki 
in 160 v osemletki. V celot
ni program devetletke pa bo 
vključenih 1448 učencev, to 
je 37,5 odstotka vseh osnov
nošolcev. OŠ Glazija bo pred
vidoma imela 124 učencev. 

Subvencioniranje 
mesečniii vozovnic 
Pravilnik o subvencioni

ranj u mesečnih vozovnic 
M dijake, vajence in štu-
fente višjih šol se je z no-
"im šolskim letom spreme
nil. S spremembami pravil-
•lika bo država dijakom, ki 
prejemajo dodatek za pre-
*0z v okviru republiške šti-
(•^ndije, sicer pa izpolnju-
l̂ jo pogoje za najvišje sub-
"^ncije, pokrila stroške me-
•^ne vozovnice v enaki vi-
'̂ni kot tistim, ki niso šti-

[•^ndisti in bodo subvenci-
^ prejemali zgolj po tem pra-^ 
"'Iniku. 

Upravičencem, ki v repub- j 
'̂ l̂ i štipendiji dobivajo do-
^̂ lek za prevoz, bo pripadla 
%vencija v višini 17 odstot
kov cene mesečne vozovni-

Leta se bo povečala za 
"Morebitno razliko med w\š\-

subvencije, do katere bi 

bili upravičeni glede na so
cialni položaj, oddaljenost 
kraja bivanja od kraja šola
nja in možnosti bivanja v di
jaškem domu, in višino do
datka za prevoz, če le-tega ne 
bi prejemali v okviru repub
liške štipendije. V tem pri
meru ne bo prišlo do spre
membe razmerij v financira
nju prevozov med ministrs
tvom za delo, družino in so
cialne zadeve in ministrstvom 
za šolstvo, znanost in šport. 
Hkrati pa dijakom ne bo po
trebno izbrati med dodat
kom za prevoz v okviru šti
pendije in po prvotnem pred
logu višjo subvencijo mini
strstva za šolstvo. 

Znesek subvencije za po
sameznega upravičenca se 
določi na osnovi lestvice, ki 
upravičence razvršča v šti
ri razrede, odvisno od od

stotka, ki ga predstavlja me
sečni dohodek na družinske
ga člana. Vsem upravičen
cem, to je tistim, ki lahko s 
potrdilom šole dokažejo, da 
so dijaki, vajenci in študent
je višjih šol, pripada tako 
subvencija v višini 7 odstot
kov cene mesečne vozovni
ce. Pridobljena subvencija 
se bo zvišala za 10 odstot
kov, če bo kraj stalnega bi
vališča od kraja šolanja od
daljen več kot 40 kilome
trov, če pa več kot 60 kilo
metrov, bo subvencija viš
ja za 20 odstotkov. 

Dijaki, vajenci in študent
je višjih šol bodo vlogo za do
delitev subvencije k ceni me
sečne vozovnice dobili v šo
lah ali na spletni strani mi
nistrstva za šolstvo, znanost 
in šport. 

SB 

Vzgojiteljice 
prerazporejajo 

Zaprli nekaj vrtčevskih enot v Celju -
V Danijelovem levčku vrsta 

v celjskih vrtcih so v po
letnem času opravili nujna 
vzdrževalna dela, zaradi 
uvedbe devetletke pa ima
jo v javnih vrtcih nekaj od
delkov manj. Zaprli so tu
di nekaj enot, prav tako so 
imeli težave z razporeja
njem vzgojiteljic. 

V enotah Vrtca Zarja sta 
dve vzgojiteljici s srednjo izo
brazbo sporazumno sprejeli 
delovno mesto pomočnice, 
prav tako so sprejeli dve vzgo
jiteljici iz enote Vrtca Tonč
ke Cečeve, ki so ju razpore
dili na delovno mesto po
močnice vzgojiteljice. V pr
vi razred devetletke s 1. sep
tembrom sporazumno v šo
lo odhajajo štiri vzgojitelji
ce za določen čas enega leta, 
tri pa za nedoločen čas. V pre
teklih dveh letih so iz Vrtca 
Zarja v šole odšle tri vzgoji
teljice. Kot pravi ravnatelji
ca Vrtca Zarja Marinka Gre-
šak, večjih pretresov ni bi
lo, šole pa so tudi spoznale, 
da so vzgojiteljice pri uvaja
nju 9-letke nepogrešljive. Če 
se bodo prihodnje leto v vr
tec vrnile vzgojiteljice, ki so 
jih za eno leto zaposlili v šo
li, se bodo v Vrtcu Zarja znova 
ukvarjali s tehnološkimi viš
ki. Z odhodom otrok v šolo 
je letos v enotah Vrtca Zarja 
šest oddelkov manj, zaprli pa 
so enoto Mehurček na Drap-
šinovi, kar so tudi načrtova
li. V osem - in devetletko z 
novim šolskim letom odha
ja 245 otrok, trenutno ima
jo vpisanih 560, kar je v pov
prečju 120 otrok manj kot 
lani. 

V Vrtcu Anice Černejeve 
sta dve vzgojiteljici, ki sta bili 
na delovnem mestu vzgoji
teljice in pomočnice vzgoji
teljice, dobili zaposlitev v šoli 
na delovnem mestu vzgoji
telja oziroma drugega učite
lja za nedoločen čas, zato ni 
bilo potrebno ugotavljati pre
sežnih delavcev. Za novo šol
sko leto imajo vpisanih 423 
otrok, kar pomeni 24 oddel
kov in pol, to pa je za dva 
oddelka manj kot lani. Za
prli so enoto Zelenica, ker 
je večina otrok odšla v osnov
no šolo v osem - devetletko, 
ostale otroke pa so preusme
rili v druge enote. Vsi so se 
odločili za enoto Mavrica. 

V Vrtcu Anice Černejeve 
trenutno preurejajo igrišče v 
enoti Sonce na Kajuhovi 5, 
prve dni septembra bomo 
uredili nova igrala, kot v vseh 
ostalih vrtcih in šolah pa ima
jo zaradi suše uničene trav
ne igralne površine. Jože 
Smodila iz Komunalne direk
cije pravi, da je suša res ne
koliko prizadela tudi igriš
ča, vendar ne toliko, da se 
leta ne bi dala uporabljati, 
zato kakšnih posebnih u"kre-
pov zaenkrat še ne načrtuje-

V Vrtcu Tončke Čečeve 
imajo vpisanih 600 otrok v 
29 oddelkih. Zaprli so eno
to na Spodnji Hudinji. Iz nji
hovega vrtca sta dve vzgoji

teljici odšli v Vrtec Zarja, dve 
v Vrtec Anice Černejeve, eno 
pa so razporedili na drugo 
delovno mesto. Vse preme
stitve so rešili sporazumno 
v sodelovanju med vrtci in s 
pravno pomočjo Mestne ob
čine Celje. V šolo ni šla no
bena vzgojiteljica, zato so v 
Vrtcu Tončke Čečeve tudi ne
koliko razočarani. Glede na 
število otrok, ki so odšli na 
Osnovno šolo Hudinja, so 
namreč pričakovali, da bo
do na omenjeni šoli zapo
slili tudi vzgojiteljico iz nji
hovega vrtca, a so se odloči
li drugače. V prihodnjih le
tih upajo, da jim ne bo po
trebno odpuščati delavcev, 
to pa je seveda odvisno od 
tega, ali bodo ohranili seda
nje število na novo vpisanih 
otrok. 

Avgusta sta začela velja
ti dva temeljna zakona 
vzgoje in izobraževanja, ki 
sta na tem področju prine
sla precej sprememb, pred
vsem na področju pogodb 
o delu in pa spremembe v 
zvezi s posledicami nepla
čevanja vrtca staršev in 
ugotavljanja cene progra
ma vrtca. V primeru, če star
ši več kot en mesec po za
padlosti računa za vrtec te
ga ne plačajo, dobijo pisni 
opomin, ki ga morajo pla
čati v času, ki ni krajši od 
osmih dni in ne daljši od 
dveh mesecev, v nasprot
nem primeru mora, kot 
nam je povedala ravnatelji
ca vrtca Tončke Čečeve Bet-
ka Vrbovšek, vrtec dati pri
stojnemu odvetniku primer 
v sodno izterjavo, sodišča 
pa naj bi te težave reševala 
prednostno. 

V katoliškem vrtcu Dani
jelov levček imajo v novem 
šolskem letu vpisanih 57 
otrok, starih od 2 do 6 let, 
kar pomeni, da bodo ime-
lil eno skupino otrok več. 
Zaposlili so eno vzgojitelji
co predšolskih otrok in eno 
pripravnico, namesto dose
danje direktorice Tine Gril 
pa bo dela opravljal opat 
Marjan Jezernik, na delov
nem mestu vodje vrtca pa 
je Karmen Pevec. Povpra
ševanje za vpis v katoliški 
vrtec je zelo veliko, v vseh 
skupinah imajo daljše ča
kalne vrste, zelo velik inte
res pa je tudi za dodatne ak
tivnosti, predvsem športno 
plezanje. V novem šolskem 
letu pripravljajo uvajanje 
tujega jezika v večjo skupi
no. 

SIMONA BRGLEZ 
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Šampione muči suša 
Prodaja šempetrskega Sipa manjša od načrtovane - Od jutri novi nadzorniki podjetja ji 

Delničarji šempetrskega 
Sipa so na torkovi skupšči
ni sklenili, da lanskega bi
lančnega dobička ne bodo 
razporedili, imenovali so tudi 
nov nadzorni svet, saj seda
njemu danes poteče mandat. 
Poslovanje podjetja bodo v 
prihodnjih štirih letih s stra
ni kapitala nadzirali Irma 
FreUh, Andrej Hartman, Blaž 
Vodopivec in Andrej Korošec. 

V Sipu, kjer so lani imeli 5,4 
milijarde tolarjev prihodkov 
od prodaje in dobrih 10 mili
jonov tolarjev čistega dobič
ka, so si od letošnjega leta ve
liko obetali, vendar jim je na
črte, vsaj pri polletnih rezul
tatih, prekrižalo vreme. Raču
nali so namreč, da bodo tako 
kot prejšnja leta prodajo naj
bolj povečali v obdobju od 
aprila do konca junija, vendar 
zaradi suše, ki je kmetom one
mogočila drugo košnjo, tudi 
povpraševanje po kmetijskih 
strojih ni bilo tolikšno, kot so 
pričakovali. Zato so v prvih še
stih mesecih ustvarili le 2,8 mi

lijarde tolarjev prihodkov od 
prodaje, kar je sicer za štiri od
stotke več kot v enakem lan
skem obdobju, vendar je za 10 
odstotkov manj, kot so načr
tovali. Tudi poslovni izid ob 
koncu leta bo skromnejši. V 
podjetju pričakujejo, da bo
do prihodki od prodaje zna
šali okrog 6 milijard tolarjev, 
kar je za dobro milijardo to
larjev manj kot so si obetali, 
manjši pa bo tudi čisti dobi
ček. Ob polletju so ga imeli za 
40 milijonov tolarjev, računali 
pa so vsaj na 100 milijonov. 

Drugače od načrtov se je v 
Šempetru obrnila tudi proda
ja novega dopolnilnega progra
ma. Pluge, sejalnike in rota
cijske brane, ki jih uvažajo z 
vzhoda, doma pa jih le še do
delajo, so začeli tržiti s trime
sečno zamudo. Računali so, da 
bodo z dopolnilnim progra
mom in s podjetji v Srbiji in 
Romuniji, ki so jih ustanovili 
pred nekaj meseci, povečali 
prihodke za najmanj 10 odstot
kov. 

Sip naj bi letos več kot 
80 odstotkov prihodkov us
tvaril na tujih trgih, zlasti 
v Nemčiji, njihov zelo po
memben izvozni trg pa os
taja tudi Hrvaška. Stroje 
prodajajo tudi v Avstriji, Ita
liji, na Švedskem, v Švici 
ter ostalih državah bivše Ju
goslavije. V naslednjih pe
tih letih želijo pomembnej
še tržne deleže pridobiti tu
di v vzhodnoevropskih dr
žavah, od Poljske do Rusi
je in Ukrajine. 

V Sipu pravijo, da bodo za
mujeno poskušali nadoknaditi 
v jesenskih mesecih, čeprav se 
zavedajo, da je zaradi posle
dic suše kupna moč kmetov 
zelo padla. Na radgonskem sej
mu, kjer se predstavljajo s sed
mimi novimi stroji, so zato ne
katere svoje izdelke ponudili 
po 15 odstotkov nižjih cenah. 

JANJA INTIHAR 
Foto: LUDVIK 

KRAMBERGER 

Šempetrski Sip je na kmetijsko-živilskem sejmu v Gornji Radgoni za novo generacijo rotacijskih kosilnil 
pridobil naziv šampion, med ostalimi kmetijskimi stroji pa je ocenjevalna komisija še tri nagradila z zl; 

štiri pa s srebrno medaljo. 

Novemu direktorju 
se obeta stavka 

Na rešetu posebne komisije, ki v Tekstilni tovarni 
Prebold izbira novega generalnega direktorja, sta osta
la le še dva kandidata. Na razpis, ki je bil objavljen 
konec julija, je prispelo petnajst prijav, od katerih so 
jih že v prvem krogu izločili osem. Med prijavljenimi 
ni bilo sedanjega direktorja Vinka Žoharja, ki se mu 
bo mandat iztekel 31. avgusta. 

Oba »izbranca« bosta morala danes, v četrtek, predstavi
ti še svojo vizijo nadaljnjega razvoja tovarne, tako da bo 
najverjetneje že jutri jasno, kdo bo v naslednjih štirih le
tih vodil enega največjih bolnikov regijskega gospodars
tva. Novi direktor se bo že kar na začetku moral spopasti 
z nezadovoljnimi delavci, ki so za 9. september že napo
vedali stavko, če jim tega dne ne bodo dali junijskih plač. 
Delavci, oziroma sindikat tudi zahtevajo, da jim do okto
bra podjetje izplača še vse zaostale plače, od oktobra na
prej pa morajo biti mesečna izplačali redna. 

V Tekstilni tovarni Prebold še vedno dolgujejo tudi četr
ti in hkrati tudi zadnji obrok odpravnine 148 delavcem, ki 
so jih odpustili lani ob uvedbi prisilne poravnave. Vinko 
Žohar jim je sicer obljubil, da bodo denar dobili do konca 
avgusta, vendar v sindikatu dvomijo, da bo obljubo držal. 

JI 

Trgatev je tu 
Torek je bil za vinograd

nike šmarsko-virštanjske-
ga okoliša pomemben dan. 
Na Šmarskem so prejeli iz 
Kmetijsko-gozdarskega za
voda Maribor uradno naja
vo letošnje trgatve za rane 
in srednje pozne sorte. 

Po omenjeni najavi bo za
četek trgatve v soboto, 30. av
gusta. V Kleti Imeno bodo za
čeli z odkupom grozdja sort 
sauvignon in chardonay v sre
dini prihodnjega tedna, od
visno od vremena. Vinko 
But, direktor Kmetijske za
druge Šmarje pri Jelšah (ka
mor sodi Klet Imeno), je po
vedal, da bodo letošnje od
kupne cene objavili prihod
nji teden. 

V šmarski zadrugi računa
jo na približno tristo ton od
kupljenega grozdja, toliko 

kot lani; kljub temu, da je 
suša prizadela mlajše nasa
de ter še posebej tiste na la-
pornatih tleh. Grozdje odku
pujejo od tistih članov zadru
ge, ki imajo sklenjeno z njo 
pogodbo, približno petino 
vsega odkupljenega pa tudi 
od drugih članov. 

Na Konjiškem so začeli z 
letošnjo trgatvijo že včeraj, 
nadaljevati pa nameravajo tu
di danes. V podjetju Zlati grič, 
ki je tržno najpomembnejše 
na konjiškem območju, so 
začeli s trganjem grozdja za 
proizvodnjo penečih vin. Gre 
za sorti beli pinot ter modro 
frankinjo. Za prihodnji teden 
načrtujejo trgatev ranih sort, 
rizvanca in radgonske rani-
ne, napoveduje vodja vino
gradništva Dejan Brečko. 

BRANE JERANKO 

Vodniicova po evropsico 
Banka Celje te dni kon

čuje s prenovo svoje 
osrednje bančne zgradbe 
v Vodnikovi ulici v Celju, 
ki jo je zaprla konec apri
la. Sprva so sicer napove
dali, da bo poslovalnica 
zopet delala od 1. septem
bra naprej, vendar so zdaj 
otvoritev prestavili za en 
teden. 

Kot je povedala direkto
rica sektorja splošnih po
slov Irena Mužič, jih je pri 
prenovi Vodnikove vodila 
predvsem želja, da bi ko
mitentom zagotovili bistve
no boljše pogoje pri oprav
ljanju bančnih storitev. Po

slovalnica bo zato oprem
ljena po vzoru najbolj so
dobnih evropskih bank, 
drugačen pa bo tudi način 
poslovanja. Na bančnih 
okencih se bodo opravlja
le le hitre storitve, kot so 
dvig in polog tolarske ali 
devizne gotovine, plačilo 
položnic, dvig čekov in me
njava denarja. Za vse osta
le posle, na primer sklepa
nje depozitov, odobritev li-
mitov, izdaja kartic, otvo
ritev trajnih nalogov in 
odobritev hitrih posojil, pa 
so uredili posebne prosto
re, ki bodo zagotavljali di
skretni pogovor med banč

nimi uslužbenci in stranka
mi . 

V prenovljeni Vodnikovi 
bo Banka Celje prvič uvedla 
tudi tako imenovano cev
no pošto za prenos gotovi
ne iz trezorja do bančnega 
delavca. Komitentu, ki bo 
prišel v banko, da bi skle

nil depozit ali vzel novo k 
tico, potreboval pa bo tu 
denar, zaradi tega ne bo [j 
trebno obiskati še bančj 
ga okenca. Gotovino bo ll 
ko dobil kar v posebna 
pros toru , kjer bo ure; 
svoje bančne posle. 

OKP JAVNO PODJETJE ZA 
KOMUNALNE STORITVE 
ROGAŠKA SLATINA, d.o.o. 
SKUPŠČINA 
Zdraviliški trg 13, ROGAŠKA SLATINA 

Na podlagi 27. in 39. do 43. člena Statuta OKP Javnega po 
jetja za komunalne storitve Rogaška Slatina, d.o.o., skupščit 
OKP Javnega podjetja za komunalne storitve Rogaška Slatin 
d.o.o. razpisuje prosto delovno mesto 

direktorja OKP Javnega podjetja za 
komunalne storitve 

Rogaška Slatina, d.o.o. 
K a n d i d a t i m o r a j o p o l e g splošnih p o g o j e v izpolnjeval 
še n a s l e d n j e : 
- visoka ali višja izobrazba tehnične ali družboslovne smeri 
- najmanj pet let delovnih izkušenj, od tega tri leta na podobnil 

vodstvenih delovnih mestih, organizacijske sposobnosti in spo 
sobnosti za uspešno gospodarjenje (opis tovrstnih dosedanji 
izkušenj) 

- državljanstvo Republike Slovenije 
- predložiti morajo organizacijski koncept razvoja podjetja in stra 

tegijo razvoja komunalnih dejavnosti na območju, ki ga pokti 
va podjetje 

- predložiti morajo potrdilo, da niso bili pravnomočno obsojen 
zaradi kaznivega dejanja zoper gospodarstvo, zoper delovni 
razmerje in socialno varnost, zoper pravni promet, zoper uprav 
Ijanje javnih sredstev in naravna bogastva ter zoper javno 
zasebno premoženje 

- da jim ni bil izrečen varnostni ukrep prepovedi opravljani 
poklica • 

Mandat direktorja traja štiri leta. 
Kandidati naj prijavo z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogoje 
pošljejo v petnajstih dneh po objavi tega razpisa v zaprti ovojni' 
z oznako »razpis za di rektor ja O K P J a v n e g a podje t ja z 
k o m u n a l n e stor i tve Rogaška S l a t i n a , d.o.o.« na nasio'' 
Skupščina O K P J a v n o p o d j e t j e za k o m u n a l n e storitv< 
Rogaška Sla t ina , d.o.o. , Zdraviliški t rg 13, 3250 Roga^ 
ka S la t ina . 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v petnajstih dneh po imenov^ 
nju na občinskih svetih občin ustanoviteljic. 

Skupščina OKP Javnega podjetja • 
komunalne storî • 

Rogaška Slatina, d.o^' 

Občina Dobrna 
Na podlagi 28.člena Zakona o urejanju prostora (Uradni list 
RS, št. 110/02 in 8/03-popravek) Občina Dobrna, Dobrna 
19, 3204 Dobrna, sklicuje 

PROSTORSKO KONFERENCO 
za namen Sprememb in dopolnitev prostorskih sestavin dolgo
ročnega plana Občine Celje za obdobje od leta 1986 do leta 
2000 in srednjeročnega družbenega plana Občine Celje za 
obdobje od leta 1986 do leta 1990 za območje Občine Dobr
na - Prostorski plan Občine Dobma (prostorske sestavine plan
skega akta Občine Dobrna), dopolnitev 2003, 

ki bo v četrtek 11. s e p t e m b r a 2003, o b 13.00 uri, v 
sejni sobi Občine D o b r n a . 

Na 2. prostorski konferenci bo predstavljen osnutek predloga 
tega planskega akta. 
Udeleženci prostorske konference, ki predložijo dokazilo, da 
zastopajo organ, organizacijo, društvo ali drugo pravno ose
bo, lahko na prostorski konferenci dajo svoja priporočila in 
usmeritve v zvezi z osnutkom'predlogom planskega akta, v 
pisni obliki ali ustno na zapisnik. 
Gradivo, to je osnutek predloga planskega akta je, od dneva 
te objave do izvedbe prostorske konference, na vpogled na 
sedežu Občine Dobrna, Dobrna 19, 3204 Dobrna v času 
uradnih ur. 

ŽUPAN OBČINE DOBRNA 
Martin BRECL 

Štev.: 350-03-0003-134/2003-1 
Dobrna, 25. avgust 2003 
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Moda zapira 
trgovine 

Že septembra brez dela trinajst ljudi - Letos še 20-odstotni padec prodaje 
2aradi umiranja trgovske 

Ljavnosti v središču mesta, 
l̂ ajo veliko težav tudi v Mo-

enem od najstarejših celj-
uh podjetij za prodajo 
jnfekcije. Prihodnji mesec 
odo odpustili trinajst Iju-
i,kar je skoraj petina vseh 
iposlenih, ukiniti pa na-
leravajo tudi vse prodajne 
rograme, ki podjetju prina-
ijo izgubo. 
Direktorica Majda Kum-
erger pojasnjuje, da so za te-
3ve Modf kriva predvsem ve
ka nakupovalna središča ob 
)bu mesta. »Število kupcev 
im iz leta v leto let pada, te-
lu primerni pa so tudi naši 
oslovni rezultati. Že nekaj 
t nas pesti od 10- do 15-od-
otni padec prihodkov, letos 
a se bojimo, da bo naš za-
lužek še za 20-odstotkov 
lanjši kot lani. Nenehno po-
lušamo, kako je treba mest-
b jedro spet oživiti, vendar 
ioslej še nihče ni ničesar na-
^ 1 1 , « pravi Kumbergerjeva. 
krepi, s katerimi bodo ra-
lonalizirali poslovanje, so za-
)nujni, vendar to, kar se tre-
lutno dogaja v podjetju, po 
bjenem mnenju »ni pravza-

nič revolucionarnega.« 
Za začetek so ukinili edini 

foslovni enoti izven Celja, ki 
ju letos odprli v Žalcu in 

lloinžalah, v kratkem pa bo-

Znana prodajalna Manufaktura na Cankarjevi ulici je marca dobila najemnike. Moda je večji del prostora 
dala v najem celjskemu podjetju Papillon. ki se ukvarja s prodajo metražnega blaga. 

do zaprli še prodajalno z otroš
ko konfekcijo Baby v Zagati v 
Celju. Majda Kumberger po
jasnjuje, da žalska in domžal
ska trgovina, ki so ju imeli v 
najetih prostorih pač nista »šli«, 
slab promet, ki ni zadoščal niti 
za plače prodajalk, pa so ime
li tudi v Celju. Trenutno še ne 
vedo, ali bodo celjsko trgovi

no dali v najem ali pa bodo v 
njej začeli prodajati katerega 
od drugih programov. 

In kaj bo z ostalimi sedmi
mi prodajalnami, ki jih ima
jo na najbolj elitnih lokaci
jah v središču mesta, saj so 
večinoma razporejene ob Pre
šernovi in Stanetovi ulici, vse 
pa so v prostorih, ki so last 

podjetja? Kumbergerjeva pra
vi, da jih bodo nekaj vseka
kor zaprli, prostore pa dali v 
najem. O dokončnem številu 
za zdaj še ne more govoriti, 
pravi pa, da bodo obdržali sa
mo tiste programe, ki podjet
ju prinašajo dobiček. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIC 

»IMalafc Žana 
bo še živela 

čeprav je žalska Žana od 
prejšnjega meseca dokonč-
lo Mercatorjeva, saj so na 
lelniški skupščini sprejeli 
Wep o pripojitvi k Ijubljan-
•̂ emu poslovnemu siste
mu, bo njena družba poob-
i^enka Žana Plus delova-
' še nekaj časa. 
Zdaj že bivši delavci Žane 

o družbo pooblaščenko us-
3novili leta 2000 in vanjo 
'fenesli delnice matičnega 
'odjetja, ki pa so jih, veči-
'Ofna lani, prodali Mercator-
-̂ Razlogov za obstoj Žane 
ûs torej ni več, vendar druž-

kot je povedal direktor 
•olfe Naraks, še ne bodo uki-
'̂i- Okrog štirideset lastni

kov, kolikor jih je še ostalo v 
pooblaščenki, je zato na ne
davni skupščini imenovalo 
nov nadzorni svet, v katerem 
bodo od marca prihodnjega 
leta Franc Rezar, Marjan Laz-
nik in Brigita Levak. 

Dolfe Naraks je pojasnil, 
da so se za ohranitev poob-
laščenke odločili predvsem 
zato, ker imajo v njej še za 
okrog 150 milijonov tolarjev 
kapitala. Na vprašanje, kaj 
nameravajo narediti z denar
jem in s čim se bo sploh poob-
laščenka ukvarjala, pa je od
govoril, da bodo morda ku
pili kakšno podjetje. O po
drobnosti za sedaj še ne želi 
govoriti. IJ 

NA KRATKO 
Državni 

milijoni za 
Unior 

Ministrstvo za gospodars
tvo bo v tem in prihodnjem 
letu 25 podjetjem nameni
lo za tehnološke spodbude 
1,8 milijarde tolarjev držav
nih spodbud. Med izbrani
mi podjetji, ki so morala iz
polnjevati zelo stroge pogoje 
razpisa, je tudi zreški Unior. 
Letos bo od ministrstva do
bil nekaj manj kot 13 mili
jonov tolarjev, prihodnje leto 
pa še 11 milijonov tolarjev. 

Dobrni gre 
dobro 

v Termah Dobrna, ki bo
do 1. oktobra dobile nove
ga direktorja, so v prvem 

polletju ustvarili 747 mili
jonov tolarjev prihodkov od 
prodaje, kar je za 28 odstot
kov več kot v enakem lan
skem obdobju in za 8 od
stotkov nad načrti. Čistega 
dobička je bilo manj, saj je 
z lanskih 83 milijonov to
larjev padel na 25 milijo
nov. Na Dobrni so do kon
ca junija zabeležili 54.021 
nočitev, kar je za skoraj če
trtino več kot v lanskem pr
vem polletju in za dobrih 
13 odstotkov več kot so na
črtovali. Število tujcev se je 
v primerjavi z lani poveča
lo za 31 odstotkov, doma
čih gostov pa je bilo več za 
dobrih 19 odstotkov. 

Vitai z novim 
sidadiščem 

v mestinjskem Vitalu bo
do letos v širitev in poso
dobitev proizvodnje vloži
li 250 milijonov tolarjev. Že 
pred časom so namestili no
vo, 180 milijonov tolarjev 
vredno polnilno linijo, s ka
tero se je letna zmogljivost 
tovarne povečala na 18 mi
lijonov litrov gaziranih in 
negaziranih pijač. Pred 
kratkim so začeli graditi še 
1.000 kvadratnih metrov ve
liko skladišče gotovih izdel
kov, ki ga bodo dokončali 
do sredine oktobra. 

Posušeno zeleno zlato 
v Savinjski dolini so začeli obirati hmelj 

f̂ roro, ki predstavlja kar 60 odstotkov ce-
^̂ ne proizvodnje hmelja v Sloveniji. Tako 

pri savinjskem goldingu, ki je že sko-
v celoti obran, bo tudi pridelek aurore 

^radi visokih temperatur in suše zelo skro-

Svetovalka za hmeljarstvo v Inštitutu za hme-
•̂ fstvo in pivovarstvo iz Žalca Irena Friško-

ocenjuje, da bo pridelava na hektar, ki v 
bobrih letih znaša v povprečju od 1.800 do 

2.000 kilogramov, letos padla pod 1.000 kilo
gramov. Lahko se celo zgodi, da bo tudi izpad 
pri aurori prav tolikšen kot je bil pri savinj
skem goldingu, ki ga je bilo v povprečju na 
hektar kar za 70 odstotkov manj kot ponavadi. 
Zaradi vročine in pomanjkanja vlage so hmeljni 
storži zelo majhni, v zadnjih dneh pa so začeli 
opažati še rjavenje rastlin, za katero za zdaj, 
kot je povedala Friškovčeva, še ne morejo z 
gotovostjo reči, ali je posledica hmeljne pršice 
ali vročine. JI 

Nadaljevanje rasti 
borznih tečajev 

Rast domačih delniških tečajev se je ostro nadaljevala tu
di minuli teden. Slovenski borzni indeks SBI20 je v petek 
prebil 3.300 točk, a se je kasneje ponovno vrnil pod to me
jo. Na splošno lahko na trgu opazimo večje promete in s 
tem tudi večjo likvidnost celotnega kapitalskega trga, ki na 
tak način kaže nekoliko lepšo sliko, kot smo jo bili vajeni v 
prvi polovici leta. Sicer pa bi bila, zaradi majhnosti sloven
skega kapitalskega trga, najbolj primerna rešitev, da bi lah
ko preko domače borze trgovali tudi s tujimi vrednostnimi 
papirji. Po pisanju enega izmed finančnih časnikov se nam 
morda celo obeta možnost nakupa nekaterih tujih vrednostnih 
papirjev preko Ljubljanske borze, kar bi domače borzno-
posredniške hiše nedvomno z veseljem pozdravile. 

Pregled izbranih vrednostnih papirjev 
v obdobju od 20. 8. do 26. 8. 2003 

Nova vzajemna sidada družbe 
iUiedvešeic Pušniic DZU 

Kaj bodo storili na vrhu Ljubljanske borze bomo še videli v 
prihodnjih mesecih, zato se zdaj raje osredotočimo na dogaja
nje na domačem trgu. Zadnjo rast lahko nekako povezujemo z 
vračanjem domačih vlagateljev z dopustov, izplačevanju divi-
dend s strani podjetij ter tudi nadaljevanju trenda selitve banč
nih prihrankov v domače vzajemne sklade, ki, kot smo ome
njali že v enem od predhodnih prispevkov, so trenutno omeje
ni z vlaganjem v tuje vrednostne papirje z zgornjo mejo 10% 
vseh sredstev. Slovenski trg pa je ta teden dočakal rojstvo še 
dveh novih vzajemnih skladov družbe Medvešek Pušnik DZU, 
MP-GLOBAL.SI ter MP-PLUS.SI. Oba omenjena vzajemna sklada 
sta že prilagojena novi zakonodaji, ki velja za vzajemne sklade 
(ZISDU-1) in za razliko od vseh dosedanjih skladov nimata 
nikakršnih omejitev več v zvezi z vlaganjem. Tako bi lahko 
teoretično oba sklada imela tudi po 100% portfelj tujih delnic. 
Od dosedanjih vzajemnih skladov pa je MP.PLUS.SI še dodat
no nekaj posebnega. Minimalni vložek v ta sklad je namreč 20 
milijonov SIT, nadaljnja minimalna točka sklada pa znaša 
100.000 SIT. Sklad je tako namenjen predvsem večjim pouče
nim investitorjem. Sicer ima MP-GLOBAL.SI 3%, MP-PLUS.SI 
pa 1,5% vstopno provizijo, oba pa imata 0% izstopno provizijo 
ter 3% letno upravljalsko provizijo. Oba sklada nameravata v 
prihodnjih letih osvojiti kar pomemben tržni delež, saj se bis
tveno razlikujeta od dosedanjih vzajemnih skladov. 

Rast domačih »biue chipov« 
če na kratko preletimo dogajanje na domači borzi: indeks 

SBI20 je od minule srede do torka pridobil 1,5%, od začetka 
avgusta pa že 4,9%, kar kaže na močno prisotnost optimizma 
na trgu. Tečaji nekaterih delnic so tako od prejšnje srede 
pridobili kar nekaj vrednosti: Gorenje (+2,2%), Krka (-1-2,0%), 
Mercator (-1-2,3%). Pomembno rast so v borzni kotaciji v po
nedeljek zabeležile tudi delnice Dela prodaje, ki so v enem 
dnevu zrasle za 8,4%. Med prometnejše delnice minulega 
tedna lahko uvrstimo še delnice Petrola (+0,79%), Kolinske 
(+2,0%) ter Luke Koper (+0,4%). Dogajanje je bilo ravno 
tako pestro na prostem trgu. Tam so po objavi polletnih po
datkov ponovno pridobile nekaj vrednosti delnice Heliosa 
(+5,0%). Visok promet je zaznamovalo tudi trgovanje z ID-i 
(investicijskimi družbami) ter s PID-om Zvon ena, katerega 
torkov enotni tečaj sedaj znaša 143,81 SIT. Tudi na obvezniš-
kem trgu smo lahko predvsem minuli četrtek ter ta ponede
ljek opazili povečano trgovanje z obveznicami, med kateri
mi so najbolj izstopale obveznice Republike Slovenije 50 in 
53 ter obveznice Slovenske odškodninske družbe. 

VALTER GRILANC, 
analitik 
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Na vasi 
so si vse 
bolj tuji 

To ugotavlja tudi župnik Janko Strašek z Dobrne - Kot 
sodnik škofijskega sodišča odloča o ločitvah 

»Gospod Janko Strašek 
potrpežljivo in vztrajno iš
če pot do vsakega posamez
nika; s svojo žlahtno člo
veško naravnanostjo priteg
ne ne le vernike, temveč 
vzpostavi ustvarjalni dia
log tudi z drugače misleči
mi.« Tako piše o vrlinah 
župnika z Dobrne v obraz
ložitvi k zlati plaketi Obči
ne Dobrna, ki jo je prejel le
tos poleti. 

Vse zapisano potrjujejo 
tudi številne glasovnice 
bralcev Novega tednika, ki 
so ga uvrstile med najbolj 
priljubljene spodnještajer-
ske duhovnike na lestvici. 
»Zaradi mojih dolgih pri
dig že ne,« se je ob našem 
obisku pošalil Janko Stra
šek, ki je že slišal takšen 
očitek. O visokem občin
skem priznanju za različ
na prizadevanja pa: »Ne za
služim ga, to je zasluga ce
lotne župnije. Vsekakor 
sem ga vesel, obenem pa je 
obveza in dolžnost, da člo
vek dela naprej.« 

Župnik Janko Strašek je 
nasploh zanimiv človek. Pred 
prihodom na Dobrno je bil 
škofijski tajnik ter kaplan v 
Mozirju, danes pa je tudi sod
nik škofijskega sodišča ter re
ferent za delo z mladimi v 
dekaniji Nova Cerkev. »Mo
ji spomini na Mozirje so ču
doviti. Še vedno se mi milo 
stori ob spominih na ta kraj, 
čeprav sem bil rad tudi v Ma
riboru.« 

Nemški 
evangeliji 

Letos mineva dvanajst let, 
odkar je na Dobrni. »Od za
četka mi je bilo na Dobrni 
hudo, saj je bilo to moje pr
vo mesto župnika. Nisem še 
imel potrebnih izkušenj. 

Nato sem se počasi navadil 
in kraj vzljubil. Tu se zdaj 
dobro počutim, tu sem do
ma.« V kraju pod Paškim 
Kozjakom ceni tudi mirno 
okolje, zdravo naravo, stal
ni stik z njo. »Moti pa me 
premajhna povezanost med 
ljudmi, premalo stikov med 
soseščino, medsebojna od
tujenost. Za vse vasi to se
veda ne velja.« 

Duhovniško delo na Dobr
ni je zaradi turizma in gostov 
nekoliko drugačno. »Mnogi 
prihajajo po operacijah, ze
lo šibkega zdravja, zato iš
čejo tudi duhovno oporo, stik 
z duhovnikom.« Verni gosti 
prihajajo k maši tudi ob de
lavnikih, še posebej seveda 
ob nedeljah. Na skupine 
nemško govorečih gostov vo
diči posebej opozorijo žup
nika, da prebere evangelij in 
berilo še v nemškem jeziku. 
Skoraj vsak gost, ne glede na 
svoje versko prepričanje, si 
vsaj ogleda zanimivo dobrn-
sko cerkev sv. Marije Vne-
bovzete. Že četrto na istem 
mestu. Le kilometer proč je 
bistveno starejša podružnič
na cerkev sv. Miklavža, ki je 
celo gotska. 

Janko Strašek mašuje v 
župnijski cerkvi ob delavni
kih izmenoma en dan zju
traj ter drugi dan zvečer, ob 
nedeljah ob 7. ter 10. uri. Od 
2.100 prebivalcev župnije jih 
prihaja k nedeljski maši od 
tristo do tristo petdeset. Nje
gova skrb je prav tako verouč-
na šola, z blizu dvesto otro
ki, kjer mu pomagajo štirje 
kateheti. Po stari tradiciji 
obiskuje vsak prvi petek v 
mesecu domače bolnike in 
starejše župljane, ki jim pri
nese obhajilo ter toplo be
sedo. Nekateri živijo viso
ko na Paškem Kozjaku, na 
osamljenih kmetijah. 

Dobrnski župnik je prav ta
ko vsa leta na čelu gradbe
nih prizadevanj, pod njego
vim vodstvom so postorili 
marsikaj. Tako so celovito ob-
noviU notranjost župnijske 
cerkve ter se pod večimi 
plastmi beleža lotili obnove 
obširnih starinskih poslikav. 
Obe svetovni vojni sta Dobrn-
čanom vzeli dva zvonova, za
to so si dolgo želeli vsaj tri 
od štirih nekdanjih zvonov. 
Tudi to so uresničili. Pred ne
kaj leti so začeli še z gradnjo 
večnamenskega župnijskega 
objekta, namenjenega ve-
roučni šoli ter za druge po
trebe. 

Nični zakoni 
Med Straškovimi zadolži

tvami je tudi delo z mladi
mi v dekaniji Nova Cerkev, 
ki sega vse od Šmartnega v 
Rožni dolini in Ljubečne do 
Vitanja. Ponekod so župnij
ske mladinske skupine de-
javnejše, kot na primer v No
vi Cerkvi, drugod manj. Med 
mladimi je največje zanima
nje za mladinska romanja v 
Stično, kjer se jih zbere na 
tisoče. »Pred odhodom se 
doma duhovno uglasimo na 
temo, ki je aktualna tisto le
to.« 

Posebej zanimivo je Straš-
kovo delo sodnika škofij
skega sodišča v Mariboru, 
kjer sodeluje v postopkih 
ugotavljanja ničnosti posa
meznih zakonskih zvez. Na 
leto je vključen v do deset 
takšnih postopkov, ki so 
zahtevni. Sicer pa se je z de
lom cerkvenega sodišča ve
liko srečeval že kot škofij
ski tajnik, med drugim je 
bil zapisnikar sodišča. Po 
škofovem imenovanju za 
sodnika opravlja funkcijo že 
eno desetletje. 

Sodniki (med njimi je 
nekdanji Celjan dr. Stani
slav Slatinek) sodijo po 
posebnem zakoniku cerkve
nega prava, ki obsega zelo 
različna področja; od ugo
tavljanja veljavnosti neke 
zakonske zveze vse do 
upravljanja cerkvenega pre
moženja. Največ zadev, vsaj 
nekaj deset na leto, je prav 
s področja zakonskih zvez. 
Dandanes je večina rešenih 
tako, da sodišče ugotovi, da 
je bila zveza sklenjena ne
veljavno. »Zelo pogosta 
vzroka sta psihična nezre
lost enega ali celo obeh za
koncev ter nesposobnost 
sprejemanja bistvenih za
konskih obveznosti.« Red
ki so postali primeri prisi

le za sklenitev zakonske zve
ze. 

Zaslišanja strank v postop
ku so na sedežu sodišča v Ma
riboru. Cerkveni sodnik, ki 
vodi postopek, najprej zasliši 
zakonca, tožečo stranko, na
to še tri ali več prič. Potem 
dobita zbrano gradivo v pre
sojo še dva cerkvena sodni
ka. Po njihovi skupni seji, 
kjer vsak predstavi svoje ugo
tovitve, se morata v bistve
nih zadevah strinjati dva od 
trojice. Sodnik, ki vodi po
stopek, nato njihove ugoto
vitve strne. 

Postopek pred cerkvenim 
sodiščem je bistveno bolj za
pleten kot pred državnimi 
sodniki. Do njegove dokonč
ne odločbe pride šele po raz
sodbi drugostopenjskega 
cerkvenega sodišča v Ljublja
ni. Šele v primeru, če so sod
niki v Ljubljani istega mne
nja, kot so bili v Mariboru, 
sodišče razsodi, da je bil za
kon sklenjen neveljavno ter 
izda odločbo. Kaj pa, če so 
Ljubljančani drugačnega 
mnenja kot Mariborčani? V 
tem primeru odloča tretje-
stopenjsko sodišče v Zagre
bu ali v Rimu, kjer deluje rim
ska rota. 

Župniku Janku Strašku 
dela torej ne manjka. Po 
vseh zahtevnih zadolžitvah 
se med dopustom rad od
pravi v hribe. Pozna že sko
raj ves slovenski planinski 
svet; samo na Triglavu je bil 
že devetkrat, med lanskimi 
počitnicami kar dvakrat. 

Bolj kot oblegani najvišji vr
šac ga priteguje tišina manj 
obljudenih gora. Zelo rad 
ima tudi fizično delo, tako 
da je iz Maribora pogosto 
odhajal na rodno kmetijo 
pod Bočem. 

Izvira iz Spodnjega Gaber-
nika pri Kostrivnici, kjer je 
zadnja cerkvica, ki jo je pos
vetil Anton Martin Slomšek 
(za razliko od Dobrne, kjer 
je prva, ki jo je posvetil svet
niški mož). Strašek je njegov 
veliki častilec, saj so doma 
že v njegovih otroških letih 
vsak večer molili za njegovo 
beatifikacijo. Na precej ve
liki kmetiji, kjer danes gos
podari njegov brat, so živeli 

mama ter štirje otroci. Oi 
jim je umrl že v njihoiri 
predšolskih letih. 

Mali Janko je kljub drugii 
obveznostim redno minisri 
ral v kostrivniški cerkvi t! 
se vsak šolski dan vozil s h 
lesom v šolo v Šmarje pri 
šah. Devet kilometrov dale 
v eno smer, v vsakem vrenii 
nu. Šele v osmem razredu 
prvič resno pomislil, da 
postal duhovnik. Sledilo 
malo semenišče v Maribor 
fakuheta v Ljubljani in M 
riboru ter velika novomaši 
slovesnost v Kostrivnici. Po 
Bočem nanjo še niso poz 
bili. 

BRANE JERANKl 

Čuvaj dobrnske kulturne dediščine. Župnik in cerkveni sodnik Janko Strašek pred jaslično podobo s podj 

som Albrechta DiJrerja. Za velikega umetnika menijo, da je obiskal Dobrno, glede njegovega avtorst 
čudovite dobrnske umetnine pa se strokovnjaki niso zedinili. 

Vrstni red v vrhu priljubljenih duhovnikov v naši akc 
ji se tudi po tem tednu ni spremenil. Višje je tokrat skoŽ 
drameljski župnik in se iz prejšnjega devetega uvrstil n 
šesto mesto. 

1. Marko Leva, Šmarje pri Jelšah (228) 
2. Marko Šraml, Slivnica pri Celju (194) 
3. Janko Strašek, Dobrna (151) 
4. Jože Planinšek, sv. Jožef, Celje (117) 
5. Jože Horvat, Laško (88) 
6. Milan Strmšek, Dramlje (80) 
7. Izidor - Dori Pečovnik, Berlin, (79) 
8. Jože Kovačec, Polzela (66) 
9. Miha Herman, Ponikva (44) 
10. Vinko Čonč. Kompole (32) 

Nagrajenci med našimi bralci so: Jelka Lorgar iz Šmarja 
dobi nedeljsko kosilo za dve osebi v gostišču Hochkrau' 
v Tremerju, Marija Novak iz Gorice pri Slivnici in Mi' 
rija Furman iz Šentjurja pa hišna darila NT&RC. Nagr '̂ 
de dobijo v oglasnem oddelku naše hiše. 
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Služabnik jezika 
2a pesniško zbirko V živi zob je Milan Dekleva prejel letošnjo Veronikino nagrado - »Literarni mnogobojec« sedaj 

pripravlja daljše prozno delo 
Sedeminpetdesetletni pesnik, 

gramatik, novinar, pisatelj in pub
licist je izdal že trinajst pesniš-
Ijh zbirk. Ta številka mu očitno 

prinesla nesreče, saj je v torek 
prejel Veronikino nagrado za naj-
Ijoljšo pesniško zbirko v letu 2003. 
plodovitega pesnika so doslej se
veda že nagradili - prejel je tako 
Jenkovo kot tudi Župančičevo 
nagrado. Zbirke nam Dekleva pri
pravlja skoraj letno, za nameček 
pa nam tu in tam postreže še s 
Icakšno knjigo, ali pa delom za 
otroke. Z letošnjo zbirko V živi 
zob pa se je pesnik dokončno pri-
Idjučil tistim avtorjem, ki tvorijo 
slovensko literarno zgodovino. 

Pred skoraj desetimi leti je zapi
sal: »Na zemlji nismo doma, samo 
gostujemo«, verz, ki je ostal v na
slednjih desetih letih njegovo vo
dilo. Ker pa sva se pogovarjala rav
no na Starem gradu, sem brkatega 
poeta pobaral, kje se vidi pred kak
šnimi sedemsto leti, na vrhuncu 
moči Celjanov. 

»Ravnokar sem tamle gor, pri Fri-
derikovem stolpu, bral Konradove 
pesmi in mislim, da je okolje tako 
epsko, da bi pisal malce bolj zano^^ 
sne pesmi kot jih dandanes. Danes 
moramo biti v jeziku skromnejši, 
ker je cela eksistenčna lega člove
ka malo nižja. Smo enostavno bolj 
prizemljeni, kot so bili pred šest-
sto, sedemsto leti. Vendar pa - ena-

t kot pri vprašanju v smislu kaj 
bil, če bi lahko še enkrat izbiral 

^ a , no, bil bi pesnik! To je eno-
iavno krasna stvar.« 

Privaditi se tišini - le kako? 
Za vas je torej izključeno, da 

bi bili slikar, režiser ali kaj po
dobnega? 

Pravzaprav bi bil rad vse to, am
pak najbrž me je jezik na nek na-
fin poklical k sebi. Upam, verja
mem, da sem za to najbolj dovze
ten in verjetno tudi najbolj nadar
jen. Občudujem pa vse zvrsti us
tvarjanja, slikarstvo in glasbo še po
sebej, pa vse druge tudi, jasno. Ob
čudujem denimo znanje, umetnost 

in zanos ljudi, ki so postavili ta 
grad. Tega danes z vso razpoložlji
vo visoko tehnologijo najbrž ne bi 
zmogli. 

Človek že mine, preden se na 
človeka privadi. 
Kako pa preživljate prosti čas? 

Kaj vas v življenju veseli? 
V prostem času veliko pišem, če

prav moram reči, da si ne dam vze
ti tudi drugih stvari. Hočem reči -

rad potujem, rad sprehajam svojo 
psičko po Šiški, rad sem se igral z 
otroki, a so zdaj že tako veliki, da 
m e ne potrebujejo več toliko, ven
dar mi je še vedno všeč, če se lahko 
pogovarjamo. Poezija mi ne pokriva 
celote življenja, sploh ne, in zara
di nje ne bi rad delal silo ljudem, 
ki so blizu mene. 

Za nas je popolna skrivnost 
enostavna sončna ljubezen. 

Za razliko od tega - kaj pa so 
stvari, ki vas odvračajo? Česa na 
svetu ne marate? 

Ne maram predvsem nestrpno
sti, rad imam, če smo lahko ljudje 
tolerantni drug do drugega. Ne pre
našam nasilja, tudi takšnega, ki se 
dogaja v službah ne - torej, da te na 
nek način v celoti okupirajo, am
pak, kaj č'mo? Tukaj je treba stvari 
vzeti z neko budistično ali pa ze-
novsko modrostjo: vse se preliva. 
Šele ko poznaš zoprne stvari, zaši
je iz tega lepota in tisto, kar ti je 
všeč. Če bi obstajala samo lepota, 
najbrž zanjo sploh ne bi bili dov
zetni, sploh ne bi vedeli, koliko po
meni. 

če jo zalotimo v poležani travi, 
težki od majske krvi. 
Kaj pa današnji večer? Je to za 

vas srečanje s kolegi in soborci, 
ali pa ga dojemate kot tekmova
nje? 

Na vsak način je to tekmovanje, 
v katerega smo vsi nekako pori-
njeni. To pa mene osebno moti, 
ker o pesmih ne moreš govoriti, 
da so ene boljše in druge slabše. 
Vse so drugačne in vse služijo ene
mu in istemu spominu človeka, ki 
je pač... jaz temu pravim bog z je
zikom, (smeh) Moram reči, da naj
brž ni nobena poza, da se s kolegi 
dobro razumemo. Med njimi ni
sem nikoli imel kakšnih zoprni-
kov, ali pa da jaz koga ne bi imel 
rad. 

Svet ni razprto razmerje, 
ampak je past. 
Berete njihove pesmi? 
Absolutno berem! Skušam brati 

vse novosti, tako pesniške, kot tu
di prozne, vsaj glavne. 

Kar se zapira, je hlad, 
Ste tudi pisatelj... 
Ja, napisal sem dva romana in knji

go kratke proze, pa tudi zdaj se uba
dam z novim romanesknim tekstom, 
ki mi bo vzel dalj časa. O novem 
romanu zdajle še ne bi govoril, bo 
pa zanimiva stvar. Govorila bo o slo
venskem umetniku iz dvajsetega sto
letja, ki ga je na poseben način zaz

namoval. On bo junak tega roma
na, tako! 

ki v nas diha prihodnost brez 
greha in padca in žrtve. 
Kaj pa kritiki? Je poezija pre

več osebna stvar, da bi se je lah
ko dotikali ali pa tudi takšna 
umetnost potrebuje strokovno 
oceno? 

Glejte, kot je poezija neko kri
žišče izkušnje posameznika in ce
lote vsega, kar ga obdaja, tako je 
najbrž potrebno tudi za to, da pe
smi sploh oživijo, imeti ne le bral
ca, ampak tudi nekaj kritiških di-
skurzov. Se pravi, nekaj strokov
nega premisleka mora biti. Saj je 
jasno: ljudje nismo iz enega kosa, 
vsak od nas ima v sebi mnogo jezi
kov, eden od njih je tudi pesniški. 
Prav gotovo je normalno, da ga sku
šamo nekako intelektualno osmi-
sliti in refleksivno premisliti. Poe
zije pa se to dotakne na tistem ni
voju, kjer je ta že končala svoj rek. 
Tisto, kar je v pesmi rečeno, je po
vedano na enkraten način, ki ga ne 
moremo ponoviti. Mi pa smo se
veda vedno v vlogi tolmačev. Am
pak takšni ljudje pač smo - tolma
čimo čas, ki je za nami in skušamo 
seveda tolmačiti tudi našo prihod
nost, ki nas šele čaka. 

Kar se privaja na nas, 
nas vidi že mrtve. 
Za konec, kako se počutite kot 

zmagovalec večera in kakšen se 
vam je večer pravzaprav zdel? 

Bil je lep večer, moram reči. Bil 
je tako intenziven, da se sedaj po
čutim kar malo izpraznjenega. Kar 
je seveda posledica neke čutne ev-
forije, ki človeka zajame vedno, 
ko na enem mestu sliši .toliko le
pih stvari naenkrat. No, okoli tek
movanja v poeziji sem vam pove
dal že prej, čeprav sem seveda za
dovoljen. 

V ležečem tekstu je zapisana pe
sem Proti sebi, v živi zob iz nagra
jene zbirke. 

GREGOR STAMEJČIČ 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Težek izbor med zbirkami 
Po prijetnem večeru poezije so v Celju že sedmič podelili nagrado za najboljšo pesniško zbirko 

Torek je bil celjski praznik besede. Iz 
grajskih zidov so se v soju bakel muze 
•nuzale petim nominirancem za letošnjo 
Veronikino nagrado. Neža Maurer, člani
ca žirije, ki je določila nagrajenca, je po
vedala, da so imeli že z izborom petih no-
minirancev hude težave ob obilici letošnje 
pesniške bere. Izbrati le enega od njih pa 
<la je bilo prava muka. Vendarle se je žirija 
Soglasno odločila za Milana Deklevo. 

Pred ^večano podelitvijo so se predstavili 
štirje nominiranci, saj je bil peti, Peter Se-
•Jiolič, odsoten. Navdušili so prav vsi. Pe
smi Milana Dekleve so izjemne, z vsebin
skim in formalnim prepletanjem različnih 
•"aviii poezije, od patosa do humorja. Boris 

Novak je navdušil s prefinjenim erotiz-
iioiii in popolno formo svojih pesmi. Pe
smi Iztoka Osojnika so nam ostale v spo-
•^inu po svoji energičnosti, Erike Vouk pa 
Po izjemni estetiki. 

Poleg njih so na večeru nastopili še Tone 
^Untner, Miroslav Košuta in Ivo Svetina, 
ŝak od njih odličen pesnik in enakovreden 

družabnik nominirancev. Posebej pa nam bo 

ostal v spominu Hadžem Hajdarevič, sara
jevski pesnik, ki je gostoval kot predstavnik 
države, s katero so imeli celjski grofje še po
sebej močne stike. Velja za enega bolj pozor
nih »vrtnarjev jezika«, v pesmih pa posebno 
pozornost namenja metaforam, posebej vo
di. Sam pravi, da je zelo vesel, da lahko Bo
sno predstavi tudi kot kulturno središče, ne 
pa le kot humanitarno katastrofo. »V Bosni«, 
tako Hajdarevič, »so vojna in njene posledice 
sprožile pravi izbruh ustvarjalne energije, po
sebej med mlajšo generacijo pesnikov. Če bi 
nam uspelo izdajati toliko, kot napišemo, bi 
Bosna postala pravi umetniški bum«. 

Po nastopu vseh osmih pesnikov sta podžu
pan Mestne občine Celje Stane Rozman in 
predsednica komisije Neža Maurer podelila 
Veronikino nagrado za leto 2003 Milanu De-
klevi. Prejel je denarno nagrado 700.000 to
larjev, poleg tega pa zlati prstan in plaketo 
MOC. Ta dogodek je počasi pripeljal uradni 
del večera h koncu, noč pa se je še dolgo na
daljevala ob literarnih debatah in vinu. 

GREGOR STAMEJČIČ 
Foto: ALEKS ŠTERN Očarano občinstvo posluša nastop Erike Vouk 
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V zavetju ruševin 
s sicaine klopi 

Rifnik poznan zlasti po arheološkem najdišču - Tragičen konec ljubezni viteza Rifniškega in princese Ploštanjske 

Ena značilnejših šentjurskih vedut, pogled na ruševine rifniškega gradu. 

Razvaline gradu Rifnik 
(Reichenekk se prvič ome
nja šele leta 1326) tako kot 
večino gradov spremlja več 
legend. Ena od njih, Kam
niti most, govori o večni lju
bezni med vitezom Rifniš-
kim in princeso Ploštanj-
sko, a za razliko od podob
nih zgodb nima srečnega 
konca. Mlada zaljubljenca 
sta se spoznala in srečeva
la na kamnitem mostu, nju
ni zvezi pa so zlasti močno 
nasprotovali v rodbini Plo-
šanjskih. A ljubezen je os
tala večna - za to je poskr
bel kamniti most, ko se je 
neke noči zrušil in ju zdru
žil v prepadnih globinah. 

Rifnik je danes poznan zlasti 
po arheološkem najdišču. 
Hrib južno od današnjega 
Šentjurja je bil poseljen vse 
od konca mlajše kamene do
be, od konca 4. tisočletja pred 
našim štetjem, preko pozne 
bronaste in starejše železne 
dobe od 9. do 6. stoletja pred 
našim štetjem in keltskih ča
sov v zadnjem stoletju pred 

našim štetjem do rimskih ča
sov med 2. in 4. stoletjem in 
pozne antike med 5. in 7. sto
letjem. Za ljudstvi, ki so Rif
nik izbrala za svoje domova
nje, je ostalo marsikaj, zani
mivo pa je, da so njihovi na
sledniki, rifniški domačim, že 
v 19. stoletju najprej odkrili 
prav grobove staroselcev. 
Najdbe iz grobov so ponujali 
v odkup muzejem v Maribo
ru, Gradcu in na Dunaju in 
ko so se zatem dela lotili pred 
desetletji še arheologi, so na 
Rifniku našli pravo zlato ja
mo. Obiskovalci si danes lah
ko ogledajo arheološki park 
s saniranimi temelji poznoan-
tične vasi, starokrščanskih 
cerkva, z obzidjem stražarnice 
in vodnim zbiralnikom. 

Morda je prav bogata in pe
stra preteklost tisto, kar da
nes na Rifnik privablja mno
ge Šentjurčane in druge obi
skovalce. Nekatere zato, da 
si oči napasejo na stoletja in 
tisočletja starih ostalinah, 
druge spet, da bi si nabrali 
moči za vedno bolj naporen 

vsakdan. Vodja šentjurska 
ekspoziture Banke Celje Du-
bravka Turk je že ena izmej 
njih: »Na Rifniku si nabiran 
moči. Skorajda ne mine daij 
da se pozno popoldne ne h 
povzpela po hribu. Pa naj b 
poleti ali pozimi.« Rifnik | 
tudi čudovita razgledna toi, 
ka, z njega se razpira poglej 
na vse strani, grajske ruševj 
ne, kot ena značilnejših šent 
jurskih vedut pa so prav ta 
ko vidne skoraj iz vseh kon 
cev šentjurske občine. 

Iz rodbine V 
rodbino 

Prvotni rifniški grad je bil 
pozidan na skalni klopi, ta
ko da ga je z ene strani varo
vala strmo odsekana pečina, 
na drugi pa strmina. Grad so 
od začetka 13. stoletja uprav
ljali krški ministeriali vitezi 
Rifniški, konec 13. stoletja 
se je Rifniku odpovedal svo
bodni gospod Gebhard Žov-
neški, nato so ga prevzeli v 
upravljanje krški vazali vitezi 



OBISK NA GRADU 11 
ploštanjski. Grad je prehajal 
iz rodbine v rodbino zlasti z 
cenitvami, tako se je vanj pri
ženil tudi Mert Rogaško-Lem-
berški, kasneje Rifniški, ka
terega nasledniki so grad le
ta 1359 prepustili grofom 
Celjskim in na Rifniku osta
li kot celjski vazali. A tudi s 
Celjskimi so se razmere v gra
du ustalile le za kratko, po 
njihovem izumrtju leta 1456 
so namreč grad dobili Lich-
tenbergi, leta 1558 pa njiho
vi sorodniki Sauraui. Zatem 
se je grajska gospoščina po
vsem razdrobila, njen naj
večji del pa se je odselil v graš
čino na Blagovni pri Šentjur
ju. Grad naj bi leta 1635 opu-
stošili uporni kmetje in če
prav trditev ni dokumentira
na, drži da je bil v drugi po
lovici 17. stoletja že opuščen, 
kar je videti tudi po razkriti 
grajski strehi na upodobitvi 
v Vischerjevi Topografiji. 

Mladi 
posvojijo 
spomeniic 

Učenci OŠ Franja Malgaja 
iz Šentjurja so se v preteklem 
šolskem letu vključili v pro
jekt Dediščina v rokah mla
dih - mladi posvojijo spome
nik in pri tem najprej pomi
slili prav na Rifnik. 

Praktično ga ni Šentjurča-
na, ki še ni bil na Rifniku. Za 
to so, nenazadnje, poskrbeli 
prav v šoli, saj je bil obisk 
Rifnika pred desetletji obve
zen v programu šolskih šport
nih, zdaj pa najbrž naravo
slovnih ali kulturnih dnevov. 
Zanimivo pa je - in to je po
kazala tudi anketa, ki so jo 
šolarji januarja opravili med 
Šentjurčani - da so tudi do
mačinom o Rifniku pozna
ne le tiste najbolj splošne re
či. Da je na hribu južno od 
Šentjurja arheološko najdiš
če, ve vsakdo, le peščica pa 
tudi to, da so na vzpetini že v 
rimskih časih postavili tem
pelj vodnemu božanstvu Ak-
voniju, ki naj bi domoval tu
di v bližnji Voglajni. 

Šolarji so preko pomladi 
temeljito pregledali rezulta
te ankete, junija pa svoje de
lo skupaj s šolskim letom za
ključili s celodnevnim spoz
navanjem Rifnika. Sodelova
li so v vrsti delavnic in us-
tvarjalnic; od izdelave maket 
rifniških arheoloških najdb 
in gradu do uprizoritev rif
niških legend, in mladim je 
Rifnik zagotovo bližji, kot jim 
je bil. 

Na grajskih ruševinah so še dobro vidni značilni obrisi gotskih oken. 

Iz malega 
raste veliko 

Po letošnjem spoznavanju 
Rifnika se bodo morda mla
di bolj zavedali pomena ta
ko mogočnega kulturnega 
spomenika kot njihovi star
ši. Kar štiri petine anketiran
cev je namreč v začetku leta 
menilo, da se Šentjurčani ne 
zavedajo dovolj pomena Rif
nika in o njem premalo ve
do. Predlagali so, da bi bilo 
treba za boljšo prepoznavnost 
izdelati brošure in zloženke, 
pripravljati vodene oglede in 
prireditve na Rifniku, zago
toviti turistično in gostinsko 
ponudbo ter bolje označiti 
pešpoti. 

»Kakšna zloženka in pros
pekt o Rifniku bosta še naj
lažje ugledala luč sveta,« pra
vi Alenka Testaniere iz šent
jurskega TlC-a, »a treba bi bi
lo še kaj več. Na Rifniku ni 
gostinske ponudbe, obisko
valci, ki se vračajo v jakobš-
ko smer, se lahko odžejajo 
šele pri Konjeniškem klubu 
La strada. Za vodene oglede 
skrbijo v Pokrajinskem mu
zeju Celje, nekaj tudi v TIC-
u. Zvečine lahko obiskoval
ci, ki pridejo na Rifnik sa
mi, kaj več izvedo le iz bese
dil, s katerimi je opremljen 
arheološki park, srečnejši na

letijo na domačina Toneta 
Petra, ki o Rifniku ogromno 
ve in to tudi rad pove. Za Rif
nik bo treba še marsikaj po
storiti.« 

In najbrž bo treba začeti 
prav potrpežljivo, z dogovar
janjem in urejanjem lastnin
skih razmerij. Dostop na Rif
nik po pešpoti iz Črnolice 
oziroma Nove vasi, ki naj bi 
sicer bila javna pot, a kot tak
šna ni tudi uradno vrisana, 
je v zadnjih tednih namreč 
zaprt. Bo takšen tudi ostal ali 
pa bodo v Šentjurju vendar
le našli dovolj volje, da zgla
dijo zamere? Začeti bo tre
ba, pa čeprav z majhnimi ko
raki. Nenazadnje so tudi šo
larji svoje spoznavanje Rif
nika zastavili na sloganu, da 
iz malega (z)raste veliko. 

JVANASTAMEJaČ 
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Točno opoldne 
v srednji vek 

Ob zaključku Poletja v Celju največja slovenska 
srednjeveška prireditev 

Letošnje Poletje v Celju, 
knežjem mestu, se bo za
ključilo s tradicionalno 
zadnjo avgustovsko sobo
to s srednjeveškim dnem, 
imenovanim Pod zvezdami 
Celjanov. Prireditev priprav
lja z izjemnim navduše
njem in željo po obujanju 
avtentičnih srednjeveških 
dogajanj Turistično društvo 
Celje. 

»S ponosom povem, da je 
to naša največja vsakoletna 
prireditev, ki je z leti zrasla 
v največjo slovensko srednje
veško prireditev,« je povedala 
predsednica organizacijske
ga odbora Vesna Vidovič. 

Kaj prinaša letošnji spo
red? 

Zastavljen je tako, da bo 
lahko vsakdo našel kaj zase, 
saj smo poskrbeli za res pe
stro deveturno dogajanje. Ob 
tem pa smo, seveda, strogo 
spoštovali dejstvo, da na tak
šno prireditev sodi le tisto, 
kar se je v srednjem veku de
jansko tudi dogajalo. Malim 
in velikim otrokom tako or
ganizatorji omogočimo, da 
se prepustijo domišljiji in 
uživajo v pripravljenem spo
redu, pa tudi, da sami sode
lujejo v njem. 

Gre za tradicionalno pri
reditev, se ne bojite, da se 
spored že preveč ponavlja? 

Prireditev smo v Celju pr
vič izvedli že v letu 1998. Od 
takrat naše društvo gradi na 
njeni kakovosti. Strogo se dr
žimo izvirnosti, kjer je to le 
mogoče. Res je, da se dolo
čena dogajanja ponavljajo, 
da ima prireditev svoj želez
ni repertoar, toda vsako le
to, pač v skladu z možnost
mi, spored dopolnjujemo, 
dodajamo nove prizore... 

In kako bo letos? 

Že to, da bo nastopilo več 
kot sto kostumiranih oseb, 
pove, za kako veliko prire
ditev gre. Ustanovili smo svo
jo srednjeveško skupino Ce
ljani, v kateri je že okoli 60 
članov in vsi sodelujejo na 
srednjeveškem dnevu. Graj
ska vrata bomo odprli točno 
opoldne in takrat se bo pri
čel tudi spored, ki bo vse obi
skovalce vodil skozi tri raz
lična prizorišča na gradu, vse 
do večernega vrhunca. Zla
sti bogata bo letos srednje
veška tržnica. 

Vstopnina bo znašala 
1.200 tolarjev za odrasle in 
800 tolarjev za študente in 
šoloobvezne otroke, za 
predšolske otroke pa bo 
vstop brezplačen. 

Lani ste prireditev prvič 
izvedli sami... 

Da, a ob veliki pomoči Klu
ba vitezov Red Spodnjesav-
ski iz Radeč. Tudi letos so 
nam Radečani v veliko po
moč, zlasti pri prikazih vi
teških veščin, pri mečevanju, 
lokostrelstvu... PomagaH so 
nam tudi pri urjenju naše sku
pine mečevalcev. Zdaj jih 
imamo že osem. 

Ta sodi med najbolj pri
vlačna prizorišča, a se že 
nekoliko ponavlja... 

Letos smo uspeli pridobi
ti nove mojstre, ki še negu
jejo starodavne obrti. Ob stoj
nicah, kot jih že poznamo in 
na katerih se bodo predstav
ljali zeliščarice, pletilje, oro-
žarji, pisar, medičar, lectar, 
lončar, izdelovalec papirja, 
tiskar, izdelovalci izdelkov iz 
lesa in drugi, bomo letos na 
delu videli tudi kovača, iz
delovalca vitražev, mozaikov, 
vrvarja, lutkarja, sirarja, ki-

sarko, tkalko, šiviljo, nečkar-
ja... Prava novost pa bo ani
macija na tem prizorišču, kjer 
bo nastopal tudi srednjeveš
ki zdravilec, na prizorišču pa 
bosta, kot na pravi srednje
veški tržnici, prisotni drob
nica in perjad... Po celotnem 
prizorišču se bodo vrstile ani
macijske delavnice. Med nji
mi bo že tradicionalno loko
strelstvo, tokrat bomo imeli 
kar dve tarči. Novost bo de
lavnica s srednjeveškimi 
otroškimi igricami. Tam bo
do lahko otroci ob pomoči 
animatorjev izdelovali razne 
pripomočke, srednjeveške 
igračke in podobno. 

Bo tudi pri kulinarični po
nudbi kaj novega? 

V srednjeveški krčmi bo
mo poskrbeli za pravilno pe
čenega vola in tudi postrvi bo
mo pekli na srednjeveški na
čin. Prav v tem delu imamo 
največ težav z ohranjanjem 
avtentičnosti, saj togi pred
pisi ne dovoljujejo, da bi pi
jačo stregli v lesenih vrčih, 
da bi bil pribor lesen, da bi 
uporabljali posodje iz stekla 
ali keramike... Škodd, a teh 
predpisov preprosto ni mo
goče zaobiti. 

Tudi letos bo cesta na grad 
za promet zaprta, na prizo
rišče pa bo vozil brezplačen 
avtobus, vsakih 20 minut 
s stare avtobusne postaje. 

Do večera se bo dogajalo 
razmeroma malo, a se zdi, 
da je to najlepši čas za og
led tržnice, za sodelovanje 
v delavnicah... 

Čez dan se bodo dogajale 
predvsem tiste stvari, v kate
rih bodo obiskovalci lahko 
sodelovali, se neposredno 
vpledi v dogajanje. Od nasto
pov in zafrkancij srednjeveš
kih glumačev, do prizora, ko 
bo srednjeveški zdravilec iz-
diral bolan zob, obiskovalci 
bodo videli bradato žensko, 
lahko bodo poskusili čudež
ne napoje, se obmetavali z 
mokrimi cunjami... Veliko 
bo tudi animacijskih skupin, 
ki bodo kar po svoje, spon
tano, animirale obiskovalce. 
Veliko časa namreč prepusti
mo improvizaciji, in najbolj 
zanimivo je, če se obiskovalci 
na to odzovejo in sami sode
lujejo. 

Večerni program bo kla
sičen. 

To je pač tisti del progra
ma, ki odraža splošne ljud
ske predstave o srednjem ve
ku. Nastopili bodo mečeval
ci, ki se bodo spet potegova
li za čast in naklonjenost graj
skih gospa, videli bomo sred
njeveške plese, posebej atrak
tiven nastop pa letos obljub
ljajo bruhalci ognja. Njihov 

Vesna Vidovič v srednjeveški 
opravi 

ognjeni spektakel bomo še 
podkrepili, tako da bomo v 
večernih urah na grmadi sež
gali čarovnico. 

Vse se bo končalo z og
njemetom, so ga v srednjem 
veku že poznali? 

Da, kot kitajski ogenj. 
Imate pri pripravah kak

šne posebne težave? 
Najbolj se bojimo dežja, 

saj bi ta izničil naš večme
sečni trud in veliko navdu
šenje, ki smo ga vložili v po
vsem novo sceno, v izdelavo 
izvirnih kostumov, nakopa
li pa bi si tudi stroške, ki ne
kajkrat presegajo naš letni 
proračun in jih naše društvo 
ne bi zmoglo. 

Na prireditvi bodo nasto
pili srednjeveška animacij
ska skupina Turističnega 
društva Celje Celjani, Klub 
vitezov Red Spodnjesavski, 
Radeče, poulično gledališ
če Cizamo, Trzin, igralska 
skupina Gašperja Lamber-
garja. Bled, Turistično druš
tvo Pilštanj, čarodej Satur-
nus in Kulturni center Iva
na Napotnika, Velenje. 

Kolikšna je pravzaprav 
vrednost takšne prireditve? 

Nekaj čez sedem milijonov 
tolarjev, če štejemo le dejan
ske stroške in pri njih ne upo
števamo svojega dela in pro
stovoljnih prispevkov posa
meznikov iz društva in raz
ličnih skupin. A če želimo 
kakovostno prireditev ob 
spoštovanju izvirnosti, cene
je ne gre. Potrebna sredstva 
črpamo iz naše iznajdljivo
sti in seveda od vstopnine. 
Karte bodo naprodaj pred 
vhodom na Stari grad, naj 
opomnim, da bo odprt le 
glavni vhod. 

In koliko obiskovalcev 
pričakujete? 

Upam, da bo ljudi vsaj to
liko kot lani, se pravi okoli 
tri tisoč. To je sicer ogrom
na množica, a jo prizorišče 
še vedno prenese. 

BRANKO STAMEJČIČ 

Razstava likovnih 
del najmlajših 

Počitniške poletne likovne delavnice z naslovom Us-
tvarjajmo skupaj s Si.Mobilom so se zaključile v torek 
v Galeriji sodobne umetnosti Celje z otvoritvijo razsta
ve likovnih del otrok. Nagrade za najboljše likovne iz
delke so prejeli Tara Čerčnik, Filip Zupane, Lea Kosma-
tin in Pia Hren. Razstava bo na ogled do 3. septembra. 

Počitniške likovne delavnice za otroke so potekale juli
ja in avgusta, vsak dan od 9. do 12. ure. Vse likovne delav
nice so bile brezplačne, na njih pa so sodelovali otroci od 
petega pa do trinajstega leta. Otroci so ustvarjali pod vods
tvom slikarja Djemala Djokoviča. Slikali so v galeriji, pa 
tudi v naravi. Uporabljali so različne slikarske tehnike, 
kot so akvarel, pastel, tempera, risba, oglje in lepljenka. V 
juliju je pripravila dvodnevno delavnico izdelovanja raz
glednic Andreja Džakušič. Otroci so takrat za izdelavo 
uporabili tuš, ustvarjali pa so na temo Celje. Dokumenta-
riska in kustosinja Irena Čerčnik upa, da bo katera izmed 
razglednic, ki je najbolje uspela, natisnjena tudi v obliki 
prave razglednice. V avgustu pa so otroci dva dni sodelo
vali s slikarko Manjo Vadla in izdelovali lesene objekte, ki 
so jih ob koncu tudi poslikali. MAŠA BOHNEC 

• POZOR, HUD PES 

Pozretija d.o-o. 
v prejšnjem prispevku 

sem pokomentiral, kaj po
meni pjeb v cjelščini. Kot 
ima vsaka leva roka svojo de
sno, vsak policaj ravbarja in 
ravbar policaja in eno brez 
drugega ne gre, ima tudi vsak 
pjeb svoje požre. Požre ima
jo tudi starši, ki so v Celju 
zelo veseli, če imajo seveda 
tudi pjeba, je pa res, da se 
mlade družine v teh sodob
nih časih ne obremenjujejo 
več s tem, kaj bo privekalo 
na svet, pjeb ali požre. Če 
kakšen oče v družbi prijate
ljev kaj reče v zvezi s pje-
bom, je v njegovem glasu 
zmeraj zaznati malenkost ti
stega afektiranega podtona, 
ki daje slutiti, da ima pjeb 
neke svoje muhe, da ni vse 
očetu ravno pogodu. No, ko 
pa očeta povprašajo po po-
zretu, tam je vse skupaj 
mnogo lepše. Svoji hčeri oče 
le stežka reče požre, to je 
bolj kot ne izraz za tiste, ki 
nimajo z njo nikakršnih so
rodstvenih vezi, požre pa bolj 
kot ne pomeni nekakšno zla
to sredino med požreti nas
ploh. Požreti so nasploh zla
ta sredina in le redkokdaj se 
o njih preide na frekvence 
glasu, ki naznanjajo hude ča
se. 

Požre je pravzaprav izraz, 
ki se uporablja za tista de
kleta, ki še niso žene, ali pa 
ravno poročene. Običajno se 
uporablja v moških pogovo
rih, v katerih je v atmosferi 
začutiti kanček mačistične 
retorike, tisti z boljšim no
som lahko tu in tam začuti
jo tudi sledove ali pa celo 
plimo elektrinega komplek
sa. Starostno bi leta »pozre-
tovstva« označil od tistega 
trenutka naprej, ko ženska 
dobi mesečno perilo in se 
že pojavijo prve hormonske 
nevihte, ki zaskrbijo še ta
ko odločne matere, zgornjo 
mejo pa bi pustil nekoliko 
odprto, predvsem zaradi te
ga, ker se dostikrat zgodi, 
da se kakšno brihtno požre 
loti (in na ta način presene
ti kakšnega očka, ki ni ve
del, da je lahko njegovo po
žre tako zelo pametno, da 
vrag kar ne gre v službo, to 
pa so stroški) še kakšnega 
magisterija, ki pa ji seveda, 
to lahko potrdi vsaka zbra
na moška družba, ne more 
dati tiste življenjske šole, živ
ljenjskega doktorata, na ka
terega se tako radi sklicuje
jo tisti, ki so tako ali druga-

MOHOR HUDEJ 

če zajebali formalno izobra; 
bo, zdaj pa jih to peče. 

Zdaj, ko sem nekoliko sti 
rejši, vem, kaj je bilo misiji 
no s tem pozretom, ki se j 
tolikokrat pojavljal v vroči 
pogovorih mojih sorodnikot 
znancev naše družine in k j 
varniških debatah, ki sem ji 
včasih na skrivaj poslušal. 1 
so bile moje sošolke. To s 
bila tista nežna bitja, ki so imj 
la lepo urejene zvezke, kj< 
je bila vsaka vrsta ravna, lep 
podpisana v rob, ki dečke pj 
zadene enkrat samkrat in š 
cer pri birmi, ko jim matei 
speglajo rob do ostrine bt 
tve. To so bila dekleta, za ki 
tera sem menil, da imajo vi 
enako pisavo; pisavo, ki si j 
lahko bral. Pisale so kaligra 
sko zaokrožene črke, obliki 
vane s strastjo fanatičnega e 
teta in nikoli niso imele t< 
žav, da bi jih tovarišica, taki 
kot mene zmeraj, pol ure spra^ 
sevala, »kaj pa je to zaena čr
ka« ali še huje, da bi jim z 
enim samim zamahom vse 
skupaj prečrtala in rekla: »-
Še enkrat vse skup! To je tak, 
ku da bi kure kracale po zvez
ku!« To so bila dekleta, ki so 
tako lepo pela v zboru, to so 
bila dekleta, ki so tako lepo 
deklamirala na šolskih pro
slavah, predvsem ob tistiii ve
ličastnih državnih praznikih, 
to so bila dekleta, katerih sobe 
so bile poleg postrov njiho
vih najljubših in najlepših 
filmskih igralcev, ovešene z 
diplomami od »Vesele šole« 
naprej in so jih nam, pjebom, 
tovariši in tovarišice slikali 
kot večni vzor. Znale so po
skrbeti za tiste drobne ma
lenkosti, ki jih pjebi ne ob
vladajo. Požreti so se prebi
jali sistematično naprej in da
nes so šefice v obratih, kjer 
so zaposleni njihovi očeti o in 
pjebi, nekoliko togi, »še en 
mal v rdeče cajte zapisaii". 
če uporabim frazo enega iz
med pozretov, ki je danes ve
lika gospa. Pjebi, melanho
lija je vse, kar vam preosta
ne! 

PofasnilO: 
v prejšnji številki Novega tednika smo na 12. strani obja

vili zapis z naslovom Akvonij izbral Janka in Romana, na 
naslovnici pa besedilo najavili z naslovom Akvonij ugrabil 
mladeniča, v katerem smo poročali o tragediji na SlivniŠ-
kem jezeru, ko sta utonila dva domačina. V drugem odstav
ku besedila je bilo nedvoumno pojasnjeno, da je Akvonij iz 
naslova rečno božanstvo, ki so ga mladi raziskovalci sliv-
niškega turističnega podmladka v svoji nalogi povezali s 
Slivniškim jezerom kot prispodobo za čisto vodo. Zato je 
vsakršno povezovanje naslova z istoimenonsko trgovino'iZ 
Šentjurja zgolj zlonamerno in obžalujemo, če je imel last
nik trgovine zaradi tega nevšečnosti. 
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V Grizah 
praznovali 

v KS Griže praznujejo 
jajevni praznik v spomin 
3 napad na rudnik Zabu-
ovica v noči iz 23. na 24. 
vgust leta 1941. V ta na-
[len so pripravili vrsto pri-
editev. 
Praznovanje so pričeli upo-

;oienci s tekmovanjem v stre-
anju z zračno puško, meta-
iju krogov in pikada ter ru-
Icem kegljanju. Sledilo je od-
rtje obnovljenega vaškega 
odnjaka pod lipo, ki je bil 
bnovljen v okviru akcije He-
osovega sklada za ohranja-
je čistih slovenskih voda in 
;že 21. obnovljeni vodnjak 
Sloveniji. Vodnjak se naha-
ipod stoletno lipo ob cerkvi 
v. Pankracija v središču Griž, 
jegova starost pa sovpada s 
tarostjo lipe, sicer pa so nanj 
pozorili učenci Turistične-
a krožka OŠ Griže, ko so prou-
evali pomen voda in števil-
lih vodnih zajetjih v doma-
em kraju. Na slovesnosti so 
;ovorili predsednik sveta KS 
Sriže Ivi Krašovc, Nataša Haj-
linjak iz Heliosa, Mitja Bri-
celj, svetovalec vlade z mini-
jtetva za okolje, prostor in 
fflergijo ter Lojze Posedel, 
alski župan. Po kulturnem 
irogramu je Valčka Gnus od-
irla obnovljeni vodnjak. Na-
oje bila v dvorani Doma upo-
lojencev otvoritev razstave 
očnih del in fotografij s po-
teja dela KS Griže, za kuli
narično ponudbo so poskrbele 

Prve litre pitne vode je iz obnovljenega vodnjaka »nažagala« Valčka 
Gnus. 

članice društva kmečkih že
na Griže, predstavila pa se je 
tudi Lovska družina Griže. 

Praznovanje so zaključili v 
soboto s tekmovanjem gasil
skih članskih in mladinskih 
desetin in z zaključno prire

ditvijo v letnem gledališču 
Limberg. O delu in načrtih v 
KS je govoril predsednik Ivi 
Krašovc, ki je poudaril, da jih 
v naslednjih dveh letih čaka 
dograditev telovadnice in učil
nic. TONE TAVČAR. 

Anita Seles z eno izmed skupin žalske atletske šole 

Poletna atletska šola v Žalcu 
Atletski klub Žalec je tudi letos pripravil počitniško atletsko šolo za osnovnošolce in 

;tarejše. Program šole je zelo pester in prilagojen sposobnostim in željam posameznikov. 
|°lo obiskuje 40 ljubiteljev atletike, ki vadijo v skupinah, in sicer skupina metalcev, 
'••ednjeprogašev, šprinterjev in skakalcev. Vsi pa vzdržujejo splošno fizično pripravljenost 
••"ednimi umestnimi vadbami in sprostilnimi moštvenimi igrami. Šolo vodijo Aleš Gašpa-

Anita Seles, Stanka Murgelj in Adi Vidmajer, predsednik kluba, ki bdi nad delom šole. 
je dejal, je šola namenjena predvsem koristnemu preživljanju počitnic in prostega 

^sa, seveda pa bi bili zelo veseli in zadovoljni, če bi med najmlajšimi udeleženci šole 
'skrili kak talent. TT 

Z OBČINSKIH SVETOV 
Lani brez 
kršitev 

POLZELA - Zaradi primer
ne porabe in finančne izrav
nave je bil potreben rebalans 
občinskega proračuna, ki se 
je tako za letošnje leto pove
čal za nekaj več kot 24 mili
jonov tolarjev. Dalj časa so 
se svetniki zadržali pri obrav
navi poročila nadzornega od
bora o nadzoru zaključnega 
računa proračuna za lansko 
leto. Nadzorni odbor ni od
kril kršitev, je pa občinski 
upravi priporočil, da zago
tovi za Osnovno šolo Polze
la ločeno knjiženje in ugo
tavljanje poslovnega rezulta-

ta, posebej za šolo, vrtec in 
kuhinjo. Ker je občina usta
novitelj javnih zavodov, nad
zorni odbor priporoča, naj 
pogosteje izvaja nadzor jav
nih zavodov in tako sprem
lja namensko uporabo sred
stev. (TT) 

1.300 evrovza 
vodo 

POLZELA - Svetniki so 
sprejeli sklep, da bodo tisti, 
ki se bodo na vodovodno 
omrežje Podvin - Dobrič pri
ključili v obdobju dveh let 
od prevzema novega omrež
ja, plačali komunalni prispe
vek v višini 1.330 EUR, obe
nem pa jih bodo oprostili ko

munalnega prispevka po Od
loku o merilih, kriterijih in 
višini obveznega prispevka za 
nove priključke. (TT) 

Priznanja 
občine 

POLZELA - Na seji so svet
niki sprejeli predlog komi
sije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja za po
delitev priznanj občine Pol
zela ob letošnjem občinskem 
prazniku. Plaketo Občine 
Polzela bodo prejeli Bogomir 
Batič, Jože Vrečko in mla
dinke PGD Andraž, Grb Ob
čine Požela Marina Tomič, 
naziva častni občan pa letos 
ne bodo podelili. (TT) 

Petrovški upokojenci so zelo ponosni na svoj rekreacijski center. 

Delovni upokojenci Petrove 
Društvo upokojencev Petrovče ima več kot 500 članov, ki so pred dnevi praznovali zaklju

ček del v svojem rekreacijskem centru Ruše, kjer imajo brunarico. Po besedah predsednika 
društva Ivana Glušiča so v preteklih mesecih opravili več kot 350 prostovoljnih delovnih ur, 
svoje delo pa ocenjujejo na okoli 600 tisoč tolarjev. V tem času so v brunarici opravili 
premaze in zaščito vseh notranjih prostorov ter položili talne obloge. V okolici pa, kjer 
imajo nekaj športnih igrišč, so zasadili 230 smrek, povečali parkirišče, uredili ^jrotierozij-
sko zaščito ter očistili širšo in ožjo okolico rekreacijskega centra. Za ta dan so pripravili 
piknik s tekmovanjem v ruskem kegljanju, metanju pikada in krogov ter balinanju. TT 

Otroci se ne zavedajo posledic suše, zato se znajo igrati in v«seliti tudi v potočkih, ki so ostali od reke. 

Savinja je potoček 
Dolgotrajna suša in vročina sta reko Savinjo spremenili v potok. Po razbrazdanem dnu 

tečejo skromne količine vode, ki pa jo je še vedno toliko, da se otroci v njej kopajo in 
igrajo. Vsi si želimo, da bi končno padlo toliko dežja, da bi bili Savinja in vsi drugi 
vodotoki spet reke. Niso le gole rebri, ki se kažejo iz rečnih strug, tiste, ki nas žalostijo, 
huje je to, da upada talnica, zaradi česar je tudi pitne vode vsak dan manj. TT 
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Kraljica pod 
jasnim nebom 
Žalec v znamenju lepotic - Na odru zopet Janja Zupan -

Še vedno omejena finančna sredstva 
Tudi letos je bil v Žalcu 

pred Domom II. slovenske
ga tabora izbor za Smaragd
no kraljico 2003. Lepotno 
tekmovanje je potekalo v 
soboto zvečer, vendar to
krat kot samostojna prire
ditev. Turistično kulturno 
društvo Leveč je ob soorga-
nizaciji Zavoda za kultu
ro, šport in turizem Žalec 
ter ob pomoči številnih 
sponzorjev uspešno izpe
ljalo tekmovanje, šele dru
go po vrsti. 

Dvanajstčlanska komisija, 
njen predsednik je bil Srečko 
Kukovič, ni imela lahkega de
la. Tekmovanja se je udeleži
lo devet kandidatk, a naziv 
Smaragdna kraljica 2003 je kot 
vedno pripadel samo eni. De
kleta so se občinstvu in komi
siji predstavila v treh izhodih. 
Najprej so nosila vsakdanja ob
lačila, nato kopalke in svoj zad
nji sprehod po odru končale v 
lahkih »koktejl« oblekah iz svi
le. 

Za kraljico je bila okrona
na 17-letna Sara Pirnat iz Ve
lenja, prva spremljevalka je 
postala Ljubljančanka Ljubin-
ka Dokič (19), druga sprem
ljevalka pa Patricija Halilo-
vič (20), prav tako iz Velenja. 
Vse tri so poleg naziva prejele 
še lento, panoramski polet, 
praktično in denarno nagrado, 
zmagovalki pa je lanskoletna 
kraljica Doroteja Premožič 
predala tudi unikatno krono, 
ki jo je izdelala Zlatarna Ce
lje. 

»Zmaga mi pomeni odkri
vanje novih stvari, nova doži
vetja, spoznanja in potrditev, 
da se bom lahko ponovno ude 
leževala tovrstnih tekmovanj,« 
je po razglasitvi povedala Sa
ra Pirnat, ki je prejela še poto
vanje v Benetke in edinstveno 
kreacijo Diane Kotnik. 

Kot lani je bila tudi letos 
povezovalka programa nek
danja miss Slovenije Janja Zu
pan. Med glasbenimi in ple
snimi točkami, ki so se zvr
stile, so občinstvo najbolj nav
dušile mlade mažoretke iz 
Levca ter Energy break team. 
Fantje in dekle občinstva ni
so pustili ravnodušnega, saj 
so ga s svojim atraktivnim na
stopom še dodatno razgreli. 

S tekmovanjem in celotno 
prireditvijo je bila prav tako 
zadovoljna Milena Kotnik, 
predsednica Turistično kul
turnega društva Leveč. »Ze
lo lepo je bilo. Boli me sa

mo, ker je v to prireditev vlo
ženega ogromno truda, ven
dar je obiskovalcev še vedno 
premalo. Mogoče je za sled
nje krivo premajhno oglaše
vanje, saj imamo omejena fi
nančna sredstva,« je poveda
la in dodala, da bodo morali 
naslednje leto pridobiti še 
večjo pozornost in podporo 
medijev. 

Po končanem tekmovanju 
je v Hotelu Žalec sledil spre
jem lepotic, kjer je nova sma
ragdna kraljica za leto 2003 
razrezala tudi torto. 

KATJA PETROVEC 
Foto: GREGOR KATIC 

Bojan Prašnlkar in Ljubo Žnidar pripravljata klopotec za postavitev. 

Selektorjev in županov klopotec 
Polzelski župan Ljubo Žnidar in selektor slovenske nogometne reprezentance Boj 

Prašnikar sta s svojima vinogradoma pod Vimperkom v Podvinu soseda. Kljub številn 
obveznostim, ki jih imata v svojih službah, oba zgledno skrbita zanju in uživata pri ne{ 
vanju pridelanega vina. Lani je bila letina dobra, Prašnikar je natočil 1.500 litrov vii 
Žnidar nekaj več. Sta tudi dobra prijatelja, zato marsikaj rešujeta skupaj. Odločila sta: 
da bo en velik klopotec, ki sta ga postavila s pomočjo prijateljev minulo soboto, dovolj 
oba vinograda. 

Kolesarji v goščavi 
Lokalna cesta med Celjem in Kasazami je vse prej kot vzorno vzdrževana. Po njej t e i 

tovornjaki vsak dan prepeljejo več kot 200 ton materiala, vzdrževalec ceste pa se verjetnj 
ne sprašuje, ali vozišče prenese tolikšno osno obremenitev. Tudi košnja bankin verjetno 
tako draga. Zdaj se morajo kolesarji na srečanjih z ogromnimi vozili umikati v goščavd 

ANTON OŽn 

Dvajsetič Družin^ 
poje v Andražu 

Kulturno društvo Andraž 
bo v nedeljo, 31. avgusta že 
20. pripravilo prijazno pri
reditev Družina poje, na ka
teri se bo predstavilo pet
najst slovenskih družin, ki 
ohranjajo lepo slovensko 
družinsko petje. 

Na dosedanjih prireditvah 
se je zvrstilo veliko sloven
skih pa tudi družin iz zamejs
tva, njihovo petje pa je ohra
njeno na dveh zgoščenkah in 
posnetkih Radia Slovenija. 

Letošnja prireditev se bo 
začela že v soboto, 30. av
gusta, ob 18. uri z večerom 
glasbe in zabave z znanimi 
obrazi slovenske narodne in 
zabavne glasbe. Osrednja 
prireditev bo v nedeljo s pri-
četkom ob 14.30 na šport
nem igrišču z motom Peli so 
jih mati moja. V Andražu 

bodo letos nastopili: bratjj 
Gregorc s Frankolovega, di 
zine Kukovič iz Štor, Kos 
Studenca, Mirkac iz Slove 
Gradca, Strmšek iz Zreč, Š 
belj iz Poljan pri Škofji 1 
ki, Kovačič iz Nove Goric 
Hočevar iz Šentjerneja i 
Glušič z Vinske Gore, Kraji 
čeve sestre iz Kaplje na Kol 
jaku, sestre Kopinske iz G 
kulan, Završka dekleta s 6 
te, sestre Nedeljko iz Mai 
bora, brat in sestre VidoV 
s Ptujske Gore in bratje 
sestre Šter iz Kranja. V dv« 
setih letih je v Andražu z 
pelo 110 družin s 650 člai 
ki so izvedli 600 različn 
pesmi. Ob jubileju so izd 
spominsko zgoščenko 
zbornik. Prireditev bo< 
končale Navihanke. 

Vročina jim 
ne more do 

živega 
v vročih poletnih dneh 

najbolj uživajo najmlajši, še 
zlasti, kadar lahko po mili 
volji čofotajo v vodi, tako 
kot so to počeli otroci v Vrt
cu Vransko. Takole je na
pisala njihova vzgojiteljica 
Maja Jerman: »Več stopinj 
kot je kazalo na termome
tru, bolj smo se zabavali in 
uživali. Ko pa je bilo naj
bolj vroče, smo se kopali v 
bazenu. Le kdo si ne bi že
lel, da bi nam sonce še na
prej tako lepo sijalo.« In kot 
lahko sami vidite, je bilo 
skoraj kot na Palmi de Mal-
lorci. BA 



ŠENTJUR I 

Da žiifina ne bo lačna 
Šentjurski živinorejci si pomagajo s silažno koruzo s polj podjetja Meja, laški s pivskimi tropinami 

strokovnjaki opozarjajo, 
|3 se bo letošnja suša slo-

tenskim kmetom, zlasti ži-
inorejcem še dolgo pozna-
,, V kmetijskosvetovalnih 

jlužbah iščejo poti, kako 
iliraniti vsaj plemensko 
fedo, kmetje pa skušajo 
2pad lastnega pridelka na-
joinestiti na vse mogoče na
jine. V šentjurski občini, 
[jer bi po podatkih kme-
ijskosvetovalne službe 
iiorali zato, da bi ohranili 
rsaj plemensko čredo, sta-
lež govedi zmanjšati sko
paj za 4 tisoč glav, z odku
pom silažne koruze s polj 
^djetja Meja, v laški pa z 
lečjim odkupom pivskih 

Iropin. 
V vodstvu šentjurske ob-

ine so za skupno mizo po-
iedli domače živinorejce ter 

^odstvo kmetijske zadruge 
in podjetja Meja, ki je za po-
[rebe kokoši nesnic na svoji 

farmi spomladi s koruzo za-
sejalo 115 hektarov polj. Do
govorili so se, da živinorej
ci izpad lastnega pridelka na
domestijo z odkupom silaž
ne koruze. Na zahtevo kme
tijske zadruge in občine 
Šentjur, ki bo po suši priza
detim kmetom subvencioni
rala nakup koruze, so v Me
ji zemljišča glede na kako
vost koruze razvrstili v tri 
razrede. Cenovna ponudba 
za najboljši kakovostni raz
red znaša 300 tisoč tolarjev 
po hektaru, po besedah šent
jurskega podžupana Jožeta 
Koržeta, ki usklajuje ukre
pe za pomoč kmetom, pa so 
v občini za subvencioniran 
odkup koruze zagotovili po 
50 tisoč tolarjev na hektar. 
Visoka cena - v Meji so po
nudbo oblikovali na tržnih 
osnovah, saj morajo proda
no koruzo nadomestiti z na
kupom krmil - pa je v veliki 

meri odvrnila kmete, ki so 
sprva povpraševali po koru
zi z vseh 115 hektarov. »Gle
de na zdajšnje cene živine 
bi moral kmet za nakup hek
tara silažne koruze iz hleva 
prodati kar šest 300-kilo-
gramskih krav,« pojasnjuje 
direktor Kmetijske zadruge 
Šentjur Zvonko Pušnik. 

Po zadnjih dogovorih so 
šentjurski kmetje vendarle 
odkupili silažno koruzo z 
okoli 70 hektarov Mejinih 
polj; največ z območja Dra-
melj, Ponikve, okolice Šent
jurja in Slivnice. S silira
njem so začeli že konec ted
na; na manjših njivah so jo 
pospravili sami, za večje, kot 
je na primer zemljiški kom
pleks v trnovski doUni, pa 
so silokombajn zagotovili v 
kmetijski zadrugi. 

V jaslih več 
pivskih tropin 

Pomanjkanje krme zara
di suše skušajo kmetje iz laš
ke občine premostiti z na
kupom pivskih tropin, ki os
tajajo pri proizvodnji v Pi
vovarni Laško in jih le-ta po 
posebni pogodbi oddaja 
Kmetijski zadrugi Laško. 
Povpraševanje je glede na 
prejšnja leta izredno veliko, 
zato so v zadrugi oblikovali 
posebno čakalno listo in zdaj 
kmetje, ki nimajo pogodbe 
za odkup tropin še iz prejš
njih let, nanje čakajo kar 2 
meseca. 

Povpraševanje po pivskih 
tropinah je zadnja leta, ko 

Kmetje so svojo silažno koruzo zvečine že pospravili, zdaj hitijo s siliranjem na 70 hektarih polj podjetja 
Meja. 

je bilo krme za živino do
volj, močno uplahnilo. V 
zadrugi so zato, da bi ohra
njali odvzem pogodbenih 
količin tropin iz pivovar
ne, l e t e ponujali tudi kme
tom iz drugih koncev Slo
venije. Letos pa je povsem 
drugače, saj povpraševanju 
po tropinah nikakor ne mo
rejo zadostiti. V Laškem in 
okolici je zato slišati pri
tožbe, da dajejo v zadrugi 
names to domačim pred
nost kmetom iz drugih ob
močij. Po besedah Cvetke 

Deželak iz Kmetijske za
druge Laško to ne drži: »Res 
pa je, da smo se dogovori
li za poseben režim pro
daje tropin. Prednost ima
jo tisti, ki imajo za odkup 
tropin sklenjene pogodbe 
že iz prejšnjih let, zatem 
nekaj čez 300 kmetov, ki 
so člani naše zadruge, in 
vsi tisti, ki imajo sklenje
ne pogodbe za oddajanje 
mleka. Vse ostale, ki pov
prašujejo po tropinah, vpi
sujemo na čakalno listo. 
Po zadnjih podatkih se bo 

čakalo že dva meseca, torej 
do oktobra.« 

Najmanjša količina tro
pin, ki jo v Kmetijski zadrugi 
Laško izdajajo kmetom, je 
dve toni, kar precej pa je tu
di takšnih, ki jih kupijo 20 
ton. Avgusta bodo po pogod
bi s pivovarno kmetom lah
ko prodali 340 ton pivskih 
tropin, v povprečju pa v zad
njem času tedensko vpišejo 
kar med 50 in 60 ton pov
praševanja po tropinah. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: MATEJ NOVAK 

Katoliški 
pedagogi na 
Slomškovini 

Društvo katoliških pe
dagogov Slovenije vsako 
leto nekje v Sloveniji or
ganizira shod učiteljev, 
vzgojiteljev, staršev in ka-
tehetov ter drugih, ki se 
na delo z mladimi še pri
pravljajo. Letošnji tradi
cionalni shod so v soboto 
gostili na Ponikvi pri Gro-
belnem. 

Osrednja tema je bila 
Slomšek kot vez med dru
žino, šolo in cerkvijo. V so
delovanju z župnijo Ponik
va so pripravili program 
kulturnih, duhovnih in 
strokovnih prireditev, do
poldne pa je bila v župnij
ski cerkvi na Ponikvi za 
.udeležence slovesna maša, 
ki jo je vodil mariborski 
pomožni škof dr. Anton 
Stres. Shod na Ponikvi, 
med drugim so udeležen
ci obiskali tudi Slomško-
vino , je bil hkrati tudi uvod 
v leto priprave na razgla
sitev blaženega Antona Mar- • 
tina Slomška za zavetnika 
slovenskih učiteljev, vzgo
jiteljev in katehetov. 

IS 

Starši in otroci 
skupaj v vrtcu 

v vrtec v Rimskih Topli
cah ta teden postopno vklju
čujejo otroke, ki so v šol
skem letu 2003/04 vanj vpi
sani prvič. Namen postop
nega vključevanja malčkov 
je povezovanje družine in 
vrtca; otrok spoznava lju
di, s katerimi se bo sreče
val, in navezuje prve stike 
z vrstniki, ki so že v vrtcu. 

Drugi namen pa je ta, da 
starši spoznajo vzgojitelja 
in način dela v vrtcu. »Pred
vsem za starše, ki se prvič 
ločujejo od svojega otroka. 

je postopno uvajanje zelo 
dobrodošlo. To je navsezad
nje tudi priložnost, da po
vedo vzgojitelju, kakšne so 
malčkove potrebe in nava
de,« meni organizacijska 
vodja Vrtca Rimske Topli
ce Jelka Kapun. Izkušnje 
iz preteklih let kažejo, da 
je tovrstno uvajanje zelo po
zitivno, tako za otroke in 
starše kot tudi za vzgojite
lje. »Rezultati so dobri; 
odražajo se v počutju otrok, 
ki na ta način premagajo pr
ve strahove. Zanje je zelo 

pomemben individualen 
stik, sodelovanje in zaupa
nje med staršem in vzgoji
teljem.« 

Med postopnim vključeva
njem otrok v vrtec je bil prvi 
dan namenjen krajšemu obi
sku otroka in starša pri vzgo
jiteljici, sledile so igre z vrst
niki v spremstvu starša. V 
zadnji fazi pa naj bi starš pu
stil svojega malčka v družbi 
vzgojiteljice in ostalih otrok 
in se po njega vrnil čez naj
več eno uro. 

BOJANA AVGUSTI NČIČ 
Bazenjenje za konec 

poletja 
v okviru prireditev Šentjurskega poletja je bilo v petek 

živahno v bazenu in ob njem. Bazenjenje, ki velja za 
'•^adicionalno prireditev za vse mlade in mlade po srcu, 
^Ijne zabave in popestritve vročih poletnih dni, je pri
pravil Študentski klub mladih Šentjur. 

Obiskovalci so imeli ves dan prost vstop fia bazen, po
poldne pa so se ob in v bazenu začele igre četvork, ki so 
^ščitni znak prireditve (na sliki). Bazenjenje v Šentjurju 
^ v ŠKMŠ pripravili že petič, vsako leto pa poskrbijo tudi 
^ prijetno glasbeno vzdušje. Z letnega bazena se namreč 
^bava zvečer seli na igrišče ob bazenu, kjer so obiskovalce 
•̂ d šotorom letos zabavale slovenske glasbene skupine Žur-
V The Stroj in Kingston. 

IS, Foto: MATEJ NOVAK 

Planinski grad Tajfunu 
Skrb za grajski kompleks 

na Planini pri Sevnici bo v 
prihodnjih letih prevzelo 
domače podjetje Tajfun, še 
vedno pa bo grajsko dvo
rišče ostalo tudi prizorišče 
poletnega kulturnega doga
janja in prireditev v orga
nizaciji domačih društev. 

Za dolgoročni najem graj
skega kompleksa so se 
predstavniki podjetja in 

šentjurske občine dogovo
rili pretekli teden, do urad
nega podpisa najemne po
godbe, ki ga načrtujejo za 
7. september, med tradicio
nalno planinsko turistično 
prireditvijo Angelsko nede
ljo, pa morajo dogovoriti 
še nekaj podrobnosti. Ob
čina Šentjur bo planinske
mu podjetju, ki se sicer uk
varja s kmetijsko in gozdar

sko mehanizacijo, dala v 
najem grajski kompleks, ki 
ga sestavljajo kašča, graj
ske ruševine, grajsko dvo
rišče ter del zemljišča okoli 
gradu. V Tajfunu pa se bo
do s prevzemom grajskega 
kompleksa zavezali k ohra
njanju kulturne dediščine 
kraja, dolgoročno pa je nji
hov cilj oživitev grajskih ru
ševin. IS 
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Vročina nagaja 
celo Kalvariji 

Za 250-letnico simbol Šmarja delno v novem sijaju 
Odločitev o obnovi slovi

te Kalvarije nad Šmarjem pri 
Jelšah je bila sprejeta pred 
dvema desetletjema, vendar 
naj bi prišlo do zaključka 
obnove šele v naslednjih 
petih letih. Šmarčani ter vsi 
drugi, ki jim je njihov sim
bol pri srcu, se letos veseli
jo obnove prvih štirih ka
pel. 

Najprej so opozorili na ob
novo prvih štirih od štirinaj
stih kapel na romarski praz
nik velike maše, ko se pri sv. 
Roku zbere po sedem tisoč 
romarjev. V letu ko se spo
minjajo 250-letnice postavi
tve Kalvarije, bo oktobra sle
dila še slavnostna akademi
ja v kuhurnem domu. Takrat 
bo tudi razstava o šmarskem 
simbolu, izšla bo tudi knji
ga o postavitelju župniku 
Martinu Vrečerju. 

Temu možu, ki je bil znan 
po podjetnosti, so Šmarčani 
v zahvalo posvetili celo uli
co. Sicer pa je lani minilo že 
tristo let od rojstva v Šent
janžu nad Štorami rojenega 
duhovnika, doktorja filozo
fije, matematika ter urarja. 
Njegova minutna sončna ura 
iz medenine je celo v muze
ju ur v Nemčiji, v Wupper-
talu. In če je uspel Vrečer po
staviti šmarski simbol (po 
zgledu iz avstrijskega Grad
ca) v komaj desetih letih, so
dobniki, ki so se lotili zah
tevne obnove, nimajo takšne 
sreče. 

Dolgoletno zavlačevanje 
obnove Kalvarije je povzro
čilo dejstvo, da ni bilo niko
gar, ki bi uspel povezati raz
lična prizadevanja. V zadnjih 
letih si v Šmarju pri Jelšah 

za obnovo Vrečerjeve Kalva
rije sicer vneto ter uspešno 
prizadevajo. V ta namen so 
pred šestimi leti ustanovili 
posebno Društvo sv. Rok, 
pred dvema letoma še Vre-
čerjevo ustanovo, to je denar
no fundacijo, ki je uspela 
zbrati že 3,5 milijona tolar
jev. 

Z letos zaključeno obno
vo štirih kapel so začeli pred 
štirimi leti, po obnovi ovin
kaste kamnite pešpoti med 
kapelami. Zaradi škodljive 
vlage so morali med drugim 
temeljito sanirati temelje 
vseh štirih kapel, restavrira-
U so njihove freske in štuka-
ture, namestili kc^jije kipov 
ter opravili obsežna kamno
seška dela. Zaradi hude vro
čine še ni bilo mogoče po
skrbeti za fasadna dela, prav 
tako bo treba zamenjati zvo
nik četrte kapele. Oboje naj 
bi opravili še letos. 

Obnovo spomenika držav
nega pomena so omogočih 
ministrstvo za kulturo. Ob
čina Šmarje pri Jelšah, šmar-
ska župnija ter Vrečerjeva us
tanova. Žal je mogoče pri 
vsem skupaj reči, da se je ob
nova Kalvarije v bistvu šele 
resno začela. V Društvu sv. 
Rok pravijo, da bosta v pri
meru, če bo mogoče obdržati 
trenutni hitrejši tempo obno
ve, prihodnje leto obnovlje
ni dve nadaljnji kapeli. 

V Šmarju pri Jelšah naj 
bi prišlo tudi do ustanovi
tve Muzeja baročne umet
nosti (po vsej verjetnosti v 
župnijskem gospodarskem 
poslopju), kjer bodo nameš
čeni originali kipov s Kal
varije. To naj bi pospešila 

Šmarski simbol v novem sijaju, s prvimi štirimi obnovljenimi kapelami. 
Letošnja tropska vročina je preprečila, da bi lahko dokončali tudi fa 

sadna dela. Treba bo počakati na ohladitev. 

tudi stiska v restavrator
skem centru v Ljubljani, 
kjer so jim kipi vse bolj na
poti. 

Sicer pa čaka Šmarčane 
poleg Kalvarije še en ogrom
en zalogaj. Krona njihove 
Kalvarije, cerkev sv. Roka, 
je delno v poraznem stanju. 

Obnovitvena dela v biseru 
slovenskega baroka so več 
kot nujna, opozarja Anka 
Aškerc iz celjskega zavoda 
za varstvo kulturne dediš
čine. Najbolj kritično je sta
nje izjemnih fresk, ki so po
nekod že odpadle. 

BRANE JERANKO 

150 let prve poti 
Letos mineva 150 let prve nadelane planinske po( 

Sloveniji. Gre za pot na vrh Donačke gore nad Roj 
cem, ki jo je pripravil zdravnik dr. Froelich za terap^ 
ske potrebe gostov Rogaške Slatine. 

Pred častitljivo obletnico se je Planinsko društvo Sloga 
gatec odločilo za postavitev spominske plošče, ki jo bo si 
sno odkrilo med praznovanjem letošnjega občinskega pre 
ka Rogatca. To bo v soboto, 30. avgusta, ko bo tam tradicic 
ni pohod Objemimo Donačko goro. Ploščo bo odkril nai 
rejši član planinskega društva Zvonko Storjak iz Rogaške 
tine, ki je tudi med njegovimi ustanovitelji. Postavljena b( 
skali pred sedlom, pod samim vrhom štajerskega Trigl 
Tam je nekoč že bila, vendar jo je uničil zob časa. 
BJ 

Tristo strani o Rogatci 
v Rogatcu je bila v soboto javna predstavitev obši 

knjige o tem zanimivem obsoteljskem območju. Gri 
delo z več kot tristotimi stranmi o zgodovini župnij I 
gatec ter Sveti Rok nad Dobovcem. Avtor knjige je ti 
kajšnji nadžupnik Andrej Grobelnik. 

V knjižni novosti z naslovom Sopotnica življenja je 
sana zgodovina obeh krajev, vse od Keltov in Rimljanov 
današnjega dne. V njej so prav tako podrobno predstavlj( 
različni zanimivi dogodki in ljudje ter vsi sakralni spon 
niki. Delo je izdal Nadžupnijski urad Rogatec, predstavi 
no pa je bilo na predvečer Jernejeve nedelje, velike rog 
kega cerkvenega praznika ter praznovanja 260-letnice zg 
ditve farne cerkve. 1 

Na Anin ples 
Za Anin ples v Rogaški Slatini, najelitnejši ples Slo\ 

nije ter sosednjih dežel, potekajo zadnje priprave. 
Letošnja prireditev bo namesto 26. julija šele v sobo 

30. avgusta, saj so Zdraviliški dom na Anino še prenavlja 
Sicer pa so bili v Kristalni dvorani zdraviliškega doma, kî  
vsakoletno prizorišče Aninega plesa, skoraj vsi sedeži 
zervirani že v začetku prejšnjega meseca. Veliko udeleŽ^ 
cev bo iz celjske regije ter drugih krajev Slovenije, iz Avst 
je. Hrvaške ter Italije. Vstopnice za Anin ples so po 30 t j | 
tolarjev. ^ 

i 

Sladka Gora praznuje 
Prostovoljno gasilsko društvo Sladka Gora iz občine Šmlj 

pri Jelšah bo v soboto, 30. avgusta, obeležilo 70-letni( 
gasilstva v kraju. Ob tej priložnosti bo ob 16. uri slavnosti 
zborovanje z gasilsko parado in razvitjem novega gasilsk 
ga prapora, obenem pa bodo tudi slovesno prevzeli noi 
gasilsko vozilo. 

Kozje 
spet s 

kapelici 
V Kozjem je minilo n 

tančno sto let, odkar so d 
mačini sami zbrali 2i 
zlatnikov ter kronali sv 
jo zavetnico, Marijo Vn 
bovzeto, v domači župU 
ski cerkvi. 

Za visoko obletnico je d 
mači župnik Niko Maro 
blagoslovil omenjeno kap 
lico (na fotografiji) na v 
galu občinskega doma, ki 
bila leta 1947 odstranjen 
Obnovili so jo Občina Ko 
je. Kozjanski park in roĵ  
Marjan Marinšek. Odlič" 
kopijo Marijinega kipa, 
je ob nasilni odstranitvi i 
ginil neznano kam, je izd 
lal kipar Milojko Kumerj 
Kozjega. 

Ml 

Parkirišče med največjimi 
V Rogatcu bodo v sobo

to, 30. avgusta, slovesno 
predali namenu parkirišče 
za tovorna vozila, ki je med 
največjimi v Sloveniji. Na 
njem je 76 parkirnih mest 
za avtoprevoznike iz občin 
Rogatec in Rogaška Slati
na ter tudi za tranzitni pro
met. 

V Rogatcu so ga zgradili, 
ker je imela občina v indu

strijski coni primerno loka
cijo, pa tudi zaradi bližine 
državne meje. V soboto bo
do obenem odprli tudi z av
tomatskimi zapornicami va
rovani železniški prehod, sku
paj z dovozno cesto. Za na
ložbe v vrednosti 180 mili
jonov tolarjev je največ pris
pevalo ministrstvo za gospo
darstvo, nato avtoprevozni-
ki, agencija za železniški pro

met ter občina Rogatec, ki je 
sodelovala predvsem s pro
jekti. 

Sicer pa začenjajo v Rogat
cu s sobotno otvoritvijo pri
reditve ob letošnjem občin
skem prazniku. Njihov vrhu
nec bo 6. septembra, ko bo 
obenem veliko praznovanje 
100-letnice obsoteljske pro
ge-

.^...^ ......_._,BJ. 

Sonce vzelo pol milijarde 
V občini Šmarje pri Jelšah, 

ki je med obsoteljskimi naj
bolj usmerjena v kmetijstvo, 
se škoda po letošnji suši 
približuje številki pol mili
jarde tolarjev. Komisija, ki 
jo je imenovala občina, je 
ugotovila, da je uničenih kar 
od 60 do 90 odstotkov posa
meznih kultur. 

Občinski oddelek za gos
podarstvo je ocenil škodo za 
vseh 742 upravičencev, ki so 
prijavili škodo. V izjemnih 
razmerah se je občinski od
bor za kmetijstvo kar dvakrat 
sestal na izrednih sejah. Spre
jel je stališča ter sklepe, da 
namenijo iz občinskega pro
računa za pomoč kmetom 10 

milijonov tolarjev dodatnih 
sredstev. 

Kmetijskim proizvajalcem 
bodo subvencionirali nakup 
krme po polovični ceni, 
upravičenci pa so kmetje, ki 
so že uveljavljali zahtevke po 
suši ter so kot lastniki živali 
v pristojni evidenci. 

BJ 
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Zadovoljni S 
sezono v Baski 

Letos bo v Celjskem domu v Baski letovalo predvidoma za tretjino več 
gostov kot lani - Doma do prihodnje sezone verjetno še ne bodo rušili 

Letošnjo sezono v Celj-
|[em domu v Baski je bila 
ispešna, ocenjujejo odgo-
orni v Celju ob zadnjih iz-
jenah otrok v koloniji. 
V začetku junija so sezo-
0 v domu odprli člani druš-
radializnih bolnikov iz Zreč, 
1 so na Krku preživeli nekaj 
epozabnih dni, zaradi česar 
»nameravajo tja vrniti še v 
fptembru. Sledilo je šest ko-
)nij, v katerih je letovalo 
ribližno 400 otrok. Okoli 
50 jih je letovalo v sklopu 
dravstvene kolonije, social-
0 ogroženim otrokom pa je 
tovanje omogočila Mestna 
bčina Celje. Kolonijam se 
'doslej pridružilo okoli 350 
DStov, ki so dopust v Baski 
reživeli v sklopu letovanja 
nižin. 
Kot je povedal Bojan Sed-

ir, direktor družbe Celeia, 
. 0 . 0 . , so z letošnjo sezono 
elo zadovoljni, saj bo do kon-
a septembra v Celjskem do-
lu počitnice preživelo prib-
aio za tretjino več gostov kot 
lanskem letu. »Pričakujemo 
ihko, da bo letovanje v Bas

ki v prihodnji sezoni še v ena
ki obliki kot letos, saj bomo 
zaradi priprave dokumenta
cije in finančnega načrta z ru
šenjem sedanjega objekta in 
izgradnjo hotela predvidoma 
pričeli šele v prihodnji sezo
ni« je povedal Bojan Sedlar 
in dodal, da so vsi načrti za 
gradnjo novega hotela že pri
pravljeni. Mestna občina Ce
lje se je za gradnjo odločila 
na zahtevo oblasti Baske, ki 
so na mestu, kjer že več kot 
40 let stoji Celjski dom, pred
videle nov hotel. Kot je pove
dal Sedlar, bo tudi nov objekt 
oziroma hotel, ki ga namera
va MOC zgraditi v Baski, os
tal namenjen celjskim otro
kom, predvsem tistim, ki si 
letovanja na morju sicer ne 
bi mogli privoščiti. Med otro
ki, ki so Baško obiskali letos, 
je bilo kar nekaj takšnih, ki 
doslej še niso bili na morju, 
med tistimi, ki jim je letova
nje omogočila Mestna obči
na Celje, pa so bili tudi otro
ci, ki skupaj z materami bi
vajo v Varni hiši Celje. 

AMS 

Otroci, ki letujejo v zadnji koloniji letošnje sezone, se bodo domov vrnili 
jutri, v petek. Za njimi bodo šolo v naravi v Baski preživeli učenci l l i . 
Osnovne šole. Celjski dom v Baski pa bo odprt, dokler bodo v njem 

gostje oziroma predvidoma do konca septembra. 

Promet mimo delovišča na cesti Celje - Laško bo do 21 . novembra 
izmenično enosmeren. 

Enosmerno proti 
Košnici 

Direkcija Republike Slovenije za ceste je pričela s sa-
l̂ cijo plazu Polule. Gre za plaz, ki je nastal v bližini 
nosnice po pred leti opravljenem goloseku in ki je resno 
Srožal vozila na magistralni cesti Celje-Laško. 
Plaz bodo delavci CM Celje, ki je pridobil naročilo, temelji-
sanirali. Zaradi del pa je oviran promet po magistralki in ga 
•^meničnim enosmernim prometom po enem voznem pasu 
^̂ jajo s semaforji. Sanacija plazu je razdeljena v tri sklope, 
^ katerimi bodo postavili pilotno steno in zgradili dva oporna 

Delovišče je postavljeno na 180 metrih ceste, katere 
ŝni vozni pas v smeri proti Laškem bo zaprt predvidoma do 

1- novembra, ko načrtujejo zaključek del. Ta bodo Direkcijo 
^Publike Slovenije za ceste stala 97 milijonov tolarjev. 

BS, Foto: ALEKS ŠTERN 

na Debelem rtiču 
V ponedeljek se je z letovanja v Mladinskem zdraviliš

ču Rdečega križa Slovenije na Debelem rtiču vrnilo 70 
otrok s Celjskega, med njimi tudi 12 učencev (na sliki) 
osnovnih šol Vojnik, Frankolovo, Dobrna, Štore, Lju-
bečna in Lava. 

Letovanje je bilo za otroke brezplačno, v RK pa so ga omo
gočili z denarjem iz sklada Fiho. Ob morju so zanje pripravi
li vrsto kreativnih športnih delavnic in družabnih iger, počit-
ničarje so popeljali na nekaj izletov (tudi z ladjo), vsakod
nevno dogajanje s čofotanjem v morju in zdraviliškem odpr
tem bazenu pa so zaključili z glasbeno prireditvijo in ple
som. Po besedah sekretarja Območnega združenja RK Celje 
Igorja Poljanska je bilo za letovanje letos precej več zani
manja, vendar so ga zaradi omejenega prostora v zdravilišču, 
pa tudi zato, ker je na voljo le omejena količina denarja, 
lahko omogočili le za 12 otrok. IS 

MODRI TELEFON 
Razburjena 
Ponkvica 

Bralec iz Spodnje Ponk-
vice pri Šentvidu pri Grobel-
nem se je pritožil, ker so tam 
v zadnjem času tudi po več 
dni skupaj brez vode (že 
tretjič v dveh tednih). Za
nima ga kaj, se dogaja ter 
zakaj ni nadomestnih pre
vozov vode. 

Direktor OKP Javnega pod
jetja za komunalne storitve 
Rogaška Slatina Tone Krivec 
odgovarja: »V letošnjem letu 
prihaja do občasnih motenj 
pri oskrbi s pitno vodo na ce
lotnem območju Upravne 
enote Šmarje pri Jelšah. 
Vzrok temu so predvsem ok
vare na ceveh, ki nastajajo za
radi krčenja zemlje. Tudi ko 
je okvara odpravljena, traja 
nekaj časa, da se vodovodni 
sistem odzrači in napolni. V 
primeru prebivalcev Spodnje 
Ponkvice smo v času popra
vil in polnjenja sistema za
gotovili 120 m^ pripeljane 
vode, obenem pa poskrbeH, 
da so bile okvare odpravlje
ne v najkrajšem času. Vsem 
odjemalcem želimo zagoto
viti nemoteno oskrbo s pit
no vodo, vendar smo pogo
sto, zaradi izjemnih razmer, 
nemočni. Ob takih situacijah 
pričakujemo kanček razume
vanja tudi s strani občanov.« 

BJ 

Izrezane 
zaplate asfalta 

»Pred kakšnim mesecem 
so se na cesti proti Ločam, 
ob Šmartinskem jezeru, po
javili delavci in začeli izre
zovati zaplate asfalta. Kra
jani smo se že veselili, da 
nam bodo končno popravili 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje
mal novinar Branko Jeranko. Na 
telefonsko številko 031 /569 -581 
ga lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 

močno poškodovano cestiš
če, a iz tega ni bilo nič,« je 
pripovedoval naš bralec iz 
Šmartnega v Rožni dolini 
in še povprašal, kdaj bodo 
vendarle znova dobili as
falt in se bo z njihove ceste 
nehalo prašiti. 

Po besedah Marka Bano-
viča iz Komunalne direkci
je Mestne občine Celje je bi
lo cestišče res močno poško
dovano, asfalt so morali na 
nekaterih predelih odstrani
ti, saj je bila vožnja po njem 
že nevarna. Med delom pa se 
je pokazalo, da je poškodo
van tudi ustroj cestišča in bo 
pred vnovičnim asfaltira
njem potrebno utrditi tudi 
podlago. »To pa dela kar pre
cej podraži,« še pojasnjuje 
Banovič in dodaja, da bodo 
kljub temu, da je v Celju le
tos že presežena poraba de
narja za redno vzdrževanje 
cest, dela na cesti ob Šmar
tinskem jezeru zaključih še 
pred zimo. »Sneg in zimsko 
soljenje bi namreč še dodat
no poškodovala cestišče.« 

IS 



Najlepši 
vodnjaki v 
Sloveniji 

Vodnjaki so za nekatere 
posebna vrsta javnih spome
nikov, za druge prave zapuš
čine umetnostne obrti, za 
tretje lupina jedra, v kate
rem se skriva dragocenost 
- voda, ki jo v teh sušnih 
mesecih še bolj cenimo. 

Prvi vodnjaki na Sloven
skem so se pojavili daleč v 
preteklosti. O tem priča iz
kopavanje v Prekmurju (bli
žina Lendave), kjer se našli 
zanimiv vodnjak. Domneve 
arheologov so, da je bil zgra
jen v prvi tretjini prvega sto
letja. 

Posebno vlogo na obliko 
vodnjakov so imeli stiki s so
sednjimi pokrajinami: sever
na Štajerska se je zgledovala 
po avstrijski južni Štajerski 
in Koroški, Kras pa po Medi-
teranu. Kranjska se je spogle
dovala s Furlanijo, Istro in 
Koroško. Preproste oblike se 
počasi razvijajo v zahtevnej-' 
še do pravih mojstrovin (vod
njak da Ponte v Kopru, vod

njak Treh kranjskih rek - Rob-
bov vodnjak). 

V Sloveniji naj bi bilo več 
tisoč vodnjakov, po nekate
rih podatkih morda celo več 
kot pet tisoč. Na prvem me
stu je Kras, kjer jih je okoli 
tri tisoč, delujočih s pitno vo
do pa nekaj več kot petsto. 

Pred tridesetimi leti so vod
njaki pričeli izgubljati svoj po
men zaradi vodovodov, ki so 
prevzeli njihovo funkcijo. Ne
kateri ostajajo samo kot ar
hitekturni okras mesta, trga 
ali vasi, drugi pa žalostno pro
padajo. Zadnjih nekaj sušnih 
let se je marsikdo spomnil na 
obnovo vodnjakov. Pred ne
kaj leti se je za ohranitev vod
nih virov in vodnjakov zav
zela tovarna Helios iz Dom
žal, ki pomaga pri obnovi ne
katerih krajevnih vodnjakov 
po Sloveniji. 

Vodnjak Treh 
kranjskih rek 
ali Robbov 
vodnjak 

Ponos Ljubljane zagotovo 
predstavlja najlepši baročni 
vodnjak, ki stoji na mest

nem trgu. Ime vodnjak Treh 
kranjskih rek (Sava, Krka in 
Ljubljanica) ali Robbov vod
njak se je uveljavilo šele po 
drugi svetovni vojni, druga
če pa so ga običajno imeno
vali vodnjak pred mestno hi
šo. Nastanek vodnjaka sega 
v 18. stoletje, ko sta Fran-
cesco Robba in mestni bla
gajnik Franc Jakob Ranilo-
vič 4. julija 1743 podpisala 
pogodbo za nov vodnjak 
pred mestno hišo, ki naj bi 
bil končan v dveh letih. Vod
njak je bil postavljen šele je
seni 1751. Spomenik je pre
mišljeno postavljen v oko
lje na stičišče treh poti. Fran-
cesco Robba je dobil navdih 
pri Berninijevem vodnjaku 
celin na Piazza Navone v Ri
mu in ga priredil ljubljan
skim razmeram. 

Neptunov 
vodnjak v 
Ljubljani 

Prav gotovo bi se stari 
Ljubljančani iz 17. stoletja 
globoko zamishli, če bi le 
slutiU, kako bo njihov po
nos romal po Ljubljani. Malo 

Neptunov vodnjak v Ljubljani 

pred prihodom cesarja Leo
polda I. v Ljubljano so meš
čani dali postaviti leta 1660 
pred mestno hišo lep kam
nit vodnjak. Izklesal ga je ki
par Gašper Dolmesinger. Za 
ponos Ljubljane, ki se je v 
18. stoletju spreminjala iz 
srednjeveškega v pomembno 
baročno mesto, ki so ga kra
sile nove cerkve, palače, je 
bil Neptunov vodnjak pre
skromen, s premalo baroč
nimi prvinami. Zato so se 
mestni veljaki dogovorili z 
italijanskim kiparjem Fran-
cescom Robbom (leta 1743) 
za nov baročni vodnjak pred 
mestno hišo. Ko je bil vod

njak dokončan, se je sta 
Neptunov vodnjak prešel 
na pristavo grofa Blagayaii 
Poljane, kjer je še služil svi 
jemu namenu. 

Iz posesti grofa Blagayaj 
prišel v last zdravstveneg 
svetnika dr. Eisla, po njeg 
vi smrti pa v last okraj nej 
glavarja Gustava del Cott 
Od leta 1991 stoji Neptunc 
vodnjak na južnem dvorišfi 
SAZU. 

Vodnjak da 
Ponte v Kopn̂  

Kar je za Ljubljano vc 
njak Treh kranjskih rek, j| 
za Koper vodnjak da Ponti 



Vodnjak da Ponte v Kopru ̂  

Zasluga za ta baročno zasno
van vodnjak gre predvsem 
vplivu beneške umetnosti. 
Sedanjo obliko je dobil leta 
1666. Vodnjak stoji na Pre
šernovem trgu, ki ga na ju
gu sklepajo renesančna vra
ta Muda, skozi katera je nek
daj vodila pot med mestom 

na otoku in kopnim, zdaj pa 
mesto povezuje s celinskim 
zaledjem. Zanimiva je 
zgradba vodnjaka. Nad os-
merokotnim obodom se pne 
lok, ki ponazarja ime župa
na Lorenza da Ponte, ki je 
dal vodnjak postaviti. Zgrad
ba vodnjaka spominja na 
most. 

Vodnjak pri 
cericvi sv. 
Fiorijana v 
Ljubljani 

Med najbolj poznane 
stenske vodnjake spada ba
ročni vodnjak na fasadi cerk
ve sv. Fiorijana v Ljubljani. 
Vodnjak je iz leta 1780 in 

je bil najprej prizidan k za
hodni steni redute na Gor
njem trgu, kjer je sedaj Os
novna šola Frana Levstika. 
Leta 1658 so deželni stano
vi postavili jezuitsko gim
nazijo, po požaru leta 1774 
pa so tu sezidah reduto, v 
kateri so bili gimnazija in 
osnovna šola. Ko se je re-
duta ob potresu porušila, je 
leta 1901 zrasla na tem me
stu sedanja stavba arhitek
ta Maksa Fabijanija. Leta 
1862 so kamniti del vodnja
ka preselili k cerkvi sv. Fio
rijana. Vodnjak je obdelan 
z reliefnim; pasovi rustike, 
podobno lahko vidimo na 
portalih meščanskih hiš v 
Ljubljani konec 18. stolet
ja, ki je značilno za pozni 
barok. Vodnjak že nekaj ča
sa ni več v uporabi "in služi 
kot turistična znamenitost 
Gornjega trga. 

Valvasorjev 
vodnjak v 
Višnji Gori 

Znana in znamenita žele
zarna na Dvoru ob Krki je 
sredi 19. stoletja začela iz
delovati litoželezne vodnja
ke. Med najbolj poznane so
di Valvasorjev vodnjak iz 
Višnje Gore iz leta 1872. Bil 
je ulit po modelu našega pr
vega akademskega kiparja 
Franca Zajca. Na vrhu os-
merokotnega stebra stoji 
Valvasorjev kip. Valvasor je 
odet v oblačilo, ki je zna
čilno za čas, v katerem je 
živel in za njegov plemiški 
stan. 

FRANCI HORVAT 

Če je v vaši bližini lepo 
izdelam vodnjak z bogato 
preteklostjo, nam pišite. Ra
di bi našli najlepše primer
ke s Celjskega. 

Kravje dirke so bile zanimive in brez posebnih muk. 

Kravje dirke in 
obsedeni gledalci 

Da je vsaka prireditev, 
ki je po svoje »malo nora«, 
tvegana in kliče po nesre
či, pravi magnet za ljudi, 
je vse bolj na dlani. Krav
je dirke, ki so jih v Slove
niji prirejali vrsto let le v 
Brunšviku, zadnjih deset 
let pa izključno v Gaber-
kah pri Šoštanju, so kljub 
pomislekom varstvenikov 
živali vsa leta privabljala 
množico gledalce, lani in 
letos pa prav neverjetno 
število, med pet in šest ti
soč. 

Minulo nedeljo, ko je 
vročina še krojila počutje, 
se je na Cvenkovem trav
niku v Gaberkah pri Šošta

nju »zgodila« še deseta pri
reditev. Po odlično izvede
nih konjeniških hitrostnih 
dirkah, ko je sedemkratni 
zmagovalec in tudi letošnji 
favorit Peter Janič padel v 
prašno travo v zadnjem 
ovinku, je zmaga pripadla 
mladi Teji Kelc iz Velenja. 
Drugo in tretjeuvrščena sta 
bila Dejan Kalan iz Šentjur
ja in Vinko Stropnik iz To-
polšice. 

Kravje dirke pa so se pri
čele s kvalifikacijami, ki so 
razburile množico ljudi, saj 
so krave bežale proti domu, 
vodiči in jezdeci pa so zdaj 
spodaj, zdaj zgoraj lovili sa
po in prišli v cilj vedno za 
kravami ali brez njih. Bur
leska je doživela svoj vrhu

nec v polfinalnih tekmah, 
ko so favoriti naenkrat po
stali le še partnerji po na
čelu, važno je sodelovati, 
zanesljivo zmago pa si je pri
boril (po desetih letih ne
prekinjenih nastopov in 
brez vidnejše uvrstitve) 
Franc Ostrovršnik »Meh« iz 
Gaberk s kravo Cibo in ja
hačem Jožetom Friškovcem-
Pepijem. Kravica Mika Jo
žeta Miklavžine iz Raven pri 
Šoštanju pa je postala kravja 
miss Gaberke 2003. 

Da je bilo veliko razbur
jenja tudi med glaedalci, pri
čajo dogodki, ko je fotore-
porter »podrl« novinarko, 
TV-snemalci pa so skoraj 
znoreli sredi krav. 

JOŽE MIKLAVC 

Kravja miss je postala krava Mika lastnika Jožeta Miklavžine z 
Raven pri Šoštanju. 

Okolju prijaznejša 
Mozirska koča na 

Golteh 
Mozirski planinci so v ne

deljo ob krajši slovesnosti 
odprli prenovljeno Mozir-
sko kočo na Golteh. 1.356 
metrov visoko ležeča koča 
je bila namreč ena izmed 
petih izbranih planinskih 
postojank v projektu Obno
va planinskih koč 2003, ki 
jo vodi Planinska zveza Slo
venije v sodelovanju z 
Olimpijskim komitejem 
Slovenije - Združenjem 
športnih zvez in partnerjem 
PS Helios. 

Za prenovo okoli tristo kva
dratnih metrov zunanjih le
senih površin je dvanajst pla
nincev potrebovalo dva dni, 
porabili pa so 105 litrov oko
lju prijaznih barv. Obnova 

spada tudi v čas praznovanja 
stodesetletnice ustanovitve 
Savinjske podružnice SPD v 
Mozirju, ki je predstavljala 
začetek organiziranega slo
venskega planinstva v širši Sa
vinjski dolini. 

Sicer pa je Mozirska ko
ča, ki je že od leta 1984 v ro
kah Planinskega društva Mo
zirje, stalno odprta, v devet
najstih sobah pa ima dvain-
petdeset ležišč višje katego
rije. Koča je priljubljena po
stojanka smučarjev pozimi in 
drugih obiskovalcev poleti. 
Še več jih pričakujejo ob na
črtovanem začetku delovanja 
gondolske žičnice na Golte 
prihodnji mesec. 

BOJANA AVGUŠTINČIČ 

Valvasorjev vodnjak v Višnji Gori 



Nova ljubezen slikarja 
Jureta Cekute je Klara Lari 

Jure Cekuta in Andreja Comino dobila dojenčka - Kmalu poroka - Drugačno dojemanje očetovstva 
Slikar Jure Cekuta in no

vinarka Andreja Comino iz 
Iga pri Ljubljani sta pred me
secem dobila hčerkico Klaro 
Laro. Tako sta kronala lju
bezen, ki se je rodila pri Ju
retu doma na Prekorju v Beli 
galeriji. Andreja je Jureta kot 
novinarka Jane in Lady prišla 
nekega vročega poletja in-
tervjujat, ker je delala repor
taže znanih Slovencev, ki 
imajo bazene. Jure se ji je za 
reportažo tolikokrat zahva
lil, da se je še vrnila. Andre
ja se tega srečanja spominja 
po vročem dnevu in po tem, 
kako sta s fotografinjo po 
Prekorju iskali njegovo hi
šo. Kemija ju je zbližala pred 
skoraj štirimi leti. 

Na obisk k Juretu, Andreji 
in mali Klari Lari smo se pova
bili pred nekaj dnevi. Nismo 
jih hoteli motiti takoj po pri
hodu iz porodnišnice, želeli 
smo jim dati nekaj časa za spoz
navanje in prilagajanje. Ko sva 
s fotografom Gregorjem Ka-
tičem pozvonila, naju je z la-
ježem najprej pozdravil Art, ko 
je Andreja odprla vrata, pa na
ju je tudi dodobra prevohal in 
polizal. Za Arta bi lahko rekli, 
da je prvi otrok Jureta in An
dreje. Hkrati je tudi prijatelj po
kojnega Askana, s katerim sta 
živela skupaj osem mesecev. 

Jure o Artu, ki ima tudi na 
beli sedežni garnituri v Beli 
galeriji, kjer smo pili kavo in 
klepetali, svoje mesto, pove 
vse najlepše. Opisuje ga kot 
čudovito pasje bitje: »Razmiš
lja kot človek, reagira kot člo
vek. V zadnjem času, ko sva 
pričakovala najinega 
otročička, je leto in pol stari 
Art vedel, da se bo nekaj zgo
dilo, zato je Andrejo zadnjih 
nekaj mesecev čuval in bil ves 
čas v njeni bližini. Ko smo s 
Klaro Laro prišli iz porodni
šnice, je Art Klaro najprej po
vohal po nogici in v trenutku 
ugotovil, da je tudi njen čuvaj,« 
pravi Jure Cekuta. Art menda 
v času, ko Klara spi, ne laja, 
prav tako tudi ve, da v spalni
ci ni prostora zanj. 

»Delovno« ime dojenčka Ju
reta in Andreje je bilo Mojčica 

oziroma Mojčka, veliko imen 
je imela že prej rojstvom, zdaj 
ji Jure pravi lupčika ali srček, 
na vprašanje zakaj sta izbrala 
prav ime Klara Lara, pa Jure 
odkrito priznava: »Mojim star
šem nisva takoj povedala, da 
je Andreja noseča, želela sva 
najprej potrditev, da je vse v 
redu. Mama je tako novico iz
vedela iz časopisa. Bila je ze
lo razočarana, da ji nisem po
vedal. Neko nedeljo, ko smo 
prišli skesani domov, pa sva 
ji povedala, da bo naši punčki 
ime Klara. Zjokala se je, saj 

je tudi njej ime Klara. Bila je 
srečna in vesela, da bo dobila 
drugega vnučka. Ime Klara se 
mi zdi zelo lepo, slovensko, 
tudi mednarodno, da se rima, 
da ima dva imena in da bo otrok 
imel popotnico za v svet, je 
pa Klara Lara.« Drugo ime Lara 
sta izbrala skupaj, pa še pri
jateljice so jima pomagale. 

Klara Lara se piše Cekuta. 
Pomeni to, da se bosta Jure 
in Andreja kmalu poročila? 
»Vsekakor se bova kmalu po
ročila. Če bi prej vedel, kak
šen postopek bo na socialnem 

uradu, kjer je potrebno pod
pisati očetovstvo, bi se ver
jetno zjutraj hitreje poročila, 
kot pa končala celo procedu
ro,« pravi Jure. 

Bratec za 
Klaro? 

Andreja je nosečnost dobro 
prenašala, tudi slabosti, ki po
navadi spremljajo nosečnost, 
ni imela, do zadnjega trenut
ka je delala in hodila veliko 
na sprehode, vsem nosečni
cam, ki jim zatekajo noge, pa 
svetuje, naj gredo na limfno 
drenažo. »V Ljubljani, v kli
ničnem centru je posebna am
bulanta, kjer to delajo brez
plačno na napotnice, kar sem 
izvedela šele na koncu no
sečnosti, ko je bilo že prepoz
no.« Jure ki je Andreji stal ob 
strani in jo masiral po nogah, 
o limfni drenaži pravi: »An
dreja je šla tja z otečenimi no
gami, nazaj pa v visokih pe
tih in salonarjih.« 

O drugem otroku Andreja 
še ne razmišlja, saj si trenut
no želi biti dobra mama Kla
ri Lari. Jure pa si že želi še 
kakšnega bratca za Klaro. Že 
ob pričakovanju Klare so ji
ma rekli, da bo verjetno fan
tek, Andreja pa si je silno že
lela punčko in ob drugem 
pregledu ni bilo več dvoma, 
da se ji bo želja izpolnila. Ro

dila je v Postojni, ker je od 
številnih prijateljic in od de
klet v redakciji slišala, da so 
zelo prijazni do mamic in do
jenčkov ter da obstaja 
možnost različnih porodov. 
Trenutno je zelo popularen 
brezbolečinski porod, za ka
terega se je tudi sama odločila. 
»S posebno iglo v hrbtenjačo 
ti dajo analgetik, ki zmanjša 
bolečine. Rodila sem tri dni 
pred rokom. Ko sva šla z Ju
retom v porodnišnico, nisva 
šla rodit, ampak samo na pre
gled, doktor pa je rekel, da 
bom kar ostala in rodila. Ob 
10. uri so mi rekli, da bom 
tisti dan rodila, ob pol dveh 
se je začelo, nekaj čez enaj
sto pa sem rodila.« 

Pri porodu je bil tudi Jure, 
čeprav tega najprej ni hotel, 
ker je razmišljal, da gre za 
preveč intimen dogodek. Na 
Andrejino željo pa se je od
ločil, da ji bo stal ob strani 
in danes mu ni žal. Pravza
prav si zdaj očita, zakaj že 
prej ni tako razmišljal. »Cel 
dogodek sem spremljal pri 
Andrejini glavi, božal sem jo 
in jo držal za roko, verjamem, 
da sem s svojo prisotnostjo 
veliko pripomogel. Nikoli ne 
bom pozabil, ko sem skozi 
smeh in solze hkrati rekel: 
Drejči, rodila si otročka, zdaj 
je pa vse v redu.« Klara Lara 

je na svet pokukala 29. 
ob 23.13 uri, že okrog( 
ure zjutraj pa so Jureta 
telji pričakali pred hišo 
so jo tudi »zapili«. »Pra 
tovo ne bo jecljala,« v šal 
vi Jure, ki je uspešno oj 
tudi tečaj za nego doje 
in je zdaj pravi speciali 
kupčkanje. 

Od mucice ( 
levinje 

Za prihod Klare Lares 
re in Andreja vse pripri 
la v zadnjem trenutku 
bila sta 36 let staro zil 
na kolesih, ki je zelo 
tična, saj lahko Klaro L 
njej vozita do Juretov 
lovne mize, lahko j e ' 
drejini bližini, ko kuh 
pa jo Andreja pelje di 
lovnega kotička. Andr« 
tudi po porodu izredni 
bro počuti, 14 kilogr^ 
ki jih je pridobila v čas 
sečnosti, je v treh tedn 
izgubila brez posebne' 
Prijateljice se pošalijo, 
zares rodila, Andreja P 
daja, da ji tudi pred roĵ ' 
ni bilo potrebno pazili 
je. Malo bolj pa vseen*^ 
zdaj, ker Klaro Laro • 
če kaj narobe poje. V 
nosečnosti je šla s pri)̂  
cami nekajkrat v Avstf Art je ob prihodu iz porodnišnice Klari Lari polizal nogice. 



^ nekaj stvari, tu-
prišel večkrat do-
.|ovnih potovanj s 
^gjackom ali oble-
0̂ večino pa sta z 

izbrala kar v do-
,Qvinah. Zelo dol-
'p previjalno mi-
,,ljo. Našla sta jo v 
^ îie, kjer so imeli 
i^jLino posebno že-
,j3 si je namreč za-
2 bo Jure posteljo 

tjiio mizo porisal, 
pa jo bo bodo po-
l̂ara Lara ima prav 

^jlepšo previjalno 
losteljo,« pravi An-
g se ni odločil za 
otiv, ker okrog po-
jenčki ne hodijo, 
dimo odrasli. »Lah-
;1, da je Klara Lara 
jvbiznis, saj je bila 
nov projekt, ki se 
lotovo pojavil tudi 
ino/< dodaja Jure. 
[lo kmalu na tržišču 
je postelje za do-
ijjure Cekuta ugo-
se Klara odlično 

di na vodni poste-
icer spita z Andre-
ože takoj na začet-
ija vemo, kaj je do
ne, še posebej mali 
I takoj navadijo to-
ročja, objema in 
kjer z ročicami 

živa j o spanec,« pra-
Jelo rad prisluhne 
nu lahko postreže-
ino zanimivo mo-
(ama mu je npr. po-
a to, da ima otrok 
vzgor pomeni, da 
iljen in zdrav, 
'redin svetuje moš-
imajo otroke po 30 
iozorijo za tak do-
aj pa Jure Cekuta? 
redin je že v letih, 
[ugače komentiral. 
Jd\ itega sina Jure-
itos star 27 let. Tu
rna otročka, sedem 
staro Ta j o Kaj o. 
[lare Lare drugače 
L Pri sinu sem bil 
nisem znal slediti 

penui ob nastanku 
Ivljenja. Vsak trenu-
breživljam s Klaro 
i\ndrejo, doživljam 
fcretno in bolj zdaj. 
'kunda je opisana s 
. ki ga bom morda 
izil v kakšni novi ve
li, zaenkrat pa to 
liva skupaj z Andre-
smejiva, sva ji na-
!• Nepopisno je. Ko 
5tar 23 let, ko se je 
fe> sem stvari doje-
rapoznelim reflek-

'̂ ra je dobila števil-
8. med drugim je za-
•loško napoved napi-
^Malus: »V otroštvu 
^, ki bo znala tako 
'̂ sti in zapeljivo mi-
^ bo ovila okrog pr-
Jvso okolico. V mla-

v vsakršnem smi
slih letih levinja, ki 
Piiščala ugovorov in 
^ninenj drugih.« 
^ si želi, da se Klara 
^vije v zdravega, 
' in zadovoljnega 
"•"etu pa je čisto vsee-

slikarka ali novi-
'"•jame pa, da bo ob 

ko bosta lepo skr-
'̂ njima in sebi v po-

bo v življenju 
odločila sama, 

'i' bova stala ob stra-
'̂laje Jure. 
SIMONA BRGLEZ 

''o: GREGOR KATIC 

Jure Cekuta kot kandidat za predsednika republike na zadnjih volitvah. 

Jure Cekuta je sam porisal posteljico in previjalno mizo. Miške, ki Klari Lari 
delajo družbo, so najbolj mehke miške, kar jih je moč dobiti, pravi Andreja. 

Klara Lara se odlično počuti tudi na vodni postelji. Še posebej, ko jo očka 
Jure malo zaziba. 

Andreja in Jure na dopustu še preden se je rodila Klara Lara. 
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Obdržati dobro, 
vznemirjati z novim! 
Umetniško vodstvo gledališča v ženskih rokah - Tina Kosi zakoličila sezono 

v Slovenskem ljudskem gledališ
ču Celje se je minuli ponedeljek z va
jo za otroško predstavo Ronja, raz
bojniška hči, priljubljene švedske pi
sateljice Astrid Lindgren in avtorskim 
projektom Jerneja Lorencija Koža, ki 
nastaja na malem odru, začela nova 
umetniška sezona. 

Letošnjo je zasnovala Tina Kosi, ki 
s 1.septembrom prevzema funkcijo 
umetniške voditeljice gledališča. Za 
novo sezono 2003/2004 je izbrala se
dem del, ki jih bo občinstvo videlo na 
velikem odru in na Odru pod odrom. 

Slovensko ljudsko gledališče Celje 
je za sezono 2003/2004 razpisalo osem 
abonmajev za odrasle, mladino in 
otroke. Z vpisi starih abonentov bo
do začeli 8. septembra, nove pa bodo 
vpisovali od 17. do 20. septembra. 

Kot pravi, je njena želja, »da bi se 
gledalci ob ogledu posameznih pred
stav vznemirili, sprostili in zabavali. 
Kajti najslabše je, kadar gledališče, 
ki je bilo včasih prostor socializaci
je, pretoka informacij, kritika druž
be, odraz politike, postane zaprašen 
muzejski eksponat.« Ko je Tina Kosi 
krojila podobo za novo sezono, je 
imela nenehno v mislih predvsem »naj
širšo množico obiskovalcev, tekste, 
ki bi nudili igralcem čimveč velikih 
vlog in gledališče, ki govori o prob
lemih, ki se današnjega človeka do
taknejo in ki so mu blizu.« Dodaja, 
da se je pri izbiri del za novo sezono 
(v primerjavi z lansko sezono, ki je 
bila zasnovana bolj klasično), »ozi
rala na sodobne igre, ki so tematsko 
bliže čutenju sveta.« Sicer pa vsak 
umetniški vodja vnese v program ne
kaj novosti, izbere sodelavce in nove 
obraze. 

Repertoar za novo sezono zato po
nuja, razen otroške predstave, ki bo 
doživela premiero že septembra, prav 
tako kot avtorski projekt Jerneja Lo-

Tina Kosi \ 

Gledališče bo nadaljevalo s festi
valom Dnevi komedije. Z brskanjem 
po arhivu so ugotovili, da bo festival 
smeha prihodnjo zimo v resnici šti
rinajsti po vrsti in da so minulo se
zono nevede in srečno v resnici pri
peljali h koncu trinajsti in ne dva
najsti festival. Morda je prav zato šlo 
vse kot po maslu! 

rencija z naslovom Koža, še komedi
jo Vinka Moderndorferja Na kmetih, 
ki je izšla kot zmagovalna komedija 
lanskega natečaja Dnevov komedije za 
žlahtno komedijsko pero. Nato bo ob
činstvo videlo še enodejanki Eugena 
lonesca Jacques ali podrejenost in Pri
hodnost je v jajcih. Dokaz avtorja Da
vida Autjurna, Lukasa Barfussa delo 
Seksualne nevroze naših staršev in 
uprizoritev dela Tine Kosi in Vinka 
Moderndorferja Metamorfoze, nasta
lem po Ovidovih Metamorfozah. 

V Celju bodo ta dela doživela krstne 
uprizoritve ali pa prve uprizoritve v 
Sloveniji. Igralskernu ansamblu, ki 
šteje 23 članov, se bodo pridružili 
trije novi, mladi igralci: Branko Jor
dan (občinstvo ga je že spoznalo v 
Tartuffu), Aljoša Koltak in Tjaša Že-

Mestna občina Celje in Slovensko 
ljudsko gledališče pa sta že objavila 
tudi razpis za izvirno slovensko ko
medijo, za žlahtno komedijsko pero. 
Natečaj je anonimen, avtorji morajo 
svoja dela poslati na naslov gledališ
ča do konca decembra letos. Najbolj
ša komedija bo nagrajena z 1.100.000 
sit. 

leznik (televizijskim gledalcem poz
nan obraz iz nadaljevanke TV Dober 
dan). Prej svobodni gledališki umet
niki bodo v celjskem gledališču os
tali vsaj eno sezono, pravi Tina Kosi. 
Trije igralci pa so se z minulo sezono 
poslovili: Uroš Potočnik, Primož Ra-
nik in Neva Flajs. Z novo sezono pri
haja v gledališče tudi nova dramatur-
ginja, Tatjana Doma. Po besedah Ti
ne Kosi gre za eno najbolj nadarje
nih mladih dramturginj pri nas. De
lala je v gledališčih v Ljubljani in na 
Ptuju, s celjskim ansamblom pa pred
stavo Ločitev. 

Tudi TOP ostaja. Teden otroškega 
programa v času božičnih in novo
letnih dni, ko otroci do zadnjega ko
tička napolnijo dvorano gledališča. 
Najmlajšim sta namenjena lutkovni 
abonma in abonma čebelica, ki ju bodo 
začeli vpisovati 22. septembra. 

Tina Kosi še dodaja, da je »treba dobre 
stvari obdržati« in »izkoristiti pozitivno 
delovno energijo, ki vlada v gledališču.« 
Zato bodo nekatera uspešna dela iz mi
nulih sezon obdržali na repertoarju. Tu
di z mjuziklom Chicago se ne namera
vajo še dokončno posloviti. Razmišljajo 
o osvežitvi in ponovitvah, kar pa je pove
zano predvsem z zamenjavo nekaterih 
igralcev in glasbenikov in posledično 
predvsem s finančnimi problemi, saj je 
že doslej vsaka predstava Chicaga gleda
lišče močno udarila po blagajni. 

MATEJA PODJED 

Črvi na 
Štrudlfestuj 

Plesni forum zavrtel novo sezon 
doma in na gostovanjih i 

v Plesnem forumu Celje, 
ki že 28. leto deluje pod 
umetniškim vodstvom Go-
ge Stefanovič-Erjavec, je v 
teh dneh že čutiti popočit-
niško ustvarjalnost. 

Plesalci namreč že nekaj 
časa vadijo in spoznavajo no
ve metode sodobnega plesa. 
Tečaje posebej zanje vodi ple
salec Boštjan Antončič, di
plomant Akademije za so
dobni ples iz Salzburga, prej 
dolgoletni plesalec Plesnega 
foruma Celje. 

Pripravljajo se tudi za šte
vilne nastope, ki jih bodo 
imeli v naslednjih tednih. V 
okviru prireditev Poletje v Ce-
Iju.knežjem mestu se bodo 
predstavili kar dvakrat. No
coj, v četrtek ob 21. uri, bo
do na dvorišču Knežjega dvor
ca ponovili plesno predsta
vo Črvi, avtorja Davida Če
ha, jutri ob 22. uri pa želijo 
gledalce zvabiti pod večerno 
nebo na Trg celjskih knezov, 
kjer se bodo predstavili z 
multimedijskim projektom 
BIS, avtorice Gordane Stefa
novič-Erjavec. 

Plesni forum pa ima v na
črtu še nekaj gostovanj. Pri
hodnjo soboto bodo s pro

jektom Črvi sodelovali n 
stivalu Štrudlfest v Ajd 
čini. 

Tudi v mesecu septen 
bo živahno, saj bodo pl( 
ci Plesnega foruma 13. 
tembra sodelovali z otroš 
mjuziklom Kralj Urbar 
srednjeveškem dnevu v 
možu. Ista predstava, \ 
gre šteti za eno od večjih 
pesnic Plesnega foruma 
je povabljena tudi na p 
festival v Velenje. 

V teh dneh so v Plesi 
forumu začeli tudi z vpij 
novih članov. Razen soc 
nega plesa in ustvarjalnih 
lavnic za otroke in mlac 
pod vodstvom Goge Stef; 
vič-Erjavec in Save Malen 
Kučič, vpisujejo tudi v 
dališki atelje. Ta deluje | 
vodstvom igralcev Da\ 
Čeha in Mihe Nemca in je 
menjen mladim nad 16 
ki želijo bolje spoznati 
dališko ustvarjanje. 

Kot novost uvajajo letos 
Plesnem forumu povver, 
go ali rekreativno obliko| 
sa, nadaljevali bodo z ori 
talskimi plesi in s tečaji li 
žabnih plesov za odrask 

Živel Kreart v Loifi 
Poleti ima domala vsako 

malo mesto svojo fešto. Svoj 
festival. Od izvirnosti in za
misli organizatorjev je od
visna kakovost dogodka, ki 
naj pritegne čimveč obisko
valcev. Posledično tudi do
brotnikov in sponzorjev. V 
mali Loki pri Zidanem Mo
stu je tiho rasel in se razvi
jal Kreart. 

Tako da bo letošnji likov
no glasbeni Kreart (ki se za
čenja danes, v četrtek, ob 10. 
uri pred Trubarjevim hra
mom, za zamudnike pa ob 
»katerikoli uri« v Zidanem 
Mostu in okolici) trajal do 
nedelje, že šesti po vrsti. Or
ganizatorji, ki se očitno tru
dijo, da bi se tudi v malem 
kraju zgodilo kaj velikega, so 
znali pritegniti zveneča ime
na iz glasbenega in slikarskega 
sveta od blizu in daleč. 

Prvi dan šestega Krearta bo 
zaznamovan z odprtjem raz
stave likovnih del, ki so na
stala od julija 2002 dalje. No
coj (četrtek) ob 21. uri bodo 
v glasbeno literarnem veče

ru nastopili Bori Zupar 
Andrej Trobentar in Toi 
Pengov. Jutri pripravljajo 
čer, imenovan Projekt: 
sto (Gal Gjurin in IštvanU 
jan), v nedeljo bo nast( 
Igor Bezget Trio. Pa cela 
sta odličnih slikarjev, ilus 
torjev, geografov, publicis 
fotografov, filozofov in d 
kovalcev bo oblikovala 
Kreart Loka 2003. 

Pod Tartinijeirim plaščem 
Plesni teater Igen - Stu

dio za Ples Celje, ki ga vodi 
Igor Jelen, se v poletnih me
secih s svojo dejavnostjo 
vsako leti seli v Piran. Ta
ko tudi letos. 

Od minulega ponedeljka pa 
do sobote je v tem slikovi
tem obmorskem mestecu pet
najsta plesna kolonija v or
ganizaciji Plesnega teatra 
Igen, ki se je udeležujejo lju

bitelji plesne umetnosti v sta
rosti od 7 do 15 let iz vse Slo
venije. Letošnja, jubilejna 
plesna kolonija, se odvija na 
različnih lokacijah Pirana in 
v samem mestu, pod Tarti-
nijevim plaščem. Plesalci se 
pod strokovnim vodstvom 
Igorja Jelena in Eve Janko-
vič izpopolnjujejo v tehnikah 
sodobnega plesa in klasičnega 
baleta, jazza in plesnega gle

dališča. Zaključna produkci
ja z naslovom Razstava ple
snih kipov bo jutri, v petek, 
zvečer na Tartinijevem trgu. 

Sicer pa plesalci Plesnega 
teatra Igen - Studio za ples tudi 
čez poletje niso mirovali. 
Predstavljali so se v domačem 
Celju, Velenju, Mariboru in 
na festivalih po drugih sloven
skih mestih. Za novo sezono 
oživljajo plesno slikanico Ča

robna hiška, ki jo bodo pre-
mierno postavili sredi novem
bra v Pragi na akademiji za 
sodobni ples Isidora Duncan. 
Povabilo za nastop v Pragi je 
Celjanom poslala akademija 
po lanski nagradi za odlično 
predstavo Tri sestre. 

Z novo, 24. umetniško se
zono so v Studiu za ples Ce
lje začeli vpisovati tudi no
ve člane, ki jih bodo v raz
lične zvrsti plesne umetno
sti vodili najboljši plesni pe
dagogi. Življenje na tem dnu 

V nedeljo, 31. avgusta, ob 
21. uri bo na Glavnem trgu 
v Celju, na vrtu Siesta, pre-
mierna uprizoritev kopro-
dukcijskega video filma z 
naslovom At this bottom 
(Na tem dnu). V produkciji 
so sodelovali Makedonska 
radiotelevizija, Kultur Kon
takt Austria in Plesno gle
dališče Celje, ki ga vodi Ju
re Lukaščik. 

Avtorica videoarta je Ire-
ria Paskali, izvršni producent 
Evgenija Teodosijevska, ka
mero so držali v rokah De

jan Aceski, Irena Paskali in 
Serafim Serafimovski. Luč je 
oblikoval Zan Lekoski, zvok 
pa Emil Mijalkovič. 

Projekt je kratka doku
mentarna zgodba, ki govo
ri o tem, kako dve glavni re
ligiji,'muslimanska in pra
voslavna , živijo skupaj »na 
tem dnu«. Ta absurd, na ve
liko razširjen po celem Bal
kanu in okolici, postaja še 
večji, kadar so ljudje geo
grafsko determinirani, tam, 
kjer so se rodili, morajo ži
veti. Če boš ti spoštoval mojo 

vero, bom jaz tvojo, sporo
ča film. 

Film je ustvarjen za pred
stavitev na dokumentarnih 
festivalih in s svojo aktualno 
vsebino lahko osvesti tudi 
slovensko javnost. Pred pre
miero bodo zavrteli tri zelo 
uspešne video filme Irene Pa
skali iz preteklih let, ki so 
bili nagrajeni na festivalih: 
Nest (Gnezdo, leto 2000), 
One day - One life (En dan -
eno življenje, leto 2000) in 
Zvvischen (Na sredi, leto 
2001). 
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Štadion Glazija je šel v zgodovino leta 1981,22 let kasneje pa celjski nogometaši zapuščajo Skalno klet. Na petih domačih tekmah je bil vselej strelec Mitja Brulc. 

»Fantastični Pubiiicum, 
fantastični sodniicifc 

:MC Publikum s prvega padel na šesto mesto - Danes v Strumici, v nedeljo v Šmartnem ob Paki - Slovo od Skalne kleti 
Celjski nogometaši so kot zad-

ji doživeli prvenstveni poraz. V 
erbiju so jih ugnali Ajdovci, ki 
0 daleč najbolj učinkoviti. Spek-
ikularna predstava ni nikogar pu
lila ravnodušnega, v odprtem boju 
1 so bili gostje spretnejši in sreč-
qši. Sčasoma se bo pozabilo, da 
koprski sodnik Damir Skomi-

a gostitelje prikrajšal za enajst-
letrovko, v spominu pa bo tek
la ostala kot zadnja na Skalni 
Jeti pred selitvijo na Hudinjo. A 
ladion blizu sotočja Savinje in 
'ogla j ne, ki ga je prvi uporabljal 
lemški Athletik leta 1904, ne bo 
loživel usode Glazije. 
Na njem bodo še igrali tekme, 

iredvsem pa bo služil kot vadbiš-
ečlanskega in vseh ostalih moštev: 

Zaicieti štadion? 
Slovo (poraz) od Skalne kleti je 

\h v slogu odnosa, ki so ga imeli 
Subitelji nogometa do celjskega klu-

v 22 letih. V osemdesetih letih 
'Kladivar nastopal tudi v takratni 
rugi republiški ligi. Razočaranje 
o izgubi Glazije, ki je nekateri ni
čli niso preboleli, je bilo precejš-
je. Tudi sprejem Darka Klariča v 
3četku devetdesetih let je bil v Ce-
w hladen, obisk gledalcev pa sila 
'foblematičen. Porodil se je celo 
loiočen odpor do »ljubljanskega« 
"ublikuma. A ta je vztrajal. 
Pušnikova era je napovedala po-

Sem druge čase, Klarič je le krepil 
l̂otni kader, od predsednika do zad

njega cicibana, in ga celo razvejal 
fven kluba (Florjanič, Ambrožič, 
*^ot...). Člansko moštvo je postalo 
fhunsko, a trikrat mu je spodrsni-
°v finalu pokala in tudi zadnje pr-
'̂ nstvo je splavalo po Savinji. Po-

pa je prišel še veliki derbi s Pri-
^orjem. Publikum bi se lahko od-
fPil na vrhu, saj sledijo tekme s 
^'^artnim, Ljubljano in Domžala-

Dva tisoč gledalcev je pri vods-
^22:1 dvakrat zavzdihnilo pri za-
r̂avljenih priložnostih Mitje Brul-
nakar so Ajdovci Skalno klet za-

l̂i v črno. To so večkrat storili tudi 
l̂ d̂niki. Spomnite se Mitroviča, Vi-

îija, Kandareta, Kosa... Zdaj je svo

je dodal še Skomina, ki je »malega« 
Robnika pri izidu 2:3 kaznoval z ru
menim kartonom, potem ko je pa
del po prekršku Kalina. Sreče ni bi
lo, pa čeprav so zanjo naredili 
ogromno. Vedo, da se bo slej ko prej 
nasmehnila tudi njim. 

Fantastični 
Publilcum, 

fantastični sodniic 
»Tekma je bila res odlična. Ni

sem se nadejal zmage z dvema go
loma. Ob polčasu smo se dogovo
rili, da še bolj zagrizemo, saj je to 
edini izhod proti fantastičnemu 
Publikumu, ki igra res neverjetno, 
izjemno hitro. Moram čestitati ko
legu Pušniku, ki je ustvaril čudež 
iz te ekipe. Lahko jo vodi s pono
som. Glede sodnika pa takole: ka
kor so nam sodili doslej, je bil Sko
mina fantastičen,« je pripovedoval 
trener Primorja Ivan Matkovič, ki 
meni, da prekrška nad Dejanom 
Robnikom ni bilo. Mladi celjski 
napadalec, ki je dobil priložnost 
pred Kvasom, je bil togoten: «Bil 
je čisti >penal<. Žogo sem porinil na
prej, igralec Primorja mi je šel v 
noge, tako da tu ni potrebno prav 
nič filozofirati. Na žalost sodniki 
pogosto želijo biti glavni akterji tek
me, in to se je spet zgodilo!« 

Marijanu Pušniku počasi pote
ka štiriletna pogodba, konkretne po

nudbe za podaljšanje še ni dobil: 
»Čestitke gostom za zasluženo zma
go, ki smo jim jo omogočili pred
vsem mi z izredno slabo igro v dru
gem polčasu. Bili smo premalo ak
tivni. Sledile so velike napake vra
tarja, obrambne in vezne vrste. Tudi 
teka v konici napada je bilo pre
malo. Upam, da bodo fantje hitro 
pozabili ta poraz, kajti že danes se 

, morajo prikazati v povsem drugačni 
luči v Strumici. Šelige v vratih ne 
bom menjal. Doma je ostal Vršič, 
ki še čuti posledice poškodbe gla
ve, saj ga je žoga močno zadela. 
Koren kandidira za enajsterico proti 
Belasici.« Na zadnjem treningu v 
Celju sta se poškodovala še Mari
jan Budimir in Dejan Plastovski. 

Ob polčasu 2:7 
Publikum je bil dejansko fanta

stičen, vendar na prvi tekmi pred-
kroga pokala UEFA proti Belasici. 
Je objektivno možno, da Makedon
ci zmagajo s 5:0? »Mislim, da ne. V 
to ne verjamem. Zaupam vase in v 
ekipo. Podcenjevali jih ne bomo, 
saj po drugi strani vemo, da je v no
gometu možno vse. Makedonci ni
so tako slabi, kot bi kdo mislil po 
izidu prve tekme. Če jih ne bomo 
vzeli resno, si lahko stvari precej 
otežimo. Ne bomo se štedili, čeprav 
nas že v nedeljo čaka lokalni derbi 
v Šmartnem ob Paki,« je povedal ste
ber Publikuma Simon Sešlar. Ni ga 

motila toliko nedosojena enajstme
trovka kot kopica drobnih sodniš
kih napak pri dvobojih na sredini 
igrišča. V Strumici bodo pravico sku
šali deliti Maltežani. 

Belasica je v 2. krogu DP gostova
la pri Bregalnici in se z njo razšla 
brez golov, prvo veselje pa so »ken
guruji« doživeli v 3. krogu. Pred dva 
tisoč gledalci so ugnali Sileks s 4:0. 
Dva gola je dosegel Baldovaliev, po 
enega pa Salahovič in Eftimov. Opo
zorilo je prišlo pravočasno... 

Tomaiiču leži 
Dravograd 

šmarčani so na Koroškem slavi
li s 4:1 in se pomaknili na sedmo 
mesto razpredelnice. Domači 
obrambi je največ preglavic pov
zročil napadalec Alen Mujanovič, 
ki je s hat-trickom domala sam ug-
nal gostitelje. »Bil sem resnično raz
položen za dobro igro, to kažejo 
tudi trije moji zadetki. Prav tako 
je cela ekipa odigrala res dobro,« 
je dejal učinkoviti Mujanovič, ki 
je dosegel že 7 golov. 

Vijoličasti, ki so prvič zadeli v 
peti minuti, so nadzirali igro skozi 
celotno srečanje. Akcije domači
nov so bile preveč neizdelane in pre
lahek plen za Šmarčane. V 86. mi
nuti pa se je med strelce gostiteljev 
vpisal še Nedžad Alibabič, ki je za
del z roba kazenskega prostora in 
tako zapečatil usodo Korošcev. »Mi

slim, da smo res igrali odlično. Čas 
je že bil, da pokažemo igro, kakr
šno znamo,« je bil kratek Alibabič. 
Z igro svojih varovancev je bil zelo 
zadovoljen prevaljski trener Toni 
Tomažič: »Moji fantje so prikazali 
dobro igro. Vendar pa-nas že v ne
deljo čaka težko srečanje, saj igra
mo s Publikumom, ki igra najlepši 
nogomet v slovenski ligi. Seveda 
upamo, da se bodo Celjani vrnili 
iz Makedonije precej utrujeni, kar 
bi nam morebiti olajšalo delo.« 

MOJCA KNEZ 
DEAN ŠUSTER 

Foto: ALEKS ŠTERN 

Najboljši igralci 6. kroga: 
10 točk - Alen Mujanovič, 5 

- Nedžad Alibabič (oba Šmart
no), 3 - Mitja Brulc, 2 - Simon 
Sešlar (oba Publikum), 1 - Ma
tej Miljatovič (Šmartno). 

Izidi 6. kroga lige Simobil: 
CMC Publikum - Primorje 2:4 
(2:1); Brulc (20), Sešlar (33); 
Jankovič (15), Komac (53), Vo-
grič (58), Kalin (89), Dravograd 
- Šmartno 1:4 (1:2); Mujano
vič (5, 17, 59), Alibabič (86); 
Kline (45); Maribor Pivovarna 
Laško - Ljubljana 2:1, Mura -
Šport Line Koper 0:1, Gorica -
Domžale 3:0, KD Olimpija -
Kumho Drava 1:0. 

7. krog: Šmartno - CMC Pub
likum (nedelja, IZOO). 

Enajstmetrovka? Dejana Robnika je nekaznovano zrušil Peter Kalin. 

Št. 35 - 28. avgust 2003 
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»Imamo mlado, a zelo 
nadarjeno ekipoff 

Pogovor z novim trenerjem Hopsov Vojkom Herkslom 
Nemajhno presenečenje 

so kmalu po koncu lanske 
sezone pripravili na Polze
li, ko so objavili, da bo no
vi trener ekipe Vojko Herk-
sel, sicer znan slovenski ko
šarkarski strokovnjak, ki 
pa je bil zadnja leta selek
tor reprezentance Katarja. 
Pred tem je Herksel vodil 
številne slovenske klube, 
najvidnejše rezultate pa je 
imel z ljubljanskim Slova
nom. 

Novi trener je na Polzeli 
najprej opravil testiranje in 
selekcijo, nato pa skupaj z 
agilno upravo sestavil prak
tično povsem novo moštvo, 
v katerem je veliko število 
mladih, visokih igralcev, pred 
katerimi je še veliko dela. In 
zakaj po nekaj letih odsot
nosti iz Slovenije ravno Pol
zela? 

»Polzela je edini slovenski 
klub, ki ima dvorano in sta
novanja skupaj, in to lastniš
ka, tako da se z mladimi 
igralci zares lahko dela, brez 
obremenitev dvorane, kot pri 
drugih klubih. Iz Katarja sem 
odšel predvsem zato, ker ne 
želim biti devet mesecev brez 
dela. Z reprezentanco sem bil 
obremenjen le tri mesece. 
Menim, da sem za takšen na
čin dela še premlad, pa če
prav mi v tej državi ni niče
sar manjkalo. Tudi finančna 
plat je bila takšna, da bi si jo 
želela velika večina sloven
skih trenerjev. A menim, da 
lahko še nekaj naredim v ko
šarki in ocenil sem, da je Pol

zela lahko za takšen način de
la ravno pravšnja.« 

Sestavili ste povsem no
vo ekipo! 

Je zelo visoka, a neizkuše
na. Ostal nam je lanski orga
nizator igre Primož Skok, 
okrog njega pa smo sestavili 
večji del novo moštvo. Ne
katerih starejših igralcev ni
smo želeli zadrževati, saj so 
dobili dobre ponudbe, pa če
prav so imeli s klubom še po
godbe, na primer Jasmin Ča-
tovič in Elvis Kadič. Čaka nas 
sicer kar precej dela, vendar 
se tega niti sam niti igralci 
ne bojimo. Res je, da nam 
manjka izkušenj, a te bodo 
kaj kmalu začele prihajati. 
Ne primanjkuje pa nam vi
šine, volje in optimizma. 
Fantje so zelo ambiciozni. 

Kako ste zadovoljni z do
sedanjim delom na pripra
vah? 

Moram pohvaliti fante, ki 
zares delajo zelo dobro, ta
ko da nimamo nikakršnih te
žav. Tem fantom moramo da
ti dovolj moči, da bodo pre
ko tega dobivali tudi samo
zavest. Težava je v tem, da 
od teh igralcev še nihče ni 
»nosil igre« v članski konku
renci. Zato menim, da bo to 
na začetku velik minus, ki pa 
se bo kasneje v drugem delu 
spreobrnil v plus, prav zara
di mladosti in fizične moči. 

Na kakšen način ste začeU 
sodelovati s slovitim 
Benettonom? 

V ekipi že imamo tri mla
de igralce tega kluba, priča
kujemo še četrtega. Najmlajši 

šteje komaj 15 let. Gre za to, 
da imajo Italijani vsako leto 
večje število mladih igralcev, 
predvsem s prostora bivše Ju
goslavije, ki pa objektivno v 
njihovem moštvu še ne mo
rejo igrati. Zato jih, kot sa
mi pravijo, »parkirajo« za se
zono ali dve v kakšen drug 
klub. Zahvaljujoč posamez
nikom iz naše uprave smo do 
takšnega sodelovanja prišli 
na srečo prav mi. 

Se ne bojite, da bi ob slab
šem začetku sezone stvari 
na Polzeli zaškripale? 

Preden so me na Polzeli 
sprejeli, smo se o teh stva
reh temeljito pogovorili. Sam 
sem namreč zahteval potrpež
ljivost vsaj do konca leta. Do
bil sem zagotovila, da temu 
bo tako in upam, da so te be
sede bile izrečene iskreno. 

Še morda razmišljate o 
kakšni okrepitvi iz sloven
skega prostora? 

Ne. Kar imamo, pač ima
mo. Res je sicer, da je pri nas 
še dovolj prostih igralcev, ki 
pa imajo vsi po vrsti previ
soke zahteve za Polzelo. Klub
ski proračun, v katerem smo 
jasno določili, koliko lahko 
porabimo, je namreč v večji 
meri že porabljen, tako da 
je bolje dati obstoječemu ka
dru boljše pogoje in dobro 
delati, kot pa zapravljati de
nar. 

Kje naj bi bilo mesto Hop
sov v novi sezoni? 

Vsi si nekako želimo me
sta v sredini lestvice. Da bi 
lahko mirno delali, bo pre
cej odvisno od samega štar; 

Vojko Herksel med svojo azijsko avanturo. 

ta. V prvih treh krogih namreč 
igramo dvakrat doma in go
stujemo v Šentjurju. Če nam 
uspe dvakrat zmagati, bo na 
Polzeli mir in bomo lahko 
delali po programu, kakršne
ga smo začrtali. Tudi v pri
meru slabšega starta ne bo ka
tastrofe. Naj poudarim še en
krat: potrebujemo čas za pri

dobitev prepotrebnih izku
šenj, česar se enostavno ne 
da kupiti ali natrenirati. Kar 
se tiče nove sezone, sem op
timist, vzdušje v ekipi je do
bro. Skupaj z navijači bomo 
na Polzelo vrnili tisto vrhun
sko košarko, ki je v tem kra
ju že bila. 

JANEZ TERBOVC 

Številni 
podpisi 

Alpos Kemoplast je po( 
pisal pogodbi z nekdanjij 
reprezentantom Radoj 
Trifunovičem, 30-letnii 
Domžalčanom, ki lahK 
igra na več položajih 
moštvu, in z 20-letnim cet 
trom Seidom Hajričem \ 
BiH, ki je nazadnje igral u 
Češkem, lani pa ga je v Kc 
pru preskušal sedanji tr« 
ner Alposa Boris Zrinsk 
V Šentjurju sb se nato odn 
kli Fuadu Memčiču. Lai 
čani so ga nameravali pc 
soditi, končal pa je v Sf 
žani. V Treh lilijah imaji 
na preizkušnji centra 
manjo Jelesijeviča (2(̂  
cm), prej igralca Kopr^ 
Aleš Pipan pa si želi v SVQ 
jih vrstah tudi krilo Sa^ 
Dončiča. Prvi pogodbi d 
podpisali tudi v Zrečah. | 
Rogli sta prestopila dva 
riborčana, 27-letni brani 
lec Matjaž Želj, prei Ra' 
denska, in center Al 
vanovič (208 cm), ki SL . la 
ča s študija v ZDA. (JK) • 

Zvezda v 
Šentjurju 
v goste Alposu Kemo 

plastu bo jutri prišla beo 
grajska Crvena zvezda. Pri 
jateljska tekma se bo \ 
dvorani Hruševec začel; 
ob 19.30. Nasproti si bo 
sta stala Boris Zrinski ii 
Zmago Sagadin, stratega 
ki sta obeležila dve uspe 
šni obdobji celjske koša| 
ke. Zvezda je včeraj o(ii 
grala v Nazarjih prijatelj 
sko tekmo z Unionon 
OUmpijo, kjer je Sagadii 
spoznaval strategijo nek 
danjega pomočnika svoje 
ga nekdanjega pomočni 

p ' " 

Joli nima sreče 
Pariz: Teki na 800 metrov na atletskem SP so minili brez 

naše zvezdnice Jolande Čeplak. Dan pred kvalifikacijskim 
tekom se ji je vnela sluzna vrečka v predelu gležnja. To je 
tipična poškodba zaradi preobremenjenosti. Bolečine so 
hude, po nekaj dnevih terapije pa minejo in ne pustijo po
sledic. Po kratki selitvi na kliniko v Linz se je Jolanda vrnila 
v francosko prestolnico in se prijavila za tek na 1.500 me
trov. Namige mnogih, da še naj ne bi bila »očiščena« od 
nedovoljenih poživil, je odločno in užaljeno zavrnila, saj je 
bila v tej sezoni že nekajkrat uradno podvržena kontroli. 
(DŠ) 

Uspeh celjskih ribičev 
Zadar: Na 5. mednarodnem pokalu Nikole Repaniča na 

Kornatskih otokih je 2. mesto pripadlo Celjanu Bojanu Ša-
lamonu, čeprav mu je uspel celo največji ulov tekmovanja. 
10,5 kg težkega gofa je po polurnem boju le uspešno poteg
nil na čoln. Ulovil je še 3,5 kg težkega zobatca. Od 28 ude
ležencev jih je samo 7 zabeležilo ulov! Tekmo je izvedlo 
Športno ribiško društvo Zubatac, že osmič pa so se je udele
žili člani Športnega ribiškega društva za morski ribolov Ae-
ro Celje. Karel Polutnik, predsednik področnega združenja 
ribiških družin za celjsko regijo, je kot najstarejši udeleže
nec tekmovanja s svojimi 75 leti prejel tudi posebno priz
nanje. (ŽB) 

Zvezda je bila boljša 
Celje: Rokometaši Celja Pivovarne Laško so odigrali pri

jateljsko tekmo z beograjsko Crveno zvezdo. Aktualni dr
žavni prvaki na srečanju niso bili preveč razpoloženi, saj so 
jih gostje ugnali s 24:23. Za Pivovarje sta največ golov dose
gla Renato Vugrinec 8 in Edvard Kokšarov 6. Manjkala sta 
bolni Sergej Rutenka in poškodovani Klemen Štruc, zato je 
na preizkušnji Igor Angelovski, ki je z moštvom odpotoval 

na turnir v Doboj. Slabo je pripravljen, a ima veliko mož
nosti za podpis pogodbe. (MK) 

Z otoka na kopno 
Krk: Lenart Lampret, plavalec celjskega Marinesa Neptu

na, je na 93. maratonu iz Šila na otoku Krku v Crikvenico 
osvojil drugo mesto med kadeti, v skupnem seštevku pa se 
je uvrstil na deveto mesto. (MK) 

Ivezičevi varovanci dobro 
začeli 

Brazilija: Slovenska rokometna reprezentanca pod vods
tvom selektorja Slavka Iveziča je mladinsko svetovno pr
venstvo začela s prepričljivo zmago, saj je v prvem krogu 
skupine C premagala Kuvajt s 50:16. Osem golov je dosegel 
Dragan Gajič. (MK) 

Za konjeniški pokal 
Škofja vas: Konjeniški klub Celje bo v soboto in nedeljo 

organiziral tekmovanje v preskakovanju ovir. Prvi dan bo
do tekmovalci iz vse Slovenije z mlajšimi konji tekmovali 
na nižjih ovirah. Vrhunec dvodnevne prireditve bo v nede
ljo, ko bosta na sporedu tekmi za mladinski in članski po
kal. (JK) 

Umaknil se je trofejni trener 
Celje: Zelo uspešni trener kadetov Celja Pivovarne Laško 

in tudi slovenske reprezentance Matjaž Guček je odstopil z 
obeh položajev. Njegova odločitev ni presenetljiva, saj jo je 
že napovedoval: »Po tehtnem premisleku sem se odločil. 
Na določene stvari imamo različne poglede, obenem pa s 
športnim direktorjem celjskega kluba Slavkom Ivezičem 
ne želim več delati. Kljub dogovoru, da bo Vid Kavtičnik 
igral na kadetskem EP, sem ostal brez njega. Obstaja pa še 

kup drugih podobnih zgodbic. Opozarjal sem vodilne v klubu 
a do sprememb kljub obljubam ni prišlo.« (JK) 

Bučno na Ljubečni 
Ljubečna: Avto moto društvo Celje bo tudi letos orgj; 

zator ene od zadnjih tekem za državno prvenstvo v kartingi 
ter tekmovanja za pokal Slovenije in Hrvaške. Med favorit 
v šibkejših razredih bosta tudi mlada celjska tekmovale 
Sebastijan Skerbinšek in Žan Lajkovič. (JK) 

Gobec še štiri leta 
Celje: Kapetan nogometnega kluba CMC Publikum Se 

bastjan Gobec je podpisal štiriletno pogodbo. Pred kratkin 
je imel odlično ponudbo iz Ukrajine, a se vodstvo celjskeg 
kluba ni zedinilo glede odločitve, naposled pa je ostal rt 
Skalni kleti. Še vedno pa jo lahko zapusti do 31. avgusta 
(MK) 

Odlične Žalčanke 
Reka: Rokometašice Žalca so prepričljivo osvojile prvi 

mesto na turnirju. Premagale so hrvaške prvoligaše, Ses 
vete z 32:17, Zamet s 23:21 in Slavonijatrans z 31:23. Športu 
direktor Iztok Ščurek je zelo zadovoljen z učinkom ekip« 
»Novinke so se dobro ujele. Dekleta so odlično igrala] 
obrambi. V napadu sta se odlikovali obe krilni igralki T' 
na Randl in Dejana Stevanovič. Na zunanjih položajih j' 
precej uspevalo Agafonovi in Potočnikovi. Vratarka Maj« 
Grudnik je odlično opravila svoje delo, a se vseeno še do 
govarjamo z Mišo Marinček. V evropski konkurenci nafl 
bo zagotovo pomagala, morda pa tudi na domači sceni. ^ 
soboto odhajamo na turnir na Ptuj, svoje zmožnosti ^ 
bomo testirali na tekmah z najboljšimi hrvaškimi ekip^ 
mi. S ciprskim tekmecem v pokalu EHF še nismo im l̂ 
stikov. Povsem možno pa je, da bosta obe tekmi v ŽalC 
ali Larnaki.« (DŠ) 
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Medicinka s 
pištolo 

Erakova je prva Slovenka, ki je zmagala na mednarodnem tekmovanju v 
praktičnem streljanju 

Jožica Erak je začela 
(reljati s pištolo pred tre
ni leti. Pravi, da bolj kot 
,e po naključju - nekoč so 
ppovabili prijatelji na vaje. 
•port jo je pritegnil in se-
laj v praktičnem streljanju 
udi zelo uspešno tekmu-
j, 51-letna višja medicin
ka sestra zase pravi, da v 
jrčah kljub nasvetom ne-
taterih kolegov nikoli ni 
idela sovražnikov, le ko-
ie kartona in kovine. Ve-
ieli jo natančnost, ne pa na-
iilje. 
Da bi lahko razumeli nje-

10 navdušenje nad panogo, 
lasi jo moramo ogledati ma-
0 bolj od blizu. Praktično 
treljanje je najhitreje rasto-
2 strelska disciplina na s v e -
u. Je prikaz veščine upora-
le orožja večjih kalibrov na 
itrelskih progah. Tekmova-
ecnapolni pištolo, jo postavi 
ftok, nato pa jo na sodnikov 
rnak izvleče in začne hitro 
n natančno streljati po po-
tovljenih papirnatih in ko-
inskih tarčah. Za točke pa 
11 pomembno le natančno 

•B-jenje; strelec se mora po 
fcorišču naglo premikati in 
Boti streljati na tarče. Zato 
Bpor t dinamičen in atrak-

[Disciplina sicer v svetu ni 
'nova, nadaljuje Jožica Erak. 

lašnji obliki se je poja-
...i leta 1976, kje drugje kot 

v Ameriki. Takrat je nastala 
tudi Mednarodna konfedera
cija za praktično streljanje -
IPSC, ki je postavila še da
nes veljavna temeljna nače
la. Praktično streljanje se je 
pojavilo kot odgovor na ne
realno statične strelske dis
cipline. Razvijalo se je kot 
iPrikaz resničnih položajev, 
^l^aterih bi bila upravičena 
samoobrambna raba orožja. 
Vzadnjih letih pa se je razvi
la v veščo rabo orožja na pre
mišljeno, zahtevno zastavlje-
Jiih strelskih progah. Pištole 
^ samokresi morajo za po-
mu biti velikega kalibra, ' 
Nmanjši dovoljen je 9 mm. 
''Ornje omejitve ni, tako da 
'̂idimo tudi močne pištole 

^libva .45 ali v e č , vendar so 
'^kšne pištole pri nas - pred
vsem zaradi cene in odsuna -
fedke. 

Hitrost, moč, 
natančnost 

, Tekmovanje je sestavljeno 
šestih ali v e č prizorišč ozi-
°̂nia »štageov«, ki jih sesta-
organizator tekmovanja po 

^ ôji zamisli, potrdi pa jih 
druženje sodnikov. Prizoriš-
<̂ ki so lahko dolga, krat-

ali pa nekje vmes, pred-
'̂̂ vljajo različne izzive za 

^̂ •"elca. Dolge proge, deni-
ĤO- zahtevajo od strelca gi-
^nje, menjavo položajev in 

Erakova je v kratkem času že zbrala nekaj lovorik. 

taktično razmišljanje, krat
ke pa preverjajo njegovo na
tančnost in hitrost pri roko
vanju z orožjem. Ob priho
du na prizorišče sodnik raz
loži tekmovalcem posebno
sti proge in dodatne varnost
ne zahteve, nato pa tekmo
valec stopi na start, po sod
nikovih navodilih napolni 
orožje (razen na prizorišču 
nosijo celo tekmovanje praz
no) in se postavi v začetni po
ložaj, ki je lahko zelo razli
čen - od stanja ali sedenja za 
mizo, do ležanja v spalni vre
či. Po sodnikovem pisku se 
zabava začne. Konča se ob zad-
njem strelu, čemur sledi 
praznjenje orožja, štetje točk 
in vpisovanje časa. Količnik 
med doseženimi točkami in 
časom da rezultat proge, se
števek teh rezultatov pa konč
ni izid. 

Erakova je dosegla dobre
ga. Pred nekaj meseci je na
mreč kot prva Slovenka zma
gala na mednarodnem turnir
ju kot članica strelskega druš
tva Sveti Jurij iz Šentjurja. 
Bila je vzhičena, saj dolgim 

. treningom navkljub ni priča
kovala odličja v mednarod
ni konkurenci. Sicer je v Slo
veniji osvojila tudi pokalno 
prvenstvo. Tekmuje v nači
nu standard, ki je poleg na
čina production najbolj pri
ljubljen. Pri obeh načinih gre 
za standardne izvedenke pi
štol, razlike pa so le tehnič
ne. Obstajata še načina mo-
dified in open, torej prosta 
načina, kjer je na orožje do
voljeno obesiti razno šaro, ki 
ti pri streljanju pomaga - od 

znane rdeče pike, do uteži in 
kompenzatorjev odsuna. 
Razlika je le v tem, da ne sme 
orožje v načinu modified pre
segati okvirov določene škat
le. 

V načinu open tekmuje 
njen sin Martin, kateremu 
gre tudi prav dobro, vendar 
je poleg njega v Sloveniji le 
še en tekmovalec in je zato 
konkurenca zaenkrat zane
marljiva. Napovedano pa je, 
da bo open zaživel že pri
hodnje leto. Mednarodna 
tekma je bila v Cerkljah, kjer 
jo je pripravilo strelsko druš
tvo SKUM Mirna, eden glav
nih sponzorjev pa je bil tu
di naš najbolj plemenit po
litik. Tam je enaindvajset 
premišljeno zastavljenih 
prog v treh dneh odstrelja-
la odlično, saj je zadevala 
skoraj izključno alfe, ob
močja na tarči, ki štejejo 
največ. 

Od loica do 
Giocka 

Erakova se je strelstva lo
tila razmeroma pozno, saj 
je kot štiridesetletnica šele 
pred desetimi leti prijela pri 
tabornikih za lok, s katerim 
je tudi bila kar uspešna, po
tem pa se je pred tremi leti 
po naključju v celjskem klu
bu za orožno kulturo sreča
la z IPSC načinom streljanja, 
ki se ji je kmalu priljubilo. 
Omislila si je 9 mm pištolo 
Glock 34, s katero zanje us
pehe v standardnem načinu. 
Sedaj pravi, da ji je malo žal, 
da se ni odločila za pištolo 
višjega kalibra, recimo .40, 

saj je pri kalibrih nad 9mm 
točkovanje zaradi močnej
šega odsuna drugačno, viš
je. Pri streljanju jo je pri
tegnila predvsem natanč
nost, zadovoljstvo ob spoz
nanju, da lahko tarčo natanč
no zadeneš. 

Načelo praktičnega strelja
nja je DVC - diligentia, vis, 
celerita, oziroma natančnost, 
hitrost, moč in tega se Era
kova absolutno drži. Sama 
dodaja, da obstaja še eno po
membno načelo, načelo var
nosti. V IPSC namreč tekmo
valca, ki le za trenutek poza
bi na varnost, takoj diskvali
ficirajo. Sama premore do
volj koncentracije, da se ji 
kaj takšnega še ni zgodilo, a 
je bila priča že mnogim to
vrstnim prizorom. Neki tek
movalec, na primer, je pre
cej uspešno odstreljal celo 
progo, a ko je moral sodni
ku na cilju pokazati, da je pi
štola prazna, mu je cev ušla 
iz varnega kota, to je območja, 
v katerem je dovoljeno stre
ljati, ne da bi koga ogrožal. 
V trenutku je bil diskvalifi
ciran. Strogo, vendar pri ro
kovanju s strelnim orožjem 
nujno. 

Kot kontrast temu navaja 
neljube dogodke, ki jih je v 
svoji strelski karieri že doži
vela: »So ljudje, ki se z orož
jem srečujejo vsak dan, ne
kateri celo poklicno, pa z ne
varnim orožjem ne znajo rav
nati - marsikdaj je nezavaro
vano, ali pa ga čisto mimo
grede celo naperijo v člove
ka«. 

GREGOR STAMEJČIČ 

Jožica Erak v akciji. 

Štadion pod 
vprašajem 

Tehnični pregled je pokazal na po
manjkljivosti, ki jih bo do napoveda
ne otvoritvene tekme težko odpraviti 

Nov celjski nogometni 
štadion v parku Pod Golov
cem bi moral 9. septembra 
v vsem sijaju dočakati slo
vesno otvoritev z mednarod
no nogometno tekmo mla
dih nogometnih reprezen
tanc Slovenije in Francije. 
Zaradi pomanjkljivosti, ki 
so jih ugotovili med nedav
nim tehničnim pregledom, 
pa je načrtovana slovesnost 
pod velikim vprašajem. 
Prav tako je vprašljivo, če 
bodo lahko tekmo, napove
dano za 21.45, odigrali v Ce
lju. 

»Pomanjkljivosti niso tak
šne, da jih ob skrajnih na
porih vseh izvajalcev ne bi 
bilo mogoče odpraviti, to
da časa res zmanjkuje,« je 
povedal Aleksander Mila-
nez s celjske komunalne di
rekcije. 

Težav pa je več. Predvsem 
zamujajo z deli pri komunal
nih vodih in tako je 12 dni 
pred napovedano slavnostno 
otvoritvijo štadion še vedno 
brez vode, elektrike, toplo
vodnega priključka in tele
fonov. »Prav zaradi tega ni bilo 
mogoče opraviti potrebnih 
tlačnih preizkusov, ki so po
goj za uspešno opravljen teh
nični prevzem štadiona,« je 
povedal predsednik uprave 
izvajalca del, CM Celje, Mar
jan Vengust, ki je hkrati tu
di predsedjiik nogometnega 
kluba CMC Publikum. »Te
žave pa so tudi zato, ker ob
čina za celotno gradbišče, 
kjer raste tudi nova športna 
dvorana in kjer je pred krat
kim svoj center pričel gradi
ti tudi Mercator, očitno ni za
prosila za enotno gradbeno 
dovoljenje. Tako manjka 
gradbeno dovoljenje za zu

nanjo ureditev celotnega par
ka,« je povedal Vengust. To 
pa pomeni, da mora občina 
kot investitor urediti še šte
vilne dokumente, saj ti zgolj 
za štadion niso dovolj. Pred 
tekmo je treba zgraditi tudi 
začasno parkirišče in poskr
beti vsaj za začasno osvetli
tev prostora pred novim šta
dionom. 

Čeprav delavci delajo cele 
dneve in tudi ponoči, obsta
ja bojazen, da vseh ugotov
ljenih pomanjkljivosti do po
novnega tehničnega pregle
da, ki je napovedan za ko
nec prihodnjega tedna, ne bo 
mogoče odpraviti. Ali pač? 
Aleksander Milanez pravi, da 
je časa malo, a je zastavljeni 
rok še vedno mogoče ujeti. 

Prav danes bodo na štadio
nu pričeli postavljati štiri ve
like reflektorske stebre, na 
katerih bo 148 reflektorjev 
Razsvetljava bo omogočila tu
di igranje atraktivnih nočnih 
tekem. »Sredstva za osvetli
tev igralne površine nam je 
uspelo pridobiti z izjemnim 
posluhom in razumevanjem 
številnih sponzorjev, med nji
mi na prvem mestu Nogomet
ne zveze Slovenije in Banke 
Celje,« je povedal Marjan Ven
gust, ki kljub časovni zanki, 
v kateri so se znašli tik pred 
zaključkom del in napoveda
no otvoritveno tekmo, osta
ja previden optimist. 

Bomo 9. septembra na novi 
celjski travni ruši pod reflek
torji le videli mlade repre-
zentante Slovenije in Fran
cije ali pa se bodo ti morali 
spopasti v Velenju ali morda 
Novi Gorici? Odgovor bo ja
sen konec prihodnjega ted
na. 

BRANKO STAMEJČIČ 
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Policijsko pljuvanje 
po policistu 

Sočen policijski besedni zaklad: »Temu Jelenu je treba j . . . mater, ker je z... že tričetrt policije!« 
»Ti p... usrana policijska 

celjanska« je le eden izmed 
sočnih komentarjev, ki so 
jih na klepetalnicah intra
neta slovenske policije v za
četku avgusta pisali neka
teri zaposleni v policiji. Ža
ljivke so bile namenjene 
prometnemu policistu Mi
lanu Jelenu, splošno gleda
no zato, ker je pač - pošten. 
In ravno zaradi teh »neka
terih«, je, roko na srce, pad
la slaba luč na celotno celj
sko policijsko upravo. 

Torej, zakaj gre? Jelen je 
na celjski policijski postaji 
začel delati prvega marca le
tos. Sem so ga na njegovo že
ljo prestavili iz Kopra, kjer 
je (še prej pa v Mostah) v po
liciji služboval kar 28 let. 
Septembra naslednje leto ga 
čaka zaslužena 'penzija' in 
zadnje leto službovanja se je 
želel vrniti v domač kraj. Ško
da le, da ga bodo ravno na 
zadnje leto dela vezali naj
slabši spomini. Čeprav je vse
ga vajen, pravi. Tudi posku
sov podkupovanja in ponu
janja raznoraznih uslug, če 
bi kdaj pa kdaj kaj spregle
dal. 

»Še preden sem začel de
lati v Celju, so o meni kroži
le razne govorice,« razlaga 

Milan Jelen. Češ da se pož
vižga na to, če ustavi kakšnega 
sorodnika, znanca aU prija
telja policistov iz iste enote 
in mu kazen predpiše kljub 
temu, da bi jim zaradi nji
hovih vez in poznanstva lah
ko pogledal skozi prste. Jav
na skrivnost je namreč, da po
licisti prekrške svojim znan
cem pogostokrat spregleda
jo. To tako ali tako že vsi ve
mo. Veseli smo tudi, če to tu 
in tam na lep pogled storijo 
še nam.... 

»Raje grem prosit kruh so
sedu, kot pa da bi sprejel pod
kupnino,« pravi Jelen, ki je 
po vsej logiki pošten. Vendar 
so njegovo poštenost dobe
sedno popljuvali njegovi so
delavci. Tisti, ki morajo po 
črki zakona v zakon sami naj
bolj verjeti. Policisti. Samo 
ti, in še to redki, imajo na
mreč dostop do omenjenih 
klepetalnic. 

Kakorkoli že. Jelen je bil 
tistim »nekaterim«, ki so se 
tega neuradnega pravila ze
lo oklepali, trn v peti. »Za 
grožnje in žalitve na klepe-
talnici sploh nisem vedel, do
kler me nadrejeni s tem niso 
seznanili in mi povedali, da 
gre zame. Nekatere izseke naj 
bi posamezniki celo nalepi

li na stene celjske policijske 
uprave,« pravi Jelen, ki od
krito priznava, da kaj takšne
ga ni pričakoval. 

Sočne izjave so iz klepe-
talnice po posredovanju 
vodstva celjske policije ta
koj odstranili. Jelen pa je dal 
ustno ovadbo oziroma pred
log za pregon tistih, ki so na 
klepetalnici kazali svoj bo
gat besedni zaklad. Gre za 
kaznivo dejanje ogrožanja in 
razžalitve. Seveda so vsi po-
gumneži zadevo komentirali 
anonimno, kaj kmalu pa se 
utegne zgoditi, da bodo raz
kriti . 

»Vodstvo celjske policije je 
samoiniciativno in takoj 
odreagiralo. Še vedno pa s po
močjo tehnike, ki to omogo
ča, preiskujemo kdo je to pisal 
in iz katerega računalnika je 
prišel kakšen komentar,« pra
vi načelnik Urada uniformi
rane policije PU Celje Bojan 
Vrečic, ki je ogorčen nad izra
žanjem nekaterih policistov. 
Iz izpiskov klepetalnice, ki 
smo jih po naključju dobili 
v roke, je razvidno, da so se 
v »lov na jelena« vključili tu
di posamezniki iz drugih po
licijskih uprav. 

Policijske veze 
Jelenu poskusi voznikov, 

da bi jim spregledal prekr
šek, niso tuji. Pred časom je 
na Mariborski cesti v Celju 
ustavil voznika in mu zaradi 
prevelike vsebnosti alkoho
la začasno vzel vozniško do
voljenje in mu prepovedal 
nadaljnjo vožnjo. Sopotnica 
naj bi med postopkom ime
la nekega policista na tele
fonski liniji In Jelenu pove
dala, »da mu (X.Y.) naroča, 
naj počaka s postopkom, ker 
pride sem«. In res. Policist 

Milan Jelen brez dlake na jeziku pravi, da je konec 
marca na policijski postaji opravljal pogovor s stranko, 
nakar je iz govorilnice slišal vpitje občana, ki je bil v 
postopku pri drugem policistu: »Kaj se je dogajalo, ne 
vem. Vem pa, da nekaj ni bilo, kot bi moralo biti.« Vrečic 
nam je povedal, da so primer takoj preverili. Policista so 
ovadili zaradi kaznivega dejanja kršitve človeškega do
stojanstva in proti njemu uvedli disciplinski postopek. 
Na naš predlog je generalni direktor slovenske policije 
izdal sklep, s katerim smo temu policistu odvzeli pravi
co izvajanja policijskih pooblastil, kar je redek primer. 
Ker smo kasneje ugotovili še zlorabo bolniškega stale-
ža, smo z njim prekinili tudi delavno razmerje.« 

Milan Jelen, policist že 28 let. Vrečic zanj ne najde slabe besede. Pravi, da je pošten in delaven. So se 
potem anonimneži spravili nanj zaradi njegove poštenosti? 

Bogat policijski besedni zaklad, ki so si ga »posvečeni« lahko ogledali na klepetalnicah policijskega 
intraneta. 

je dejansko prišel na kraj do
godka, a ni poskušal ničesar, 
saj je Jelen postopek že kon

čal. Zadevo so kasneje pre
verili tudi nadrejeni, čeprav 
jim Jelen o tem ni povedal 
ničesar, in ugotovili, da je rav
nal korektno in pravilno. »Te
lefonski klic je takrat resnič
no bil, vendar ni bilo sledi o 
kakšnem kaznivem dejanju 
nezakonitega posredovanja,« 
pravi Vrečic. Toda Jelen zna 
povedati, da to ni edini pri
mer takšnega poskusa. 

Neuradno smo že pred ča
som izvedeli, da naj bi nek 
policist (v civilu) v Celju pri
tisnil na plin in krepko pre
vozil dovoljeno hitrost. Pa
trulja, ki ga je ustavila, mu 
kazni menda ni predpisala. 
Vrečic si ne zatiska oči: »Me
nim, da so tovrstni pojavi 
izražanja prošenj oziroma 
zahtev po neukrepanju med 
policisti ob kršitvah cestno-
prometnih pravil prisotni tudi 
na našem območju, vendar 
ne v večjem številu,« in do
daja, da: »..o primerih, ko 
drugi policist od policista 
zahteva, da leta ne ukrepa 
zoper njega, znance ali so
rodnike, je slednji dolžan o 
tem seznaniti nadrejene. Go-

J 
vorimo torej o možnosti I 
ženske ovadbe nezakonitej 
posredovanja.« j 

Jelen, razočaran nad d 
gajanjem, pravi, da gre kljij 
vsemu z veseljem v služt 
»Še vedno rad opravljam f 
licijsko delo. Drugega 
znam. Če ima kdo kark( 
proti meni, naj mi to po 
v obraz. Ravno zato bi P 
izvedel, s kom imam opra 
ka in kdo so ti anonimn 
ži.« 

In kaj se bo zgodilo s tî  
mi, ki so to pisali, če jih 1" 
do v svojih vrstah razkriiik 
li policisti? »Sledil bo dis* 
plinski postopek ali pa tu 
najostrejši ukrep, prenehan 
delovnega razmerja,« nav 
ja Vrečic. 

Če smo ob koncu še ma 
ironični, obstaja nasvet, k 
ko bi preiskovalci lažje ug 
tovili, s katerega računal' 
ka so policisti pošiljali so 
ne komentarje. Na tistih, 
imajo ekrane ob strani sp' 
skane, ker so poskušali ob' 
čati strani... 

SIMONA ŠOLlNl 
Foto: GREGOR KA^ 

Pobesnela 
domišljija v modrem 

• »Prometna je npr. letos dobila biserček, ki ga pozna že 
tako ali tako cela Slovenija. Najprej je j . . . . Ljubljančane, 
fiotem Primorce, zdaj pa dela sranje še po Celjskem. Naj
večja slast mu je kaznovati sodelavce, potem pa je še po
nosen. Pa eno leto ima še do penzije.« 
• »Dej povej, kdo je ta celjski biser. Da mu zj... pamet še 
pred penzijo.« 
• »Pa kdo je ta pedr jelenov policajski?? Pa dej mal več 
povejte o tej gnidi, dajte njegovo sliko gor, da mu razf... 
smrdljivo staro rit. Vsaj osebni opis dejte. Kako mu je 
ime?? A ma ženo, otroke? Pa dejte bit bolj konkretni, da 
bomo vsi vedeli, kdo je. Pa bo ja kdo to rit v precep vzel. 
Ma take je treba j . . . v nulo.« 
• »PU Celje odpira nov klub ljubiteljev jelenov. Vsak nov 
pridruženi član dobi srnin golaž (jelenovega ne, ker ga še 
nismo ujeli). Pogoj je samo, da si antijelen, torej človek.« 
• »Fantje, brez panike, če povoziš jelena na cesti, vrli po
licisti spravijo to na UZ (uradni zaznamek). Primerne lo
kacije so na stranskih cestah, kjer se lahko zadovoljiš z 
milostnim strelom.« 
• »Povoziš in odpelješ dalje, sploh ga ni treba iskat, naj 
crkne žvau sama od sebe. Škoda metka, pa še opravičit ga 
je treba.« 

Načelnik Urada uniformirane policije PU Celje Bojan Vrečic: »Sam osebno 
in tudi večina starešin in policistov smo zgroženi nad vsebino komentar
jev in obsojamo takšen način komuniciranja, ki je pod vsako ravnijo!« 
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POGLEJMO V PRIHODNOST 
šifra 

»SAMOTA 
UBIJAif 

operacija, po kateri spra-
ijete, bo uspešna in bo 
ifeinenila kvaliteto vaše-
I Življenja na bolje. Zato 
odločitvijo nikar ne od
dajte. Glede nespečnosti, 
vas tare, pa bi bilo bolj-
, če bi namesto tablet poi-

kakšno drugo rešitev. 
32niislite o možnosti, da 
iremenite položaj poste-
e. 
V službi za sedaj večjih 
ijememb ne bo. Kot ka-

boste dočakali upoko-
lev. Pa tudi trendi v med-
ibojnih odnosih se kaže-
pozitivno. Tudi v prihod-
eiie bo zapletov med va-
i in vašimi nadrejenimi. 
Kmetija bo ostala v vaši 
sti tudi v prihodnje. Gle-
ano zelo dolgoročno, je 
opolnoma možno, da bo 
asneje kmetijo prevzel 
io od vaših vnukov. 
Na vaši nadaljnji poti pa 
)še možna manjša prese-
ečenja. Sami ne boste os
li. Svoje prihodnje življe-
jeboste delili še z nekom, 
ožno je celo, da se boste 
eselili. 
Razmislite o tem, da ne 
oste po nepotrebnem ok-
ivali, ko boste postavlje-
ipred odločitev. Gospod, 
0 katerem sprašujete, je 
;s zelo sramežljiv, zato 
am svetujem, da razmisli-
;o kakšni drugačni reši-
1 Uberite drugačen pri-
lop. 

Šifra »META 
67« 

Večjih težav na področ-
a zdravja mi ne kaže. Tu-
iv prihodnje posebnosti 
ebo. Opozorila pa bi vas 
a možnost občasnih manj-

Na komercialni številki 
fm dosegljiva vsak delov-
idan od ponedeljka do so-
ote med 9. in 11.30 in med 

in 24. uro. Nikar pa me 
kličite ob nedeljah, ker 
t̂akrat zame dan počitka. 

šib težav, ki pa se kažejo 
kot posledica dela, ki ga 
opravljate. 

V sedanji službi večjih 
sprememb na bolje vsaj še 
nekaj časa ni pričakovati. 
Svetujem vam, da resno 
razmislite o možnosti me
njave službe. Kot kaže, raz
mišljate tudi o nadaljnjem 
izobraževanju. 

Otroka sta drug drugemu 
pravo nasprotje. Deček je 
čustveno občutljiv in ne 
prenaša vsiljene avtoritete. 
Zaradi tega se lahko pri 
njemu pojavi manjši odpor, 
ki se bo odražal pri učenju 
in manjših težavah v šoli. 
Poledica tega so lahko 
manjše zdravstvene težave 
psihosomatske narave. 

Deklica je bolj odločna 
in prizemljena. Večjih te
žav z njo v prihodnje ne bo. 
Lahko pa se pojavijo teža
ve zaradi pretirane zaskrb
ljenosti zaradi bratca. 

Šifra »OVEN 
1963« 

Vaš problem je malce za
pleten. V primeru, da za
res želite, da se zadeva z 
vašo invalidnostjo razreši 
pozitivno, vam svetujem, 
da se natančno pozanima
te, kako in kaj. 

Predvsem boste morali 
pridobiti še dodatna mne
nja in potrdila. Postopek se 
bo zavlekel in lahko se ce
lo zgodi, da bo prva odlo^ 
čitev komisije za vas nega
tivna. Vendar pa to ne po
meni, da se morate s tem 
sprijazniti in se preprosto 
vdati v usodo. 

Posvetujte se s svojim 
zdravnikom in poiščite pot 
za pozitivno rešitev. 

Večjih sprememb v služ
bi za sedaj ne bo. Pa tudi 
vaše finančno stanje bo še 
nekaj časa ostalo takšno kot 
je sedaj. Sprašujete tudi, če 
se bo vaše življenje v pri
hodnosti spremenilo na bo
lje... Samo po sebi se ne bo 
zgodilo nič, zato vam sve
tujem da tudi sami razmi
slite o tem, kako ga izbolj
šati. Za začetek: začnite raz
mišljati bolj optimistično. 

Šifra 
»CHICO« 

Draga gospa, žal vas mo
ram razočarati . Na vaša 
vprašanja vam nikakor ne 
morem odgovoriti na način, 
kot to pričakujete vi. Žal 
nisem detektivska agenci
ja in se s takimi zadevami 
tudi v prihodnje ne mislim 
ukvarjati. 

Res je, da vam partner 
vedno znova uspe vzbuditi 
občutek slabe vesti. Res pa 
je tudi, da mu to dopušča
te. V prihodnjem vam sve
tujem več samozavesti in 
predvsem več odločnosti. 
Svoja razmišljanja raje us
merite v prijetnejše stvari 
in nikar ne iščite prikritih 
motivov in prikritih spletk. 
Svetujem vam tudi, da pre
štejete do deset in nazaj, 
preden se odzovete. Pa še 
to: pravijo, da tisto, česar 
ne vemo, ne boli. Razmi
slite o tem! 

Prihodnji trend v odno
su z vašim partnerjem bo 
odvisen predvsem od vas. 
Četudi sta skupaj že vrsto 
let, sta po naravi zelo raz
lična. Partner vas ima rad 
in ne morem vam potrditi 
vaših sumničenj. Res pa je, 
da je veliko bolj živahen kot 
vi in da rad koketira. 

Za svoje dobro počutje 
potrebuje občudovanje in 
laskanje. Kaj boste storili 
v prihodnje, se morate od
ločiti vi sami. Svetujem 
vam, da partnerju zaupate 
svoje strahove, vendar na 
miren način. Pot, ki jo ubi
rate sedaj, vam ne bo pri
nesla želene rešitve. Na tak 
način se bo prepad med va
ma le še poglobil. Razmi
slite o tem. 

Šifra 
»SONČNICA 

83€f 
Malo sem obrnila vrstni 

red vprašanj, ki ste jih po
stavili. Začniva s študijem. 
Do mesec oktobra lahko us
pešno opravite oba izpita. 
Samo malo volje in disci
pline, pa bo uspeh zagotov
ljen. Opozorila pa bi vas, 
da morate v zvezi z izpiti 
urediti še neko administra
tivno zadevo. Bodite pozor
ni tudi na rok prijave, da 
ne bo nepotrebnih težav. Na 
vprašanje, ali naj se po 
končanem študiju zaposli
te, ali naj s študijem nada
ljujete, vam ne morem od
govoriti. Odločitev o tem 
morate sprejeti sami. Do 
takrat je še dovolj časa in 
se bo še marsikaj spreme
ni lo. 

Veza, po kateri sprašuje
te, je težavna in v njej ni 
prave iskrenosti, isfeiskre-
nost je pravzaprav oboje
stranska. Tako z vaše, kot 
tudi s fantove strani. Poglej
te globoko vase in se vpra
šajte, zakaj pravzaprav to 
dopuščate. Tarot vas opo
zarja, da tudi do sebe niste 
iskreni. Bolj kot za resnič
na in iskrena čustva, gre v 
tej zadevi za igro vašega 
ega. Fantu pa tudi odgovar
ja občasno razmerje z mlaj-

Piše: METKA 
OBRUL - ZOYA 

šo partnerko. Prihodnosti 
v tej vezi ni in je ne bo. Sve
tujem vam, da odločno po
tegnete črto in izstopite iz 
tega začaranega kroga. Za 
sedaj bi bilo najbolje, da 
se intenzivno posvetite štu-
diju. 

V prihodnosti boste us
tvarili novo, čvrsto in traj
no čustveno vezo. Svojega 
prihodnjega partnerja še ne 
poznate. 

Šifra 
»UPAIVJE-

LJUBEZEN« 
Sprašujete, kaj bo v pri

hodnje z vašo službo, ni
ste pa ničesar napisali o 
tem, kako je sedaj. Zato 
vam na to vprašanje ne bom 
odgovorila. Očitno ste ze
lo hiteli, ko ste pisali vpra
šanja za rubriko. Fant, po 
katerem sprašujete, je uža
ljen in prizadet. Sicer pa 
tudi vi sami ne veste, kaj 
bi pravzaprav radi. Muči
jo vas dvomi in neodloč
nost. V odnosih do drugih 
ste izjemno posesivni in tr
masti . Vztrajate pri svo
jem, tudi kadar se zaveda
te, da nimate prav. Pogo
vorite se s fantom, vendar 
pa mu le dovolite, da tudi 
on pove svoje stališče. Ve
za, ki vas zanima, še ni či
sto izgubljena, vendar pa 
ponoven začetek ne bo po
tekal v skladu z vašimi pri
čakovanji. 

Šifra 
»PLANIIVCA« 

Zanima vas kar nekaj 
stvari, vendar pa niste po
stavili natančnih vprašanj. 
Pokoj boste dočakali. Za 
sedaj v zvezi s tem ne vi
dim kakšnih posebnih te
žav. Hčerka bo končala 
srednjo šolo. Brez težav si
cer ne bo šlo, vendar bo 
končala. Sin za sedaj še ne 
razmišlja o poroki. Nika
mor se mu ne mudi. Napi
sali ste tudi, da vas pred
vsem zanima vaš mož. Ni
ste pa napisali, kaj vas prav
zaprav zanima v zvezi z 
njim. Vaše pismo je precej 
zmedeno in nedorečeno. Za 
sedaj bi bilo to vse. Če pa 
imate še kakšna vprašanja, 
me lahko tudi pokličete na 
mojo komercialno števil
ko, ki je objavljena spodaj. 

DOBRO JE VEDETI 
Novosti 

Stanovanjskega 
zakona 

Oktobra bo začel veljati 
nov stanovanjski zakon, ki 
vsebuje številne novosti. 
Vsebinsko sledi usmeritvam 
Nacionalnega stanovanj
skega programa. V nasled
njih številkah Novega ted
nika bomo predstavili ne
katere novosti in spremem
be, zlasti tiste, ki so najpo
membnejše za stanovalce. 

Stanovanjski zakon iz leta 
1991 je dal podlago za uki
nitev družbene lastnine na 
stanovanjskem področju in 
za prehod s pravne ureditve 
stanovanjske pravice na na
jemna razmerja, predvsem pa 
je omogočil proces lastninje
nja in privatizacije stanovanj 
in stanovanjskih hiš v druž
beni lastnini. Tako imenova
ni Jazbinškov zakon je doži
vel kar nekaj sprememb, pa 
tudi razveljavitve s strani Us
tavnega sodišča Republike 
Slovenije. Zlasti slednje od
ločbe so posegle v področje 
najemnin in v razmerja med 
lastniki in najemniki dena-
cionaliziranih stanovanj. 

V novi stanovanjski zakon 
so zato vgrajene številne no
vosti, s katerimi naj bi ob 
ohranjanju sistemskih načel 
dosedanjega stanovanjskega 
zakona olajšali in racionali
zirali upravljanje v večstano-
vanjskih hišah, podprli inte
res lastnikov za oddajo pro
stih stanovanjskih površin v 
najem in dali Stanovanjske
mu skladu Republike Slove
nije ih občinskim stanovanj
skim skladom zakonske pod
lage za uresničevanje Nacio
nalnega stanovanjskega pro
grama in občinskih stano
vanjskih programov. 

Novi zakon naj bi tudi za
gotovil dodatne materialne 
spodbude za dogovarjanje 
med lastniki denacionalizi-
ranih stanovanj in prejšnji
mi imetniki stanovanjske 
pravice o »nadomestni priva
tizaciji« in utrdil vlogo sta
novanjske inšpekcije ter ra
cionaliziral inšpekcijske po
stopke na tem področju. 

Poglavitne 
rešitve novega 

zakona 
Novi stanovanjski zakon 

med drugim določa: vrste 
stanovanjskih stavb, pogoje 
za vzdrževanje stanovanjskih 
stavb, lastninskopravna raz
merja v večstanovanjskih 
stavbah in upravljanje, sta
novanjska najemna razmer
ja, enoten način določanja vi
šine neprofitnih najemnin, 
subvencioniranje najemnin, 
pravice najemnikov v dena-
cionaliziranih stanovanjih v 
zvezi z nadomestnim odku
pom, pomoč pri pridobitvi 
in uporabi stanovanja, grad
njo in prodajo novih stano
vanj, varstvo kupca pri pro
daji novih stanovanj, pristoj
nosti in naloge občin in dr
žave na stanovanjskem po
dročju, stanovanjsko zborni

co, državni stanovanjski svet, 
svet za varstvo pravic najem
nikov, kataster stavb in regi
stre ter inšpekcijsko nadzors
tvo. 

Vrste 
stanovanjskih 

stavb 
Zakon deli stanovanjske 

stavbe glede na število sta
novanjskih enot in način 
rabe na: enostanovanjske, 
ki so samostojno stoječe 
enodruž inske hiše, vile, 
atrijske hiše; na dvo- in več-
stanovanjske stavbe, kot so 
predvsem bloki, stolpnice, 
hiše z dvema ali več stano
vanji; in na stavbe za po
sebne namene, ki so name
njene bivanju študentov, di
jakov, upokojencev, različ
nih terapevtskih skupin , 
brezdomcev, izvajanju so-
cialnovarstvenih progra
mov, ki vključujejo biva
nje, ter začasnemu reševa
nju stanovanjskih proble
mov socialno ogroženih 
oseb. Z uvrstitvijo teh 
zgradb med stanovanjske 
stavbe bo tudi za njihovo 
gradnjo veljala nižja 8,5-
odstotna stopnja davka na 
dodano vrednost. 

Zakon ureja tudi status ne-
stanovanjskih posameznih 
delov večstanovanjske stav
be, ki so v etažni lastnini in 
niso stanovanja, kot so po
slovni in drugi prostori, ki 
niso namenjeni za trajno bi
vanje. Pri skupnih delih več
stanovanjske stavbe zakon lo
čuje med tistimi, ki so v so
lastnini vseh etažnih lastni-' 
kov (skupni deli), in tisti
mi, ki so v solastnini le ne
katerih etažnih lastnikov (po
sebni skupni deli). Za skupne 
dele večstanovanjske stavbe 
se štejejo zlasti skupni pro
stori, skupni gradbeni ele
menti in skupne inštalacije, 
naprave in oprema večstano
vanjske stavbe. Nova uredi
tev vnaša kot novost oprede
litev posebnih skupnih delov 
večstanovanjske hiše, spre
minja pa tudi poimenovanje 
posameznih skupin skupnih 
delov. Ti novosti v vsebino 
stanovanjskih razmerij ne po
segata, z njima pa se uvajata 
zakonska opredelitev inštitu
ta posebnega skupnega dela, 
ki se je v praksi sicer že obli
koval, ter večja preglednost 
in razumljivost klasifikacije 
skupnih delov. Bistveno pri 
tem pa je, da se morajo o do
ločitvi skupnega dela kot 
posebnega skupnega dela 
sporazumeti vsi etažni last
niki in to opredeliti v pogodbi 
o medsebojnih razmerjih. 
Stroški, ki nastanejo pri upo
rabi tako določenega poseb
nega skupnega dela, breme
nijo seveda samo tiste etaž
ne lastnike, v katerih solasti 
je. 

Nadaljevanje prihodnjič 
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Benetke letos 
slavijo obletnico 

Najstarejši filmski festival na svetu je star 60 let 
Festival, ki poteka od 27. 

avgusta do 6. septembra, je 
rekorden: nikoli še niso pre
jeli toliko ponudb. Vsega 
skupaj bodo prikazali 143 
filmov, od tega 86 celove
černih. Za največjo nagra
do, zlatega leva, se bo po
tegovalo dvajset filmov, fe
stival pa se je odprl z naj
novejšim izdelkom Woody-
ja Allena, Anything else. 

Beneški filmski festival se 
je začel leta 1932 v okviru Be
neškega bienala. Prva leta so 
še podeljevali zelo raznolike 
nagrade (»najbolj izviren film« 
prvega festivala je bil Doktor 
Jekyll in gospod Hyde, »naj
bolj zabaven« pa Svoboda je 
naša). Zlatega leva so začeli 
podeljevati leta 1960. Sloven
ci smo bili kot del Jugoslavi
je najbližje nagradam 1981 na 
račun Emirja Kusturice [Se spo
minjaš Dolly Bell?), res pa je 
tudi to, da sta Milka in Metod 
Badjura dobila nagrado med 

dokumentarci - za Božidarja 
Jakca. In seveda, tu je še sa
mostojna zgodba o domačem 
neuspehu in beneškem uspe
hu za Jana Cvitkoviča in nje
gov film Kruh in mleko. 

Letos Slovenija ne sodeluje 
(čeprav je bila menda tja po
vabljena koprodukcija Kako 
sem ubil svetnika? Teone Stru-
gar Mitevske), kar motorja fe
stivala seveda ne bo ustavilo: 
gostili bodo goste z vsega sve
ta. Najbolj zanimiv je spisek 
filmov, ki jih bodo Benetke za
vrtele premierno. MehičanAfe-
jandro Gonzales Innaritu, či
gar krvavo odisejado Pasja lju
bezen smo gledali tudi pri nas, 
je »najel« Američane Seana 
Penna, Benicia del Tora in 
Naomi Watts, da igrajo v 21 
games. Michael Winterbot-
tom, ki snema filme hitreje, 
kot bi pomival posodo, bo pri
kazal najnovejši film Code 46; 
Takeshi Kitano, veliki gang-
ster in poet japonskega filma, 
bo pokazal svojega Zatoichi-
ja. Svoj najnovejši izdelek sta 
po dolgem času dokončala tudi 
»črna« brata Coen: v Intolerab-
le Cruelty bomo lahko videli 
Georgea Clooneyja, Catherine 
Zeta-Jones, Billyja Boba 
Thomtona in Geoffreyja Rus-
ha. Tudi Ridley Scott se ponov
no pojavlja, tokrat s filmom 
Matchstick man; Robert Rodri-
guez pa se je potegnil iz otroš
kih Bondovskih vod [Mali vo
huni) in posnel Once upon a 
time in Mexico z Antoniem 
Banderasom, Johnyjem Dep-

pom in VJillemom Dafoem. 
(Kopija Desperadal) Omeni
mo še Bruna Dumonta, čigar 
Človečnost se je predvajala tu
di v Sloveniji, z najnovejšim 
filmom 29 palm, pa Srdjana 
Karanoviča z Loving glances, 
pa Cristopherja Hamptona 
Imagining Argentina, v kate
rem igrata (ponovno) Antonio 
Banderas ter Emma Thomp
son... Benetke so zanesljiv 
znak, da sezona popkoma mi
neva in da bo (filmsko) zadi
šalo še po čem drugem. 

V žiriji, ki bo izbirala zma
govalca, se nahajajo - kot 
predsednik - Italijan Mario 
Monicelli, ki je že prejel zla
tega leva za film Velika voj
na, kasneje pa še za življenj
sko delo. OstaU člani žirije: 
igralec Stefano Accorsi, direk
tor fotografije Michael Ball-
haus, režiserka Ann Hui, re
žiser in scenarist Pierre Joli-

Woody Atlen je odprl letošnji 60 . 
beneški filmski festival s svojim 

zadnjim filmom Anything else. 

vet, producent Monty Mont-
gomery ter igralka Assump-
ta Sema. Nekaj zmagovalcev 
vendarle poznamo: Dino de 
Laurentis in Omar Sharif bo
sta letos prejela zlata leva za 
življenjsko delo. 

PETER ZUPANC 

Mehičan Alejandro Gonzales Innaritu, čigar krvavo odisejado Pasja lju
bezen smo gledali tudi pri nas, z najetimi Američani Seanom Pennom, 

Beniciom del Toreom in Naomi VVatts stavi na film 21 games. 

Michael VVinterbottom, na zimski 
sliki med snemanjem filma The Claim, 
tekmuje s celovečercem Code 46 . 

Feminizem in negotovost 
Ko je njegov Billy Elliott 

odplesal svoje, se je Step-
hen Daldry lotil usode 
žensk. Feminizem, življe
nje v klišejih, pristna čus
tvenost, lebdenje nad že
leznimi zakoni človeških 
življenj, osvobojenost, pa 
pisateljska vprašanja: ko
liko je izmišljanje oseb po
skus osmišljanja sebe, kje 
se konča domišljija in zač
ne resničnost, kje se zač
ne norost in koliko je ta 
stvar predsodkov. Oskar-
jevec po romanu Micha-
lea Chabona. 

Vsebina: Tri ženske, tri 
obdobja, tri usode. Ena piše knjigo, druga jo bere, tretja jo 
živi. Pisateljica Virginia Woolf se bori s svojo boleznijo, 
depresijo in okolico. Gospodinja Laura ne zna pobegniti iz 
svojega praznega življenja. Clarisa živi kot Virginiina gospa 
Dalloway, toda njen prijatelj boleha za aidsom... 

Ure do večnosti (The Hours, ZDA) 
Režija: Stephen Daldry 
Vloge: Nicole Kidman, Meryl Streep, Julianne Moore 

Velika srbska uspešnica Radivoja Andriča - mularija se 
na lovu za boljšim življenjem nenehrro nahaja na tanki črti 
negotovosti, v vsem tem pa celo najde komiko. Tipičen 
glasbeni film, postavljen v ruševine Beograda, s tipično 
srbsko mentaliteto. 

Vsebina: Mare in Pop bi naredila vse, da posnameta ploščo. 
Toda lastnik studia je zmuzljivec, njuni muzi sta nezanes
ljivi, pot do beograjskega jutra pa polna nenavadnih oseb
kov, ki jima v dobrem ali slabem križajo pot... 

Jugo ciklus: Munje (Jugoslavija) ^ ^ ^ ^ B 
Režija: Radivoje Andrič ^ISHIP 
Vloge: Boris Milivojevič, Sergej Trifunovič, Maja Man-
džuka 

Tomb rider 2 : 
Zibelka življenji 

Povsem fer in še več kot 
to, povsem naravno je, da 
punce dobijo svojo franši-
zo avanturistične junakinje, 
svojo Bondinjo, svojo Mart-
ho namesto (Indiane) Jone-
sa. Povsem fer in še več kot 
to, povsem pravilno je, da 
to vlogo odigra Angelina 
Jolie. Ima stas, ima glas, 
ima »feministično vzviše
nost«, pa še na fi
zični trening da kar 
nekaj. Za razliko 
od Charliejevih an
gelčkov v ozadju ni
ma nevidnega moš
kega, ki drži vse ni
ti v rokah in ki ra
bi, da punce skače- | 
jo na njegov odhrk, kaj še-̂  
le ukaz. Njen karakter b i 
lahko bil nekaj trajnega, n e | 
kaj univerzalnega. Nekaj 2I 
veliko nadaljevanji. Ampal| 
če CharUejeve angelčke po
leg prej omenjene malen
kosti pokvari »duh časa« in 
postanejo zbirka desetih nej 
preveč pametnih videospo-| 
tov, potem Zibelko življe
nja pokvari računalniška 
zibelka, iz katere se je ro-. 
dila. Tomb rider 2 je videti 
kot potovanje po svetu v de-f 
setih dneh, toda namestci 
vodiča nimamo galantnega! 
in vsevednega Phileasa Fo-| 
ga, temveč zmedenega r a | 
čunalniškega piflarja z mo
zolji in razkuštranimi l a | 
srni. Potovanje poteka ta
kole: stojimo v Evropi m 
nekdo dirja mimo in potem 
naš vodič/računalničar re
če: »No, to je bila Angeli
na na motorju,« se popra | 

Piše: PETER ZUPANC 

ska po glavi i 
se odhrka, p 
mežika in reč 
»No, zdaj greiT 
pa v Hoi 
Kong.« Ko sir 
v Hong Kongi 
»Angelina str 
Ija in skače 

računalniči 
zbegano pogleda okoli sel 
in pove: »No, zdaj gremo | 
v Afriko.« In tako napr^ 
Fantje, to še leveling ni! ( 
K., poanta je takšna: ustva 
jalcem nikoli ni prišlo na ni 
sel, da bi ciljali kaj dlje ^ 
ciljne mase igralcev račun^ 
niške igrice - ideja, da bi stvj 
ri razširili, je očitno odvisn 
od Avstralije, enega od koi 
tinentov, ki jih film nikolii 
hotel obiskati. Lara Croft i 
zadovolji s tem, da je sam 
občasna paša za točno dok 
čeno število oči točno dok 
čene starostne dobe in hols 
jev. In to je njen pokop. Pi 
ducenti z večdimenzionaln 
širni superjunakinjami 
bodo tvegali, ženske pa 1̂  
do še naprej tudi v filmu bd 
rabile junakinje v vsakdanjo 
sti. Tako to gre: zibelka ii 
prazna, v njej le kalku' 

PETER ZliV.^M 

stolpnice,« 
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Radio Celje - 1 . septembra 
Radio Celje prehaja 1. septembra iz poletne sheme znova na ustaljeno programsko she

mo, ki jo bomo po dveh letih spet nekoliko spremenili. Novo zvočno podobo bodo dobile 
naše informativne oddaje, pripravljamo veliko novih oddaj, nekaj starih oddaj pa bomo 
nekoliko spremenili. V prihodnjih mesecih bo na frekvencah Radia Celje mogoče slišati 
tudi nekaj novih radijskih glasov. Podrobnosti vam bomo izdali v prihodnji številki Nove
ga tednika, osveženi program Radia Celje pa bo slišen 1. septembra! 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
ČETRTEK, 2 8 . AVGUSTA, OB 10 .10: 

POP ČVEK 

Nadaljevanje albuma II kaka 
ritka 

v studiu Slovenia records je pod taktirko 
producenta Bojana Šeruge nastal nov album 
dueta Yo/Zo. Fanta sta lani in letos prejela 
zlato ploščo za prodajo albuma U, kaka rit
ka, ki se je zelo vrtel tudi v diskotekah na 
Hrvaškem, v Avstriji, Rusiji in Nemčiji. Tu
di nove pesmi so namenjene zabavi, Štajer
ca pa jih bosta predstavila v oddaji Pop čvek,ki 
je danes zadnjič na programu ob četrtkih. 
Po novem jo boste lahko poslušali vsako sredo 
ob 18. uri. 

ČETRTEK, 2 8 . AVGUSTA, OB 1 6 . 0 0 : 
EVROFON 

Ekološko kmetijstvo 
v avgustovskem Evrofonu bomo govorili 

o ekološkem kmetijstvu. Raziskovali bo
mo, kakšne so njegove prednosti in slabo
sti, kaj lahko pričakujemo po vstopu v 
Evropsko unijo in katerim kmetom bi se 
najbolj obrestovalo tovrstno kmetovanje. 
Pogovarjali se bomo tudi s kmetom, ki vo
di ekološko kmetijo na Ponikvi. Oddajo pri
pravlja Špela Oset. 

PONEDEUEK, 1 . SEPTEMBRA, OB 
1 8 . 0 0 : RADI STE JIH POSLUŠALI 

Vrnitev v čas vinila 
Oddaja Radi ste jih poslušali nas vrne v 

glasbeno zgodovino. Sestavljena je iz treh 
sklopov. Prvi sklop se imenuje Časovni stroj 

in nas zavrti nazaj v zgodovino glasbenih 
dogodkov v tednu predvajanja oddaje. Sle
di pregled petih skladb, ki sa se v tistem 
tednu v preteklosti uvrstile na prva mesta 
ameriške oziroma britanske glasbene les
tvice. Tretji sklop oddaje pa se imenuje Stara 
plošča, v njem pa lahko slišite 5 slovenskih 
skladb, ki so vedno tematsko povezane. Od
daja Radi ste jih poslušali je torej polna do
brih starih skladb, ki jih radi poslušamo 
tudi danes. 

TOREK, 2 . SEPTEMBRA, OB 2 0 . 0 0 : 
RADIO BALKAN 

Ura in pol jugonostalgije 
Vsak torek zvečer vas na valovih Radia Ce

lje navdušuje glasbena oddaja z naslovom 
Radio Balkan, v kateri lahko slišite glasbene 
novice, koncertne napovedi in ostale korist
ne informacije iz dežele, ki se razteza med 
Istanbulom in Dunajem, predvsem pa glas
bo, ki se v polovici oddaje dotakne prete
klosti, njenih legendarnih ustvarjalcev, pi-
kantnosti ter legend, ki še danes iDurijo du
hove. Drugi del oddaje pa vam predstavi glasbo 
in dogajanje, ki je v zadnjih letih nekako 
izginilo iz našega vsakdanjega glasbenega do
sega. V tem delu oddaje izveste za novosti s 
področja etno glasbe in eksperimentalnih 
glasbenih trendov, od transa do frule, od tur-
bo folka do balkanskega diska. Vmes pa vam 
iz prve roke posredujemo informacije o glas
benih dogodkih v Budimpešti, Sarajevu, So
fiji, Skopju, Bukarešti... in še kje. Zaradi 
izredno dobrega odziva poslušalcev smo se 
odločili oddajo Radio Balkan podaljšati za 
30 minut. 
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ptop! Zavijmo 
v rdečo! 

Za indijanski podaljšek poletja o vroče rdeči kot 
jesenskem modnem hitu 

jin je še vedno vroče? Kaj 
t̂e na osvežujoč krož-

lubenice, rdeče papri-
paradižnika? A ne le 
vitamini kot hrana, tu

leča barva v modni opra-
jf lahko nadvse poživ-

-avzaprav se rdeča kot del 
L vodilnih poletnih mod

nih barv sploh še ni poslovi
la, pa že prihaja nova rdeča. 
Žareča, sladka zapeljivka, ki 
bo kraljevala tudi na jesen
skem modnem nebu. Rdeča 
kot kri, kot simbol življenja, 
spoznanja... 

Vsekakor je rdeča barva ži
va podoba gorečnosti in le
pote, impulzivne in veliko-

Pripravila: VLASTA 
CAH ŽEROVNIK 

dušne sile, mladosti, zdrav
ja, bogastva, svobodnega in 
zmagoslavnega Erosa... skrat
ka: spodbuja k akciji? Če že 
ne drugega, pa kaže upošte
vati vsaj to, da je rdeča mla
dostna barva, ki tudi utruje
nemu, bledikavemu obrazu 
nadene prikupno svežino... 

Torej? Ste že ali šele bo
ste pordeli? Če vam misel na 
to, da bi postali »rdečka« od 
vratu do gležnjev oziroma 
stopal vendarle ni preveč 
simpatična, se mirno odlo
čite zgolj za modno kaplji
co rdeče. Letošnji jesensko-
zimski modni paket prina

ša namreč kar nekaj predlo
gov, pri katerih je rdeče le 
eno oblačilo, modni doda
tek ali celo le droben detajl. 
Že zdaj lahko napovemo, da 
so hit prihajajoče modne se
zone rdeče-črni karo vzor
ci, rokavice, visoki škornji 
kot za ribičijo, do tal ali zgolj 
do pod prsi segajoče kute, 
mehke stole, gigantski asi
metrični ovratniki... 

Pa naj tokrat zaokrožijo 
rdečo modno zgodbo najno
vejše ideje, ki so jih podpi
sala zveneča imena Alberta 
Feretti, Missoni, Paul Smith, 
Gianfranco Ferre, Jean Paul 
Gaultier... 

Vaša nova podoba je akcija, 
ki v sodelovanju z izkušenimi 
stilisti vsak zadnji petek v me
secu poteka v Planetu Tuš v 
Celju. Pot do nove podobe ne 
more biti lažja - izpolnite spod
nji vprašalnik in sestavite kra
tek življenjepis, v katerem se 
predstavite in pojasnite, zakaj 
ste se prijavili. Ne pozabite na
vesti konfekcijskih številk ob
leke in obutve. Vsemu prilo
žite tudi svojo novejšo foto
grafijo. Vse pošljite na naslov 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje. 

Med vsemi prijavljenimi bo
mo vsak mesec izžrebali eno 
osebo, ki bo skupaj z izžre
bancem v Planetu osrečena z 
modno preobrazbo. Izžrebane 
bomo o sodelovanju obvestili 
po pošti. KAJ BI DANES KUHALI 

paradižnikov 
|iarastei€ s 

porom 
otrebujemo: 4 tanke goveje 
ie po 150 g, sol, poper, 
k) papriko, žličko gorči-
lličko paradižnikovega 

ha, 4 stebla pora, 60 g 
Kobe, 200 g riža, pol litra 
Jie juhe, 4 velike paradiž-
^ali eno majhno konzer-
kpljenih paradižnikov, 40 
lofce, 40 g masla ali mar-
ifie, pol litra mleka, 125 g 
danega gauda sira. 
[fezke potresemo s soljo, po-
^ in sladko papriko ter po-
^mo z gorčico in paradiž-
Ovim kečapom. Por očisti-
stebla podolžno prereže-

mo in temeljito operemo, na
to pa jih kuhamo 5 minut. Od-
cejen por naložimo na zrezke, 
nato zrezke zvijemo in rjavo 
opečemo na vroči maščobi. 

Riž stresemo v vrelo juho 
in počasi kuhamo 20 minut. 
Paradižnike prelijemo z vre
lo vodo, jih olupimo in na
režemo ali jih odcedimo, če 
so v konzervi. Moko svetlo 
prepražimo na maslu, jo za-
lijemo z mlekom in med me
šanjem kuhamo 5 minut. Na
to dodamo sir, solimo in po-
pramo. Model za narastke na-
mažemo in nadevamo vanj 
plast riža in paradižnikov, na
ložimo povrh mesne zvitke 
s poprom, prelijemo z oma
ko in pečemo 30 minut pri 
200 stopinjah Celzija. 

Zelje z 
razsoljeno 

svinjsko ribico 
Potrebujemo: 500 g razse

ljene svinjske ribice, 300 g 
masti ali margarine, 750 g 
zelja, sol, poper, kamina, 
400 g krompirja, steblo po
ra, 250 g zamrznjenega stroč-
jega fižola. 

Meso narežmo na majhne 
kocke in jih svetlo prepraži
mo na vroči maščobi. Zelje 
očistimo, naribamo in stre
semo k mesu. Med mešanjem 
nekaj minut dušimo, nato 
prilijemo liter vrele vode, za
činimo s soljo, poprom in ku-
mino ter približno eno uro 
kuhamo v pokriti posodi. 

Čez 30 minut dodamo še 
olupljen, na kocke narezan 
krompir, očiščen, opran in 
na kolobarje narezan por in 
zamrznjen stročji fižol ter ku
hamo do mehkega. Kuhano 
enolončnico po okusu dodat
no začinimo. 

Stročji fižol s 
hruškami in 

gosjim mesom 
Potrebujemo: 200 g me

snate slanine, 500 g gosjih 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

prsi brez kosti, četrt litra me
sne juhe, 2 čebuli, 750gstroč-
jega fižola, sol, poper, maja-
ron, 200 g hrušk. 

Slanino narežemo na tan-. 
ke rezine in z njo obloži
mo gosje prsi. Te damo v 
pekač, postavimo v segreto 
pečico in pečemo pri 200 
stopinjah Celzija približno 
eno uro. Vmes dolivamo ju
ho. Čebulo olupimo in jo 
narežemo na obročke. 
Stročjemu fižolu odstrani
mo niti, ga operemo in da
mo k mesu skupaj s čebu
lo. Začinimo s soljo, po
prom in majaronom ter du
šimo še 40 minut. 

Hruške olupimo, jih nare
žemo na krhlje in približno 
15 minut pred koncem pe
čenja stresemo k drugi zele
njavi. Zraven ponudimo 
krompir. 

Št. 35 - 28. avgust 2003 
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Septembra porsche 911 
carrera 4S cabriolet 

Porsche potrjuje staro re
snico, po kateri so v časih 
krize bogati bogatejši in rev
nejši se bolj revni. Drugače 
si skoraj ni mogoče razlo
žiti dejstva, da se je prodaja 
letos v primerjavi z lanskim 
letom povečala za 12,8 od
stotka, medtem ko je bilo za
služka za skoraj dvajset od
stotkov več. Da bi bili časi 
in številke še naprej tako 
ugodni, Porsche predstavlja 
nove izvedenke že znanih 
avtomobilov. 

Zadnja takšna novost je 911 
4S v kabrioletski izvedbi. Pri 
Porscheju oznaka 4S pome
ni, da ima avto pogon na vsa 
štiri kolesa, pri čemer v obi
čajnih okoliščinah prednji ko
lesni par dobiva pet odstot
kov moči, ko pa začnejo zad

nja (pogonska) kolesa zdrse-
vati, lahko prednji par dobi 
tudi do 40 odstotkov moči. 
Novi kabriolet je za povrhu 
dobil tudi tako imenovani tur-
bo look, kar pomeni, da se 
navzven precej spogleduje s 
turbo izvedenko carrere 911 
oziroma da je za 10 milime
trov nižji in ima zadnji kolo-
tek za 60 milimetrov širši, 
prednji in zadnji odbijač je 
širši oziroma masivnejši, zad
nja blatnika sta razširjena, ko
lesa so 18-palčna ipd. Ob vsem 
drugem ima 911 4S cabriolet 
tudi drugačne zavore, poleg 
tega za doplačilo ponujajo ke
ramične, ki so predvsem 
učinkovitejše od običajnih, pa 
lažje in pripomorejo k temu, 
da je avto za 18 kilogramov 
lažji. 

V zadku je seveda vodno 
hlajeni šestvaljni bokser mo
tor z gibno prostornino 3,6 
litra in s 320 KM pri 6800 vrt
ljajih v minuti. To zadostuje 
za največjo hitrost 280 km/h 
in pospešek 5,3 sekunde do 
100 km/h, kar je za kabriolet 
seveda več kot dovolj. Streho 
odpira/zapira elektrika in to 
v dovolj hitrih 20 sekundah, 
pri čemer je to dovoljeno 
opravljati tudi med vožnjo vse 
do hitrosti 50 km/h. Ob plat
neni strehi si je mogoče omi
sliti tudi aluminijasto, ki je 
dobrodošla predvsem pozimi. 

Po napovedih naj bi se no
vi porsche pri nas pojavil sep
tembra, cena še ni znana, ve 
pa se, da bo avto v Nemčiji 
na voljo za približno 100 ti
soč evrov. Porsche 911 carrera 4S cabriolet bo pri nas na voljo septembra. 

Nissan 350Z 
po icapijicaii 

Na letošnjem ženevskem 
avtomobilskem salonu je 
japonski Nissan predsta
vil končno verzijo svoje
ga kupeja 350Z. Avto se 
zlagoma pelje na trg, ven
dar japonska avtomobil
ska tovarna veliko bolj 
kot na evropske računa 
predvsem na ameriške 
kupce. Evropskim trgom 
naj bi letos namenili vse
ga 10 tisoč nissanov 350Z, 
kar utegne biti vendarle 
premalo. Sicer pa je tovar
na pripravila ameriško in 
evropsko verzijo, ki pa se 
vsaj načeloma ne razliku
jeta. 

V vsakem primeru Nissan 
s tem avtomobilom nadalju
je tradicijo datsuna 240Z; 
datsuni so bili predhodni
ki nissanov. Novi Nissanov 
kupe meri v dolžino 430 
centimetrov, kar pomeni, da 
ga je mogoče primerjati s 
porschejem boxsterjem, pa 
audijem TT, tudi z novim 
Chryslerjevim crossfirejem 
ipd. Motor je nameščen 

spredaj, vendar še pred 
prednjo premo, kar pripo
more k dobri razdelitvi te
že na prednjo in zadnjo os 
in seveda boljšim voznim 
lastnostim. Za pogon skrbi 
V6 bencinski motor, ki je 
samo v osnovi Renaultov 
(poganja vel satis), vendar 
so ga pri Nissanu ustrezno 
priredili. Pri gibni prostor
nini 3,5 litra razvije 277 KM 
pri 6.200 vrtljajih v minuti 
in ponuja 267 NM navora, 
kar zadošča za največ 250 
km/h in pospešek 5,9 se
kunde do 100 km/h. Pogon 
je, kot se za takšen avto spo
dobi, speljan k zadnjemu 
kolesnemu paru. Serijsko je 
avto opremljen z ročnim 6-
stopenjskim menjalnikom. 

V Slovenijo letos nissana 
350Z ne bo - ker je sloven
ski trg premajhen; vsaj ta
ko pravijo pri uradnem za
stopniku. Škoda. Sicer pa 
se bolj ali manj ve, da naj 
bi v osnovni verziji nissan 
350Z stal od 32 tisoč evrov 
naprej . 

Nissan 350Z 

Po icupeju še icabriolet 
Mercedes Benz, sestavni 

del DaiinlerChryslerja, je ka-
brioleta CLK prvič predstavil 
oziroma postavil na cesto le
ta 1998. Avto se je dobro pri
jel, saj so doslej prodali 115 
tisoč vozil. Seveda upajo, da 
se bo nova izvedenka tega šti-
risedežnega kabrioleta, za ka
terega pravijo, da je najhitrejši 
v svojem razredu, tako dobro 
prodajala tudi v prihodnje. 

Ta veliki kabriolet je v te
snem sorodstvu s pred časom 
predstavljenim CLK kupejem, 
vsekakor pa narejen na osno
vi mercedesa C- razreda. V pri
merjavi s prejšnjo izvedenko 
je sedanji CLK kabriolet, ki me
ri v dolžino 463 centimetrov, 
za dobrih sedem centimetrov 
daljši, poleg tega je medosna 
razdalja narasla za 2,5 centi
metra. Ko je kabrioletova tri-
slojna streha razpeta (pri Mer-
cedesu Benzu ne razmišljajo 
o zložljivi kovinski strehi, ki 
bi se zlagala tako kot pri SL 
ali SLK), je prtljažnik velik 390 
litrov, kar je za tovrstna vozi
la zelo spodobna številka. 

Količnik zračnega lipora je 
ugoden (0,30) in drži, da je v 
tem avtomobilu dovolj pro-

Nova mercedesova prestižnost - CLK kabriolet 

štora za štiri. Da je vstopanje 
v zadnji del avta razmeroma 
enostavno, poskrbi posodob
ljen sistem easy-entry. Ob 
udobju je še posebej poudar
jena skrb za varnost, saj sta 
za zadnjima sedežema nameš
čena posebna varnostna loka, 
ki se v primeru nevarnosti pre
vračanja tako rekoč izstrelita 
iz svojega ležišča (v 0,3 se
kunde), za dodaten denar pa 
si je mogoče omisliti celo 

stranski blazini za zadaj se
deče potnike. 

Motorjev je pet, dizelske
ga za sedaj ne bo. Povsem na 
začetku je 200 kompresor, ki 
ponuja 163 KM. Sledi izve
denka z oznako 240 (šestvalj-
niks 170 KM), nato 320 (218 
KM) in končno najmočnejša 
serijska različica z oznako 
500 (osemvaljnik in 306 
KM). Že skoraj v drugem raz
redu je 55 AMG, vozilo, ki 

ga poganja osemvaljni 
tor s 367 KM. Kot pravijo 
v tem razredu edini kab 
let, ki ga poganja bencii 
osemvaljnik. 

Konkurenca? Ne tako ob 
na, čeprav kar ostra-audi 
kabriolet, pa BMW seriji 
saab 9-3 kabriolet in še k; 
se našlo. Pri nas se bo novi i 
kabriolet pojavil pred koiK 
pomladi, cene pa ta hip šf 
so znane. 

Stekla prodaja mitsubisKijev 
AC Konim, uradni predstav

nik tovarne Mitsubishi na slo
venskem trgu od letošnje pom
ladi, je že začel prodajati. Naj
bolj so se ta hip slovenski kupci 
ogreli za terenskega pajera, po
leg tega pa za outlanderja, 
športno večnamensko vozilo, 
ki ga je tovarna predstavila le
tos. V začetku prihodnjega me
seca dobijo tudi carismo in 
space stara, vse pa kaže, da bodo 
ponudili tudi še dostavno vo
zilo L200. To med drugim po
meni, da bodo imeli v progra
mu tako rekoč vse Mitsubis-
hijeve modele, kar naj bi jim 
omogočilo dovolj ugodno po
slovanje na sicer dokaj skrom
nem slovenskem trgu. Mitsubishi outlander 
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BMW 
lekaj manj 
uspešno 
fjeniški BMW je v zadnjih 

delal odlično. Sedaj po-
jja jasno, da se je tudi te 
0ne dotaknila kriza ozi-

recesija. Kot sporoča-
je tovarna v drugem le-
jijem četrtletju prodala za 
jodstotkov manj kot v ena-
jn lanskem obdobju. Ker 
iv skupini še Mini in Rolls 
,yce, je bila skupna števil-
prodanih vozil v tem ča-
enaka lanski (283 tisoč), 
pa BMW v tem času zabe
li za deset odstotkov manj-
listi dobiček (568 milijo-
^evrov). Toda pri tovarni 
jnijo, da bodo letos kljub 
»pu prodali toliko vozil kot 
li (dober milijon) in ime-
inak dobiček pred obdav-
jvdid - dobre tri milijarde 
fro\ Njihovo upanje je do-
I realno, kajti pred nekaj 
gni so začeli prodajati no-
serijo 5, ki je vsaj za sedaj 

(obro sprejeta. 

Oplov rekorder speedster - z dizlom tudi do 256 k m / h . 

Rekord s speedster|em 
Opel je s svojim roadsterjem speedster pred nedavnim dosegel 17 posebnih rekordov. 

Gre za rekorde, dosežene z vozili, ki jih poganja dizelski motor s turbinskim polnilnikom 
v razredu z gibno prostornino od 1,1 do 1,5 litra. Eco speedsterja je poganjal 1,3-litrski 
CDTl motor s 112 KM. Vozili so po stezi svojega preskusnega centra v nemškem Dudenhof-
nu in v 24 ur trajajoči vožnji dosegli celodnevni povprečni hitrostni rekord 225 km/h, 
medtem ko je bila najvišja hitrost 256 km/h. Sicer pa mora te rekorde potrditi še Medna
rodna avtomobilistična organizacija FIA, motor, ki je poganjal eco speedsterja pa bodo 
kmalu začeli vgrajevati tako v corso kot tudi agilo. 

Mercedes E-razreda - letošnje proo polletje slabše kot lansko. 

(labše pri Mercedes Benzu in Audiju 
Mercedes Benz je v letoš-
iem prvem polletju poslo-
Jl nekoliko slabše kot la-
i v tem času. Skupaj s 
nartom, katerega lastnik 
I.SO prodali 609 tisoč vo-
il, kar je bilo za 15 tisoč 
lanj kot lani v enakem ob-
obju, medtem ko je bilo 
lobička za 861 milijonov 
Tov (pred obdavčitvijo). 

Tudi pri Audiju so skrom
nejši kot lani, saj je bila pro
daja audijev v tem obdobju 
manjša za dobre štiri odstot
ke, medtem ko je bilo do
bička za 10 odstotkov manj 
(skupaj 500 milijonov 
evrov). Sicer pa pravijo, da 
bodo zelo težko dosegli lan
ski rezultat, še posebej za
radi tega, ker jim gre slab

še tako v ZDA kot tudi v Evro-
pi . 

Renault 
dobro 

Avgust je mesec, ko v avto
mobilskih tovarnah ne gredo 
le na dopuste, pač pa pogleda
jo, kako so delali v minulih 
šestih mesecih. Francoski Re
nault tako sporoča, da je v pr
vem letošnjem polletju ustva
ril 1,1 milijarde evrov čistega 
dobička oziroma za 30 odstot
kov več kot v enakem obdob
ju lani. Rezultat je sicer raz
veseljiv, vendar je v njem ne
kaj pelina, kajti do tega je sku
pina Renault prišla predvsem 
ali skoraj izključno ob pomo
či Nissana; Renault je njegov 
37-odstotni lastnik. So pa pri 
francoski tovarni kar optimi
stični in menijo, da bodo le
tos zaslužili toliko kot lani. 
Predvsem menijo, da bo svo
je naredil novi megan, katere
ga ponudba bo jeseni bogatej
ša še za enoprostorski scenic. 

Japonci vse 
uspešnejši 

Rast prodaje novih avtomo
bilov na slovenskem trgu se 
nadaljuje, čeprav je jasno, ta
ko kot prejšnje mesece, da sta
tistika ni povsem realna. Gre 
za dovolj znani fenomen t. i. 
enodnevnih registracij, ki 
zmedejo uradno statistiko ozi
roma dokazujejo, da je bila 
prodaja vendarle manjša kot 
se zdi. 

Kakorkoli že, julija so v Slo
veniji prodali 5.322 osebnih av
tomobilov To je 10 odstotkov 
več kot junija lani. Kot meni
jo, ta številka zajema 250 vo
zil, ki naj bi bila registrirana 
zgolj za en dan - da se izboljša 
statistika oziroma podoba do
ločenega prodajalca na sloven
skem trgu. Sicer pa je Renault 
julija prodal 1.175 avtomobi

lov, vendar je bilo to za 400 
vozil manj kot junija. Zelo do
bro je šlo julija Citroenu, saj je 
bil recimo C3 v tem mesecu 
četrti najbolje prodajani avto
mobil. Dobro gre v promet tu
di daevvoo kalos, julij pa je bil 
v vsakem pogledu uspešen za 
japonske izdelovalce, pred
vsem za Toyoto, Mazdo in Hon-
do. Zlasti Toyota je bila uspe
šna, saj je dosegla 3,3-odstotni 
tržni delež in se je uvrstila med 
deset najuspešnejših znamk na 
slovenskem trgu. Seveda je bi
lo tudi julija največ avtomobi
lov prodanih v nižjem razre
du, dokaj slabo pa so se proda
jali avtomobili srednjega raz
reda, saj skoraj ni bilo kupcev 
dveh vodilnih avtov, se pravi 
VW-passata in renaulta lagune. 

Audi ima težave s hladilnim sistemom A3. 

A3 na pregled 
Nemški Audi je letos poslal na trg novi A3, ki je doživel 

na trgih dokaj ugoden sprejem. Pa tovarna s tem vozilom 
nima posebne sreče, saj jih kliče na izredni tehnični pre
gled. Ne vse, pač pa določeno serijo; pri avtih bi se lahko 
pojavila težava na kondenzatorju hladilnega sistema. 

Končana stavka v 
Hyundaiju 

Po skoraj sedmih tednih se je v Hyundai Motorju končala 
stavka. Kot pravijo, bo imelo podjetje zaradi tega 1,2 milijarde 
tolarjev izgube oziroma dodatnih stroškov. Bo pa imelo približ
no 40 tisoč zaposlenih plače višje za 8,6 odstotka, vendar je po 
drugi strani prav za toliko padla vrednost delnic. Sicer pa je res, 
da se je prodaja hyundaijev v juliju zmanjšala za 40 odstotkov, 
poleg tega so zaradi stavke naredili 105 tisoč avtov manj kot so 
načrtovali. 
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»Upam. da mi niso še enkrat zažgali avtomobila,« je 
morda po telefonu razlagal Borut Meh, direktor Mure. 

»Če me boste jezili, bom skočil v jezero in ga petkrat 
preplaval po dolgem in počez,« si je verjetno mislil 

neuničljivi Martin Strel. 

Kot je dejal Zoran Predin: »Bolj star, 
bolj nor.« Kot bi dejal Ciril Ribičič: 

»Bolj siv, bolj divji.« 

Le kaj vsak dan pije naš bivši smu
čarski as Bojan Križaj, da je še ved
no videti tako zelo mladostno? Na 
uho nam je prišlo, da ga pokonci 
držijo mlada dekleta. Ni kaj, slava 

je pri nas večna. 

Novopečeni trener slovenske no
gometne reprezentance Bojan Pra
šnikar je ves čas pil pivo union. 
Škandal? Niti ne, glede na to, da je 
moral še malo nazaj ves čas piti 

laškega. 

Primož Peterka in njegova Renata sta ves čas zavzeto gledala prospekte, 
zato smo skoraj prepričani, da si bosta v Velenju kupila novo stanovanje. 

Zoran Jankovič, njen najboljši sosed. 

Vedno zabavni Tone Fornezzi Tof je na prireditvi patentiral dv i 
novi obliki viagre. Le kdo bi mu zameril? i 

Minister Lojze Kopač in bivši župan Jože Zimšek, sicer glavna zvt 
stave našega črkoslikarja Ladislava Perčiča. Oba že celo večnos 

očala. Upamo, da tako bolje vidita svoje napake. 

Zvonko Murgelj, direktor Vitala, žalski župan Lojze Posedel in l e g e 
pevec Andrej Šifrer. Upamo, da za razliko od Andreja Zvonko in lJ 

vedno lahko. 

Edvard Mlačnik, prva violina celjske policije, in Stanislav Venig^^ 
tor uprave uniformirane policije GPU, sta takole demonstrirala 

izmed načinov za lovljenje kriminalcev. 

Važni in 
pomembni 

Pa smo ga še enkrat preži
veli. Od začetka do konca. 
Od jutra do večera. Od šam
panjca do sladoleda. Od te
nisa do golfa. Od Bojana Kri-
žaja do Milana Kučana. Tra
dicionalni in neverjetno 
zvezdniški teniški turnir v 
Velenju, kjer se je pilo, jed
lo, čvekalo, veselilo, objema
lo, sklepalo posle, garalo in 
iskalo kanček sence v pasji 
vročini. 

Prišli so vsi. Vsi tisti, ki pri 
nas kaj veljajo. Vsi tisti, ki 
imajo kaj pod palcem. Tisti, 
ki se ukvarjajo s politiko, špor
tom, mediji, gospodarstvom 
in glasbo. Tisti, ki jih v tuji
ni imenujejo VIP, se pravi 
Very Important Person, po 
naše Važni In Pomembni, za 
prijatelje Veze In Poznanstva. 

In čisto vsi so bili dobre vo
lje, kar je jasno, saj so se okoli 
njih ves čas sukale hotne le-
potičke, manekenski okraski, 
ki so temperaturo dvignile še 
višje. Ko je zavrelo, je padel 
mrak. Ko je padel mrak, pa je 
tako ali tako zmanjkalo šam
panjca. Zavesa se je dvignila, 
šov se je pričel. Uživajte. Ta
ko, kot so uživali oni. 
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